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رییس سازمان برنامه وبودجه استان قم خبرداد:

بهره برداری از ۲7 پروژه
 جهش تولید تا پایان سال

ابتلای ۱8۰ نفر از کادر درمان قم به کرونا

مدیر منطقه چهار شهرداری قم گفت: همزمان با سالروز ولادت 
کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( در تیرماه سال جاری 
بخش  با  چهار  منطقه  شهرداری  گذاری  سرمایه  قرارداد  اولین 
خصوصی با کاربری مختلط مسکونی و تجاری در عرصه ای به 
مساحت 1827/16 متر مربع و با میزان اعیانی 122٤2 متر مربع 
منعقد شد. مهدی اصفهانیان مقدم بیان داشت: این پروژه در ۱۰ 
طبقه روی همکف به انضمام ۳ طبقه پارکینگ اختصاصی در یکی 

از بهترین نقاط منطقه واقع در بلوار غدیر با اعتباری بالغ بر ۳۴۰

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: بر اساس تصاویر 
ماهواره ای، مساحت سطح آب تالاب حوض سلطان در تیرماه 
امسال حدود ۶۴ کیلومتر مربع بوده و این یک رکورد برای این 
زیستگاه ارزشمند بشمار می رود.  سید رضا موسوی مشکینی 
افزود: بر اساس گزارش سازمان فضایی ایران مساحت سطح آب 
تالاب شکار ممنوع حوض سلطان در سال ۹۸ در حدود ۰.۲ 
کیلومتر مربع بوده است که خوشبختانه این میزان در سال جاری 

رشد چشمگیری داشته است. وی همچنین آخرین وضعیت

مدیر منطقه چهار شهرداری قم  خبرداد:

انعقاد اولین قرارداد سرمایه 
گذاری با بخش خصوصی

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  خبرداد:

ثبت رکورد ماندگاری آب در تالاب 
حوض سلطان 

۲

روزنامه

1

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت : در سال های گذشته قبل 
از محرم، همه مسئولان تصمیماتی می گرفتند تا شعله و چراغ فروزان دستگاه امام 
حسین )ع( برافروخته تر و روشن تر شود. بیژن سلیمانپور  روز چهار شنبه در کارگروه 
استانی مراسم عزاداری محرم و صفر باهدف ساماندهی مجالس و محافل عزاداری  
و  محدودیت ها  سری  یک  از  صحبت  باطنی  میل  برغم  امسال  افزود:   برگزارشد 
نگرانی ها می کنیم و باهم همفکری و تبادل نظر خواهیم کرد که هم،  دل های شکسته 

بتوانند در این ماه حزن انگیز حاجت بگیرند و هم به سلامت عزاداران توجه داشته

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت:همه هیئت ها چه هیئت هایی که نزد ما 
ثبت شده اند وچه هیئت هایی که ثبت نشده اند با توجه به ابلاغ ستاد مقابله با کرونا 
برای برگزاری مراسم باید مجوزبگیرند. حجت الاسلام عزت زمانی با اشاره ضرورت 
اخذ مجوز هیأت های مذهبی و عزاداری برای برگزاری مراسم عزاداری محرم و صفر 
گفت: همه هیئت ها چه هیأت هایی که قبلًا از ما مجوز گرفته اند و چه هیئاتی که 
مجوزی ندارند با توجه به ابلاغ ستاد ملی مقابله با کرونا برای برگزاری مراسم باید از 
اداره کل تبلیغات اسلامی مجوز بگیرند. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم افزود: 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

هیچ کسی مانع برگزاری مراسم عزاداری نیست 
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم :

برای برگزاری مراسم عزاداری باید مجوز گرفته شود 
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معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم، با تاکید بر 
آمادگی رعایت مسائل  استان  اینکه هیات های عزاداری 
باید جمعیت متراکم عزاداران  را دارند، گفت:  بهداشتی 
دراین ایام توزیع شود که در این راستا، تمام فضاهای باز قابل 
استفاده در استان درحال شناسایی است.  یونس عالی 

پور، روز چهارشنبه درچهل و نهمین جلسه ستاد مقابله 
با کرونای استان درسالن کرامت استانداری قم، افزود: با 
توجه به شیوع کرونا امکان برگزاری مراسم های عزاداری ایام 
محرم و صفر مانند سال های گذشته وجود ندارد، بنابراین 

برنامه ریزی شده تا این مراسم با رعایت دستورالعمل های

در  پاسکاری  با  مردم  گفت:  کشور  عالی  دیوان  رئیس 
ادارات گرفتار شده اند، بسیاری از مدیران که جواب سربالا 
می دهند انقلاب را دوست نداشته و لیاقت مدیریت ندارند 

الاسلام  حجت  شوند.   حذف  مدیریت  صحنه  از  باید  و 
 ۲۳ پنجشنبه  مقدم  مرتضوی  سیداحمد  والمسلمین 

مردادماه در آیین رونمایی از اسامی ساختمان ها و سالن

 در نظر دارد به استناد مجوز مصوبه هیات مدیره محترم سازمان، انجام خدمات بازدید، 
در  آسانسور کششی  تعداد ۱۶ دستگاه  نظافت  و  نگهداری  تعمیرات،  سرویس، 
پارکینگ طبقاتی زائر و ۸ دستگاه پله  برقی در سطح شهر قم را به شرح ذیل به مدت 

یکسال شمسی و از طریق مناقصه عمومی به شرکت واجدالشرایط واگذار نماید.
  لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و شرکت 
در مناقصه  از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخه 
۱۳۹۹/۶/۴ به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب  تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان 

مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن 02532425436  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

 میزان سپرده شرکت در مناقصه، مبلغ )به عدد(: ۳۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )به حروف(: 
سیصد میلیون ریال به صورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز نقدی به 
حساب سپرده شمارۀ 100789426557 نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد قم به نام 

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم.
 هرگاه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب 

ضبط خواهد شد. 
 هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت ۱۰:۰۰ صبح روز چهارشنبه مورخه ۱۳۹۸/۶/5 در محل 
سازمان، در کمیسیون مناقصه مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مناقصه اعلام 

خواهد شد.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است. 

  سازمان حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری قم

آگهی مناقصه عمومی)نوبت دوم(

روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

 در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی به شرکت های واجد شرایط واگذار 
نماید.

- شرایط: 
- مبلغ هزینه خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 100600160021 بانک شهر به نام هزینه شهرداری قم 

واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد(
- نوع ضمانتنامه شرکت در مناقصه پروژه های فوق یک یا ترکیبی از ضمانتنامه های ذیل قابل ارائه می باشد:

1-ضمانتنامه بانکی دروجه کارفرما )با حداقل سه ماه اعتبار(
2- ارائه اصل فیش واریز وجه نقد به شماره حساب  100300430054 بانک شهر به نام شهرداری قم

به شماره  نامه تضمین معاملات دولتی  نامه های مذکوردر بندهای)الف-ب-پ-ج-چ-ح(ماده4آئین  3-ضمانت 
 ـمورخ ۱۳۹۴/۹/۲۲ 123402/ت50659 ه

4-مطالبات بلوکه شده پیمانکار از شهرداری قم
- ارائه گواهینامه صلاحیت از سازمان  برنامه و بودجه کشور

-ارائه گواهینامه تأیید صلاحیت ایمنی پیمانکاری از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی الزامی می باشد.
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
- سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.

- حداکثر مهلت خرید اسناد مناقصه و ارائه پاکات پیشنهاد قیمت تا 10 روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.
- مبلغ پیشنهادی می بایست از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم گردد.

- مناقصه گران باید یک نسخه از اسناد مناقصه را خریداری نموده و با قید قبولی و بدون قید و شرط ،مهر و امضا کرده 
و به پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه 

می گردد.
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، این پروژه فاقد پیش پرداخت می باشد.

- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، این پروژه دارای تعدیل می باشد.
- هزینه درج آگهی ها بر عهده برنده مناقصه می باشد. 

- محل توزیع اسناد: 
۱- حضوری: قم- بلوار امام موسی صدر-ساختمان  شهرداری مرکز-  بلوک B -طبقه دوم-معاونت فنی و عمرانی 

شهرداری قم-اداره برنامه ریزی و هماهنگی اعتبارات عمرانی-شماره تماس :025-36104585
۲- غیر حضوری: مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی Peyman.Qom.ir و خرید اسناد به صورت 

الکترونیکی
توجه: مناقصه گران محترم در صورت خرید اسناد مناقصه به صورت الکترونیکی از سامانه، باید یک نسخه از آن را چاپ 

نموده و با قید قبولی شرایط کارفرما، تمامی صفحات آنرا مهر و امضا نموده و در داخل پاکات مربوطه قرار دهند.
- محل تحویل پاکات: قم- بلوار امام موسی صدر-ساختمان  شهرداری مرکز-بلوک A -طبقه ششم -اداره حراست و 

امور محرمانه

شهرداری قم
آگهی مناقصه عمومی)نوبت اول(

www.qom.ir -اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم
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رئیس جمهور حفظ جان و سلامت مردم را مهم ترین اولویت نظام و دولت تدبیر 
و امید در اتخاذ و اجرای سیاست ها و برنامه های مقابله با ویروس کرونا دانست و 
تصریح کرد: تصمیمات کارشناسانه و علمی ستاد ملی کرونا برای همه لازم الاجرا 

است. 
حجت الاسلام  جمهوری،  ریاست  رسانی  اطلاع  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
والمسلمین حسن روحانی روز پنج شنبه در جلسه کمیته های تخصصی ستاد 
ملی مقابله با کرونا با اشاره به تشکیل ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان یک ستاد 
فرابخشی و فرادستگاهی و فراقوه ای یادآور شد: همه تصمیمات و سیاست های 
مقابله مؤثر با ویروس کرونا از همان آغاز تاکنون براساس خردجمعی و دیدگاه های 

کارشناسانه و تخصصی اتخاذ شده که برای همه مجموعه کشور لازم الاجراست.
رییس جمهور حاکمیت واحد و انسجام در تصمیم گیری ها در ستاد ملی کرونا 
را که بارها و به صراحت مورد تأیید مقام معظم رهبری نیز قرار گرفته است از دلایل 
مهم موفقیت در مهار شیوع ویروس کرونا در موج های اول و دوم خواند و افزود: 
رهبر معظم انقلاب حتی تصمیم گیری در مورد امور شخصی خود را به مصوبات 
این ستاد معطوف نموده و مراجع عظام تقلید نیز تصمیم گیری درباره شعائر و 

آیین های دینی را به این ستاد محول کرده اند.

وی با اشاره به فرآیند کاملًا علمی و کارشناسانه تصمیم گیری ها در کمیته های 
تخصصی و جمع بندی مباحث و دیدگاه ها به صورت مصوبه کمیته های مختلف و 
ارائه آن به ستاد ملی تأکید کرد: تصمیمات در ستاد ملی مقابله با کرونا نه شخصی 
و نه دستگاهی است بلکه بر مبنای خردجمعی و با پشتوانه ساعت ها بررسی و 
مباحث کارشناسی در کمیته های تخصصی ستاد، اتخاذ می شود که تاکنون 

مراجع بین المللی نیز آن را تحسین کرده اند.
روحانی در ادامه به تدوین، طراحی و تعیین دقیق مجازات و جرائم رعایت 
نکردن دستورالعمل های بهداشتی در سه حوزه ادارات، اصناف و عموم مردم 
در کمیته های تخصصی و ستاد ملی اشاره کرد و گفت: در تعیین این جرایم و 
مجازات ها دقت شده است تا ضمن داشتن قابلیت و ضمانت اجرا به نحوی اعمال 
شود که جنبه بازدارندگی و تنبیهی آن به تغییر رویه و سبک زندگی شهروندان 

منجر شود.
رییس جمهوری تصریح کرد: همه باید به روشنی بدانند که جرائم و مجازات ها 
برای حفظ سلامت مردم و رعایت حقوق شهروندان تعیین شده و رعایت نکردن 

شیوه نامه ها، دقیقاً تجاوز به حقوق شهروندی و مستلزم مجازات و جریمه است.
 روحانی تمام دستگاه های کشور را به تبیین، آموزش و اطلاع رسانی در زمینه 
اجرای دقیق و رعایت دستورالعمل ها و شیوه نامه های جرائم و مجازات تعیین شده 
موظف کرد و گفت: عدم اطلاع رسانی دقیق و آموزش لازم در این خصوص، نتیجه 
معکوس داشته و نارضایتی مردم را به دنبال خواهند داشت و نباید اجازه داد مردم 

دچار »عقاب بلا بیان« شوند.
جلسه،  این  در  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  دوازدهم  دولت  رییس 
پیشرفت های حاصل شده در زمینه تولید دارو و واکسن را در کشور از جمله 
دستاوردهای مثبت و فرصت ایجاد شده ناشی از تهدید شیوع ویروس کرونا و 
مشکلات این بیماری عنوان کرد و افزود: توسعه زیرساخت های تولید دارو و 
واکسن از اولویت های این دولت در سال های اخیر بوده که در زمان شیوع کرونا 
سرعت و وسعت بیشتری گرفت و امیدواریم این موفقیت ها تا رسیدن به نتیجه 

مطلوب و نهایی ادامه یابد.
روحانی تلاش همزمان و همپا برای تولید دارو و واکسن در داخل کشور و 
تهیه دارو و واکسن مورد نیاز از خارج را حرکتی ادامه دار خواند و گفت: کماکان 
مهم ترین اصل، رعایت کامل همه دستورالعمل های بهداشتی تا زمان دستیابی به 

دارو و واکسن مورد تأیید است.

رئیس شورای عالی استان ها:

باید بعد نظارتی شورا ها تقویت شود 
رئیس شورای عالی استان ها گفت: طرح جامع مدیریت یکپارچه سازی شهری را در 

این شورا نهایی کرده ایم و در دست ارسال به مجلس شورای اسلامی است.
علیرضا احمدی در گفت وگویی افزود: این طرح را در قالب طرحی دوفوریتی به 
مجلس می دهیم. وی گفت: ماده 100 شهرداری ها از مواد قانونی تخلف زاست که 
همه بر ضرورت اصلاح آن تاکید دارند، اما این ماده اصلاح شدنی نیست و بهترین راه 
برای کان لم یکن کردن و بی اثرکردن آن تصویب طرح جامع مدیریت یکپارچه شهری 
است. آقای احمدی افزود: ماده 50 تا 64 طرح جامع مدیریت یکپارچه شهری، به 
پروانه ساختمانی پرداخته که بسیار هم جامع و کامل است. وی گفت: یکی از وظایفی 
که در اصول قانون اساسی برای شورا ها تعیین شده، نظارت است و اینکه در کشور اجازه 
ایجاد تبعیض داده نشود. رئیس شورای عالی استان ها افزود: طبق قانون، سازمان 
برنامه و بودجه هم باید نظر شورای عالی استان ها را درباره توزیع متوازن بودجه در کشور 

دریافت کند. احمدی گفت: باید بعد نظارتی شورا ها تقویت شود.
و  است  اندازی شده  راه  مردمی  و شکایات  تخلفات  ثبت  ملی  افزود: سامانه  وی 
مردم می توانند در دورترین نقاط کشور هرگونه تخلف در حوزه شوراها، شهرداری ها و 
دهیاری ها و حتی سایر دستگاه ها را از این طریق اعلام کنند. احمدی اضافه کرد: مردم 
 Nezarat.shora.org.ir می توانند به سامانه ثبت تخلفات و شکایات مردمی با نشانی
مراجعه و هرگونه گزارش یا شکایات خود را درباره شورا ها و شهرداری ها به صورت مستند 
اعلام کنند. وی گفت: براساس قانون شورا های هر استان می توانند بر دستگاه های 
استانی خود هم نظارت کنند.  رئیس شورای عالی استان ها افزود: شورای عالی استان 
ها، شکایات مردمی را دریافت می کند و برای این کار شعب ویژه تشکیل شده است که 
کار بررسی گزارش ها و شکایات مردمی را برعهده دارد. احمدی گفت: اگر در نتیجه 
بررسی، مشخص شود که شکایات واصل شده صحت دارد، از طریق مراجع مربوط 
پیگیری خواهیم کرد. وی با تاکید بر ضرورت ایجاد خودنظارتی قبل از اینکه شورا ها در 
رسانه ها متخلف قلمداد شوند، گفت: ما باید خودمان در این زمینه نظارت و بازدارندگی 
داشته باشیم. آقای احمدی اضافه کرد: 125 هزار و 992 عضو شورای شهر و روستا 
در سراسر کشور داریم که می توانند سیاست های کلی و جزیی نظام را در کل کشور 
کاربردی کنند.  وی با بیان اینکه شوراها، شهرداری ها و دهیاری ها، 50 درصد کشور 
را اداره می کنند، گفت: ما 1348 شهر و 37 هزار دهیاری داریم که در سطح کشور 
خدمات مختلفی عرضه می کنند و باید از این ظرفیت گسترده در سراسر کشور استفاده 
شود. احمدی گفت: ما دنبال این هستیم که از جایگاه شورا ها در کشور استفاده شود.

وی اضافه کرد: ما به زودی با قوه قضاییه تفاهم های زیادی خواهیم داشت و همگام با 
دستگاه قضا برای جلوگیری و پیشگیری از تخلفات گام خواهیم برداشت.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

هیچ کسی مانع برگزاری مراسم عزاداری نیست 
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت : در سال های گذشته قبل 
از محرم، همه مسئولان تصمیماتی می گرفتند تا شعله و چراغ فروزان دستگاه امام 

حسین )ع( برافروخته تر و روشن تر شود.
بیژن سلیمانپور  روز چهار شنبه در کارگروه استانی مراسم عزاداری محرم و صفر 
باهدف ساماندهی مجالس و محافل عزاداری  برگزارشد افزود:  امسال برغم میل باطنی 
صحبت از یک سری محدودیت ها و نگرانی ها می کنیم و باهم همفکری و تبادل نظر 
خواهیم کرد که هم،  دل های شکسته بتوانند در این ماه حزن انگیز حاجت بگیرند و 
هم به سلامت عزاداران توجه داشته باشیم. وی افزود: هیچ کسی مانع برگزاری مراسم 
عزاداری برای امام حسین )ع( نیست اما شرط عقل و حکم دین این است که مسائل 
بهداشتی را در حین عزاداری رعایت کنیم. معاون هماهنگی امور زائرین استاندار قم نیز 
در این جلسه بر لزوم بومی سازی دستورالعمل های بهداشتی عزاداری در ماه های محرم 
و صفر تاکید کرد. یونس عالی پور  افزود: مسئولیت کارگروه مراسم عزاداری با اداره کل 
تبلیغات اسلامی استان است و در زمینه مدیریت هیات های مذهبی و مسائل مربوط به 
برگزاری مراسم عزاداری در فضاهای مسقف و روباز باید با این اداره کل هماهنگی شود.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم نیز با تشریح دستورالعمل های بهداشتی ویژه 
عزاداری ماه های محرم و صفر اظهار کرد: قبل از فرارسیدن ماه محرم در زمینه نحوه 
مدیریت برنامه ها و اطلاع رسانی در دو سطح هیات های مذهبی و مردم، طرح ها و 

پیشنهادهایی آماده شده که بخشی از آن ها آغازشده است.
حجت الاسلام رضا عزت زمانی، راه اندازی مرکز تماس برای گفت وگو با مسئولان 
هیات های مذهبی، ارسال پیامک های مستمر برای متولیان مراسم عزاداری، راه اندازی 

سامانه ثبت و پیگیری تخلفات احتمالی را از اقدامات در نظر گرفته شده نام برد.
وی اضافه کرد:برگزاری جلسات توجیهی مسئولان هیات های مذهبی و رابطان 
بهداشتی هیات ها، ارسال پیامک های انبوه به عزاداران حسینی، برگزاری پویش های 
هر خانه یک هیات، هیات سلامت و نذر ماسک ازجمله برنامه های اداره کل تبلیغات 

اسلامی استان در این کارگروه است.

فرماندار قم:

برخورد با واحد صنفی متخلف جایگزین 
تعطیلی کل صنف شود

فرماندار قم با بیان اینکه برای ایجاد محدودیت های ناشی از کرونا، برخورد با واحد 
صنفی متخلف جایگزین تعطیلی کل صنف شود گفت: برخی واحدهای صنفی مسائل 
بهداشتی را به صورت مطلوبی رعایت می کنند که بر این اساس تصمیم گیری کلی 

پیرامون یک صنف درست نیست. 
مرتضی حیدری روز چهارشنبه درچهل ونهمین جلسه ستاد مقابله با کرونای استان 
درسالن کرامت استانداری قم، اظهار داشت: باید به واحدهای صنفی متخلف تذکر و در 
صورت رعایت نکردن، تعطیل شوند ولی واحدهای صنفی دیگر که این مسائل را رعایت 

می کنند، باید اجازه داد تا فعالیت آنها ادامه یابد.
وی با بیان اینکه تعطیلی کل صنف به دلیل رعایت نکردن برخی واحدهای صنفی 
منطقی نیست، ادامه داد: با جلسه ها و هماهنگی های انجام شده با صنف نانوایی ها 

شرایط رعایت پروتکل های بهداشتی توسط این واحدهای صنفی افزایش یافته است.
فرماندار قم، گفت: استفاده از ظرفیت بوستان ها، پارک ها و مکان های ورزشی برای 
تراکم زدایی از جمعیت عزاداری درمساجد است و این به معنای حذف عزاداری از 
مساجد نیست. وی با تاکید برلزوم فرهنگ سازی مناسب توسط رسانه های استان 
به منظور رعایت مسائل بهداشتی درهیات های عزاداری افزود: رعایت پروتکل های 

بهداشتی مورد تاکید ستاد ملی مبارزه با کرونا به عنوان یک اصل مورد تاکید است.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم نیز در این جلسه با بیان اینکه کمیته 
نظارت بر ادارات و دستگاه های اجرایی استان به صورت روزانه تشکیل جلسه می دهد، 
گفت: افزایش نظارت ها موجب شد که هم کانون رعایت پروتکل های بهداشتی در 

ادارات به 85 درصد و در بانک ها نیز با افزایش این موضوع مواجه بوده ایم.
محمدرضا گروسی ادامه داد: با وجود افزایش رعایت پروتکل های بهداشتی توسط 
ادارات و بانک ها ، این میزان رعایت همچنان راضی کننده نیست. معاون توسعه مدیریت 
و منابع استانداری قم گفت: کارکنانی که مسائل بهداشتی را رعایت نمی کنند در ابتدا 

تذکر و در صورت تکرار درج در پرونده و برخوردهای قانونی با آنها صورت می گیرد.

رییس سازمان برنامه وبودجه استان قم  خبرداد:

بهره برداری از ۲۷ پروژه جهش تولید تا 
پایان سال

رییس سازمان برنامه وبودجه استان قم گفت: از 27 پروژه جهش تولید قم 20 پروژه 
مشمول دریافت یارانه های دولتی شده اند. محمود نوربخش روز پنجشنبه در کارگروه 
تومان  میلیارد  که 703  این  بیان  با  استانداری،  کرامت  در سالن  مقاومتی  اقتصاد 
تسهیلات درنظر گرفته شده است اظهار داشت: این تسهیلات در قالب کمک های 
فنی و اعتباری به صورت صد درصد در ابتدای دوره پرداخت می شود و نگرانی از جانب 
آن ها وجود ندارد. وی عنوان کرد: برای پرداخت این تسهیلات در ابتدای امر باید قرارداد 
عاملیت با بانک های استان منعقد تا امکان دریافت یارانه ها ممکن شود. وی تصریح 
کرد: یکی از ویژگی های پروژه های جهش تولید این است که باید تا پایان سال جاری به 
بهره برداری برسد. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  نیز در این جلسه 
گفت: 9 پروژه صنعتی این استان در حوزه جهش تولید با سرمایه گذاری 369 میلیارد 
تومانی تا پایان سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.  محمود سیجانی افزود: تمام 

این 9 پروژه پیشرفت فیزیکی بالای 60 درصد دارند.

جهش تولید در بستر 
بازارهای سرمایه

کشور در بطن یک بحران بزرگ نقدینگی گرفتار شده 
است. تا چند سال پیش این بحران بیشتر دامنگیر 

صنایع زیرساختی و وزارتخانه هایی بود که به دلیل ارائه خدمات عمومی و کالاها 
و خدمات استراتژیکی نظیر برق گرفتار اقتصادی نامتوازن بودند. امروز اما کسری 
بودجه و کمبود نقدینگی آنقدر ابعاد وسیعی پیدا کرده که عملا هر نوع هزینه 

تراشی برای دولت به یک بحران تازه تبدیل می شود.
افزایش تحریم ها و ناکامی ایران در صدور نفت در کنار شیوع بیماری کرونا و 
سقوط بی سابقه و تاریخی قیمت نفت، همگی دست به دست هم داده تا کمبود 
نقدینگی بی سابقه ای را در کشور رقم بزنند. اگرچه این کسری بودجه در صنایع 
زیرساختی با ابعادی گسترده تر خودنمایی می کند، اما به هر حال همه صنایع و 

بخش های اقتصادی به نحوی از این عارضه آسیب می بینند.
آنچه که امروز در بستر اقتصاد کلان کشور در حال رخ دادن است، خبر از کسری 
بودجه ای معادل نیمی از بودجه سالانه به دلیل افزایش هزینه های دولت در مقابله 
با کرونا، کاهش درآمدهای نفتی به دلیل تحریم، فشار بر تراز پرداخت ها و افت قابل 
توجه ذخایر ارزی و رشد بالای نقدینگی ناشی از آزاد سازی ذخایر قانونی می دهد. 
البته بدون شک افزایش پایه پولی به دلیل کسری بودجه، انتظارات تورمی بالا به 
دلیل مشکلات مالی دولت و افزایش نوسانات در بازارهای مالی به دلیل یادگیری 
های ایجاد شده هم در ایجاد این نگرانی جدی در خصوص کمبود نقدینگی در 
کشور بی تاثیر نبوده است. حالا در این شرایط بحرانی باید به دنبال راهکاری برای 
حفظ ظرفیت های موجود بود. البته در کنار تدوین راهکارهای عملیاتی برای 
تغییر پارادایم ها و برون رفت از شرایط حاضر، ارائه راهبردهایی برای نجات صنایع و 

فعالان اقتصادی از باتلاق مشکلات پرتعداد در تامین نقدینگی است.
تا  سال 1371  از  که  دهد  می  نشان  ایران  اقتصاد  کلان  متغیرهای  بررسی 
1398میزان نقدینگی در کشور 22.8 درصد و تورم 20.7 رشد داشته، این در 
حالی است که تولید ناخالص داخلی در همین مدت تنها 2.56 رشد داشته 
است. این متغیرهای نامتوازن در نهایت به ایجاد بی ثباتی و تلاطمات شدید مالی 
منجر شده است. اما آنچه که در این شرایط به جذابیت بازار سرمایه کمک کرده و 
استفاده از آن را به عنوان یک راهبرد پیش روی ما قرار می دهد، افزایش رشد پایه 

پولی به موازات کاهش نرخ سود در سیستم بانکی بوده است.
در خصوص چرایی رشد بازارهای سرمایه باید گفت که بازدهی بالاتر بازار سرمایه 
آن محسوب می شود.  دلیل  موثرترین  و  مهمترین  موازی  بازارهای  به  نسبت 
همچنین نبود فرصت مناسب در بازارهای موازی، رکود اقتصادی، فاصله گذاری 
اجتماعی، حمایت دولت و معاملات شفاف با نقد شوندگی بالا هم از جمله دیگر 
عواملی هستند که سرمایه ها را به سمت بازار سهام سوق دادند. در این میان تنوع 
صنایع قابل سرمایه گذاری، هزینه معاملاتی و مالیاتی پایین، امکان ورود با سرمایه 

اندک و سابقه تاریخی بازار سرمایه هم در این رشد بی تاثیر نبوده اند.
واقعیت این است که بازار سرمایه همواره بازدهی بیشتری نسبت به سایر بازارها 
داشته، اما فاصله این بازارها در سال 99 بسیار شدیدتر شده است. آمارها نشان 
می دهد که میزان بازدهی بورس در سال 99 رقمی بالای 99 درصد بوده، این در 
حالی است که میزان بازدهی ارز 10 درصد، سکه 21 درصد و مسکن منفی 2.1 
درصد بوده است. این اعداد و ارقام به درستی نشان می دهند بازار سرمایه علاوه بر 
اینکه از بروز تلاطمات خسارت بار نظیر آنچه که در حوزه سکه، طلا و مسکن ایجاد 
شد، جلوگیری می کند، بلکه یک فضای مناسب و موثر برای جذب سرمایه های 

سرگردان و ایجاد سود مناسب برای آنهاست.
بازارهای سرمایه حتی در شرایط کنونی که شیوع بیماری کرونا تمامی معادلات 
اقتصادی را بر هم ریخته و به ایجاد زیان افزوده برای فعالان صنعتی منجر شده 
هم باب تازه ای برای توسعه گشوده اند. در حقیقت اپیدمی کووید 19 که در غالب 
موارد تعطیلی و خسارت برای صنایع و بازیگران اقتصادی به دنبال داشته، به دلیل 
کاهش تقاضای معاملاتی پول به دلیل محدودیت در معاملات بازار محصول و بازار 

مسکن، در بازار سرمایه به جذب بازیگران جدید با سرمایه های خرد منجر شد.
با مخارج اول سال خانوارها،  به علاوه در دوران شیوع کرونا و همزمانی آن 
سرمایه های خرد و معطل خانوارها به بازار بورس منتقل شد و سرمایه گذاری در 
بازارهای موازی کاهش یافت. البته بدون تردید تبلیغ بازدهی بازار سرمایه و اعلام 
پشتیبانی دولت هم در استقبال مردم از این حوزه بی تاثیر نبوده است. البته 
بدون شک رشد رشد بازارهای سرمایه با تهدیدهایی نظیر ضعف اقتصاد در جذب 
سرمایه های ایجاد شده در بازار سهام و احتمال انتقال آنها به سایر بازارها و اثرات 
تورمی متعاقب آن و یا احتمال کند شدن رشد بازار سرمایه تا پیش از اوج گیری 
مجدد آن پس از افزایش نرخ ارز و حمایت های ناکارآمد دولت از بازار سرمایه مواجه 
خواهد بود. اما به هر حال می تواند نوسانات بازار سرمایه و سایر بازارهای موازی 
را با استفاده از ابزارهای مختلف مالی کنترل و مدیریت کرد. مهمترین راهکارهای 
پیش رو برای مواجهه با این تهدیدها، انتشار اوراق و فروش سهام، تامین کسری 
بودجه، جذب بخشی از نقدینگی در دست عوامل اقتصادی و نیز جلوگیری از 
انتشار بی رویه پایه پولی و نقدینگی است. بازارهای مالی علاوه بر اینکه به فرآیند 
تشکیل سرمایه کمک می کنند، قادرند ریسک ها را بین متقاضیان و دارندگان 
وجوه توزیع کرده و از طریق ایجاد روابط متقابل خریدار و فروشنده، قیمتی عادلانه 
تعیین کنند. ایجاد بازار ثانویه برای معاملات اوراق بهادار، کاهش هزینه معاملات و 
تخصیص سرمایه های موجود در جامعه به بخش هایی از صنایع و خدمات دارای 
مزیت نسبی هم از دیگر کارکردهای بازار سرمایه محسوب می شوند.  واقعیت 
این است که در روزهای سخت کمبود نقدینگی و در سالی که با عنوان جهش 
تولید نامگذاری شده، بازارهای سرمایه مفری مناسب و امن برای نجات صنایع و 
تامین نقدینگی آنها محسوب می شود. در حقیقت جهش تولید زمانی امکان پذیر 
خواهد بود که صنایع قادر به تامین نقدینگی مورد نیاز و ظرفیت سازی مضاعف 
از طریق بورس باشند. در این شرایط اصلی ترین راهکار پیش رو برای محافظت 
از تولید در برابر هجمه بی سابقه چالش های مالی، هدایت سرمایه های خرد به 
سمت صنایع در بستری شفاف و رقابت پذیر است و لازم است که دولت برنامه 
هایی کاربردی به منظور بهبود شرایط بورس، زمینه سازی برای جذب سرمایه های 

سرگردان و ایجاد بسترهای لازم جهت تامین سرمایه برای صنایع پی ریزی کند.
* نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن اتاق بازرگانی تهران

راه مقابله با جریان 
تحریف و تحریم 

از ابتدای پیروزی  انقلاب اسلامی همواره دشمنان 
کینه توز جمهوری اسلامی به دنبال آسیب رساندن به 

کشور و نا امید کردن مردم بوده و هستند.  دشمن در این راه نیز از تهدید علیه 
کشور، تحریم های اقتصادی و ... استفاده کرده اما همیشه شکست خورده است. 
البته بعضی افراد تهدیدات این دشمن را جدی گرفته و مردم را می ترسانند. حتی 
گاهی پا را فراتر از حد گذاشته و به آمریکا پیام می دهند که تهدیدات و تحریم ها را 
بیشتر کند.  تحریف و وارونه جلوه دادن واقعیت، موضوع دیگری است که دشمن 
از آن به عنوان ابزاری برای مقابله با جمهوری اسلامی استفاده می کند. به طور 
مثال حضور مردم در انتخابات، راهپیمایی ها و فعالیت های سیاسی را به گونه ای 
نشان می دهند که مردم از حکومت خسته شده اند. درحالی که در عمل ملت 
بزرگ ایران، هرگاه منافع کشور به خط بی فتد؛ پر قدرت به صحنه آمده و از نظام 

دفاع می کنند. 
انسجام و وحدت مردم،  توجه مسئولان به مردم بخصوص به قشر آسیب پذیر، 
مبارزه با فساد، توجه به اقتصاد مقاومتی و تکیه بر توان داخلی می تواند از راه های 

پیروزی بر این 2 جریان باشد.
در این میان همدلی و همراهی مسئولان سه قوه اهمیت ویژه ای دارد. آنان باید 
علاوه بر انجام وظایف، تعامل با یکدیگر و عمل به رهنمودهای رهبر انقلاب؛ از 
افراد خودباخته و شیفته بیگانگان در عرصه مدیریت کشور استفاده نکنند. اگر 
همه با هم در یک مسیر حرکت کنیم نه جریان تحریم و نه جریان تحریف قدرتی در 

مقابل قدرت ملت ایران نخواهند داشت و شکست خواهند خورد.
* نماینده مردم رشت در مجلس یازدهم

اخبار

علیرضا کلاهی*

روحانی در جلسه با روسای کمیته های ستاد کرونا:
تصمیمات مصوب ستاد ملی کرونا برای همه لازم الاجرا است

فرمانده کل سپاه گفت: ما قاعده جنگ را از درون 
و  کردیم  استخراج  تقابل  واقعی  میدان های  و  جنگ 
نیروی قدس قاعده غلبه بر دشمنان زیاد را در میدان 

واقعی تولید کرد و به نمایش گذاشت. 
سردار سرلشکر »حسین سلامی« همزمان با سالروز 
پیروزی غرورآفرین حزب الله لبنان در برابر رژیم جعلی 
صهیونیستی در جنگ 33 روزه و روز مقاومت اسلامی 
نیروی قدس سپاه،  و مسئولان  فرماندهان  در جمع 
شهید سلیمانی را ذخیره جاودان اسلام و مجاهدی 
خواند که با شهادتش عواطف و احساسات را فراتر از 
ایران و مرزهای سرزمینی جهان اسلام، در سراسر دنیا 

به یکدیگر پیوند داده است.
وی گفت: شهادت سردار سربلند شهید سلیمانی 
کالبد  در  را  انقلابی  بهجت  و  نشاط  از  جدیدی  روح 
سرزمین های اسلامی دمید  و سرافرازی جاودانه را برای 
انقلاب اسلامی، نظام، ملت ایران و سپاه به ارمغان آورد.

پرچم حاج قاسم بر زمین نخواهد ماند
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه پرچم و مشعل 
فروزانی که توسط حاج قاسم عزیز به اهتزاز در آمد بر 
تمامی  در  امروز  داشت:  اظهار  ماند،  نخواهد  زمین 
جهاد  روح  همچنان  دشمنان  با  تقابل  صحنه های 
جاری است و  مجاهدان در صحن ماندند و دشمنان نیز 
افسرده و ناامید، تماشاگر صحنه های تحولی هستند که 

روز به روز به نفع امت اسلامی رقم می خورد.
سرلشکر سلامی هنر نیروی قدس سپاه را ارائه فرمول 
"غلبه عده ای کم بر دشمنان زیاد" و تفسیر مجسم آیات 

نورانی قرآن برشمرد و خاطرنشان کرد: شکست دادن 
ائتلافی از بزرگترین قدرت های مادی تاریخ بشر که به 
هم پیوسته و در هم تنیده بودند و بر باطل شان متحد 
بوده و هستند، اقدامی بزرگ و تحقق وعده های الهی 
است که توسط مجاهدان راه خدا به بهترین شکل رقم 

خورد.
وی جغرافیای انقلاب اسلامی را میدان تقابل دائمی 
با دشمنان اسلام دانست و گفت:  وجه مشترک تمامی 
این تقابل ها این بود که یک طرف آن انقلاب اسلامی 
با میدان داری ایران  و یک طرف آن استکبار جهانی به 
سرکردگی آمریکا بوده و گذر زمان نشان داده که انقلاب 
حکمت،  رهبرانش،  درایت  و  هوشمندی  با  اسلامی 
تدبیر و عقل  همواره دست برتر را در این صحنه ها 

داشته است.
به  دیگر  سوی  از  کرد:  خاطرنشان  سلامی  سردار 
اذعان نظریه پردازان آمریکایی، عامل اصلی شکست 
آمریکا  فقدان حکمت و عقل در نظام راهبری آن است.

فرمانده کل سپاه با بیان اینکه فرصت های رشد و قوی 
شدن ما از میدان جهاد حاصل شده است، گفت: ما 
قاعده جنگ را از درون جنگ و میدانهای واقعی تقابل 
استخراج کردیم و نیروی قدس قاعده غلبه بر دشمنان 

زیاد را در میدان واقعی تولید کرد و به نمایش گذاشت.
وی افزود: بزرگترین کارکرد نیروی قدس سپاه علاوه بر 
پیروزیهای ملموس برابر دشمنان سفاک و تا بن دندان 
از چنگال  آزاد سازی سرزمین های اسلامی  و  مسلح 
اشغال گران،دمیدن روح حیات به مفهوم جهاد و انتقال 

معنای آن در میان ملل و جوانان جهان اسلام بود.
انتقام خون حاج قاسم را می گیریم

سرلشکر سلامی اولین استطاعت برای قدرت را تفکر 
پیرامون ساخت قدرت توصیف و تصریح کرد: بدون 
با  از قدرت نمی توان در میادین مختلف  برخورداری 
دشمن جنگید و آنان را متوقف کرد؛ هنر نیروی قدس 
سپاه "میلاد قدرت" بوده و به فضل الهی برای همیشه 
باقی است. وی ادامه داد: شمنان آمده بودند تا اضلاع 
قدرت در جهان اسلام را تغییر دهند، دولت سازی کرده 
و همه چیز را از آن خود کنند؛ اما محصول تلاش های 
مذبوحانه آنان جز اقتصادی فرسوده، قدرت نظامی 
ناکارآمد و ناامید و از دست رفتن هیبت و شاکله سیاسی 
گرامیداشت  با  کل سپاه  فرمانده  نبود.  خودساخته  
لبنان در جنگ  الله  پیروزی غرورآفرین حزب  سالروز 
33 روزه برابر رژیم جعلی و کودک کش صهیونیستی 
رزمندگان  ساز  تاریخ  حماسه سازی های  از  تجلیل  و 
مقاومت اسلامی و اظهار امیدواری کرد: ملت مقاوم 
و مسائل جاری عزت مندانه عبور  از مشکلات  لبنان 

خواهند کرد.
مجاهدت های  پاسداشت  با  سلامی  سردار 
سیدالشهدای مقاومت و تاکید بر اینکه شهادت حاج 
قاسم موجب تضاعف قدرت جهاد نزد جوانان جهان 
اسلام شده است، گفت:  دشمنان ما بدانند با شهادت 
حاج قاسم منبعی دائمی از تولید خطر و انتقام را برای 
خود ایجاد کردند و سرانجام این انتقام دیر یا زود گرفته 

خواهد شد و به طور قطع سخت هم خواهد بود.

سردار سلامی: 

ما قاعده جنگ را از میدان های واقعی استخراج کردیم 

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با ابراز همدردی و همبستگی با مردم 
لبنان در حادثه انفجار بندر بیروت گفت: معتقدیم انسانی نیست که از شرایط 

مردم لبنان برای اهداف سیاسی استفاده شود. 
محمد جواد ظریف که به لبنان سفر کرده است، در نشست خبری که روز جمعه 
با خبرنگاران داشت، افزود: ما همدردی و همبستگی خود را با مردم لبنان در این 

شرایط بسیار نگران کننده و این حادثه بسیار غم بار اعلام می کنیم.
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه در این شرایط مردم و 
حکومت لبنان باید برای آینده و پیشبرد امور خود تصمیم بگیرند، اظهار داشت: 
دیگران نباید در این شرایط اضطراری کمک های خود را مشروط به هر تحولی در 
لبنان کنند. زیرا به نظر ما انسانی نیست که از شرایط مردم برای اهداف سیاسی 

استفاده شود.
ظریف ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در کنار حکومت و مردم لبنان خواهد 

بود و ما به هر تصمیمی که دولت و ملت لبنان انتخاب کنند، کمک می کنیم.
رژیم  بین  گذشته  روز  توافق  درباره  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
صهیونیستی و امارات متحده عربی نیز گفت: این توافق دردناک و به مثابه 

خنجری از پشت بر لبنان و دیگر کشورهای منطقه است.
در این نشست خبری که شربل وهبه وزیر خارجه لبنان نیز ظریف را همراهی 
می کرد، وی با ابراز تسلیت و همدردی با خانواده جانباختگان حادثه تلخ انفجار در 
بندر بیروت و همچنین درخواست سلامتی برای مجروحین، تاکید کرد: جمهوری 
اسلامی ایران آماده کمک برای به بازسازی خرابی های ناشی از انفجار در بندر 
بیروت در حوزه های مختلف و با توجه به توانمندی طرف های ایرانی در حوزه های 

مربوط به تامین برق، ساخت و ساز، دارو و درمان است.

شربل وهبه نیز در این دیدار از اعلام همبستگی و همدردی جمهوری اسلامی 
ایران با مردم و دولت لبنان در لحظات اولیه پس از انفجار قدردانی کرد و در 

خصوص نیازهای فوری لبنان در شرایط حاضر با ظریف به تبادل نظر پرداخت.
رییس دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی ایران با تبریک سالگرد پیروزی 
لبنان و حزب الله در جنگ 33 روزه مقابل رژیم صهیونیستی، خاطرنشان کرد: 
امروز سالگرد پیروزی مردم لبنان بر دشمن صهیونیستی در جنگ 33 روزه است و 
مطمئن هستم همانطور که لبنان مقابل تجاوزات دشمن صهیونیستی پیروز شد، 

در این حادثه نیز پیروز خواهد شد.
سوء استفاده کنندگان از انفجار بیروت به دنبال بی ثباتی لبنان هستند

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران هم چنین  در دیدار با نخست وزیر لبنان 
گفت: سوء استفاده کنندگان از انفجار بندر بیروت به دنبال بی ثباتی لبنان هستند. 
افزود:  کشور  این  وزیر  نخست  دیاب  حسان  با  دیدار  در  ظریف  محمدجواد 
کسانی که از انفجار بندرگاه بیروت سوء استفاده می کنند، همان کسانی هستند 
که خواهان ثبات و وحدت لبنان نیستند. رییس دستگاه دیپلماسی جمهوری 
اسلامی ایران بر حمایت ایران از آسیب دیدگان حادثه بندرگاه بیروت تاکید کرد و 
با ابلاغ تسلیت و همدردی دولت و مردم جمهوری اسلامی ایران با مردم و دولت 
لبنان، آمادگی کشورمان برای همیاری در بازسازی خرابی های ناشی از انفجار در 
بیروت را اعلام کرد. حسان دیاب نیز در این دیدار ضمن تشکر از اعلام آمادگی 
کشورمان، نیازهای ضروری به ویژه در حوزه های درمان و اقلام مورد نیاز برای 

بازسازی واحدهای مسکونی شهر بیروت را تشریح کرد.
نخست وزیر دولت پیشبرد امور لبنان تاکید کرد که دولت و ملت ایران در کنار 

آسیب دیدگان انفجار بیروت خواهند ایستاد.

محمد جواد ظریف:  
استفاده از شرایط لبنان برای اهداف سیاسی انسانی نیست

امام جمعه موقت قم مسأله برگزاری عزاداری ها در 
ماه محرم را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: با توجه به 
محدودیت های کرونایی که در بحث عزاداری پیش 
آمده، از همه مردم تقاضا می کنیم که در ماه محرم 
به دور از افراط و تفریط، بر اساس دستورالعمل های 
بهداشتی مراسم های عزاداری را برگزار کنند تا عده ای 
ما را به بی توجهی به جان و سلامت مردم متهم نکنند.

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های 
جمعه که به دلیل قرارگیری شهر مقدس قم در وضعیت 
با  گفت:  شد،  ایراد  مجازی  صورت  به  کرونایی  قرمز 
بودن شروع سال تحصیلی جدید،  به درپیش  اشاره 
خاطرنشان کرد: مدارس، دانشگاه ها و مراکز حوزوی 

باید با فراهم آوردن همه زیرساخت های لازم، فضای 
آموزشی مناسبی را با رعایت تمامی شرایط بهداشتی 
کشومان  در  دانش  و  علم  تحصیل  به  تا  کرده  آماده 
ضربه ای وارد نشود. وی همچنین بر ضرورت شناخت 
آسیب های دینداری در جامعه تأکید کرد و گفت: ما 
باید آسیب هایی که متوجه عبادات و اعتقادات شده و 
باورهای ما را مورد تأثیر قرار می دهد به خوبی بشناسیم، 
زیرا این آسیب ها می توانند موریانه وار پایه ها و بنیان 
های دین ما را از میان ببرند. نائب رئیس جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم با بیان اینکه امروز جامعه ما دچار چنین 
مشکلاتی است، خاطرنشان کرد: کسانی که امروز در 
کشورمان به عنوان فاسد اقتصادی شناخته شده اند، 

شاید اهل نماز و روزه و حج بوده اند، اما آسیب ها و گره 
هایی که در دینداری داشته اند را نشناخته و به انحراف 

رفته اند.
سخنان  از  یدگری  دربخش  قم  موقت  جمعه  امام 
خودگفت: آمریکا برای ضربه زدن به ایران اسلامی به 
اما  تمدید تحریم تسلیحاتی کشورمان است،  دنبال 
به حادثه  با اشاره  ناکام خواهد ماند. وی  آنها  توطئه 
انگیزی کشورهای غربی  فتنه  و  توطئه  لبنان،  اخیر 
در این کشور را مورد توجه قرار داد و گفت: امیدواریم 
سید حسن نصرالله و ملت عزیز لبنان بتوانند با صبر و 
درایت و هوشیاری به آرامش رسیده و دسیسه های شوم 

دشمنان در این کشور را خنثی کنند.

آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های مجازی نماز جمعه قم :

عزاداری های ماه محرم به دور از افراط و تفریط برگزارشود

جبار کوچکی نژاد*



3 شنبه -بیست وپنجم مرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5095
سلامت 

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: بیشترین 
اختلال  هستند،  روبرو  آن  با  کرونا  پاندمی  دوران  در  مردم  عموم  که  نکته ای 

سازگاری یا خلق افسرده است.
مریم بختیاری اظهار کرد: ترس از کرونا، ترس درستی است، چرا که این مسئله 
یک پاندمی خطرناک بوده و رعایت پروتکل های بهداشتی و توصیه ها، وسواس و 
یا اختلال روانی محسوب نمی شود چرا که ماهیت کنترل این ویروس احتیاط و 

رعایت بهداشت است.
وی با بیان اینکه کرونا درمان و یا واکسن مشخصی ندارد، گفت: این موضوع به 

میزان قابل توجهی ترس و دلهره در افراد ایجاد کرده است.
بختیاری با اشاره به مستعد بودن روان برخی از افراد نسبت به اختلالاتی 
نظیر وسواس و یا افسردگی گفت: علائم وسواس در این دسته از افراد زمانی 
که با بحران کرونا همزمان می شود، بیش از دیگران است؛ به شکلی که نیاز به 

درمان های مداخله ای تخصصی تر دارند.
وی توضیح داد: به طور مثال فردی که از منزل خارج شده و علیرغم اطمینان 
از پاکیزه بودن فضای خانه و یا افراد در منزل همچنان در حال گندزدایی و 
ضدعفونی سطوح مختلف است یا در خانه هم از دستکش و ماسک استفاده 
می کند، در حالی که فرد بیمار و دارای علامتی در منزل نیست، زنگ هشداری 

برای ایجاد رفتارهای وسواس گونه دارد.
این متخصص روانشناسی بالینی، تاکید کرد: در مواردی که برخی از افراد 
حتی پیش از بروز کرونا نیز پیش زمینه ها و یا زمینه هایی از اختلال افسردگی و 
یا وسواس داشته اند نیز باید همچنان درمان های دارویی و یا روان درمانی را ادامه 

دهند.
وی ترس از ابتلاء به بیماری و یا اضطراب از سلامت را یکی از بحران های روانی 
پاندمی ها دانست و توضیح داد: حوزه بهداشت کشور می تواند ضمن اطلاع 
رسانی به موقع در راستای آگاهی بخشی و افزایش سطح سواد سلامت جامعه 

اثرگذار باشد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، نسبت به ارائه پیام های 
متضاد از سوی مسئولان بهداشتی و درمانی به مردم هشدار داد و گفت: باید 
وحدت رویه ای در نحوه اطلاع رسانی از سوی دولت ها وجود داشته باشد تا بتوان 
توصیه های مختصر و مفید به مردم ارائه کرد. سیستم بهداشتی باید صراحت 

بیشتری در ارائه مطالب علمی را در دستور کار خود قرار دهد.
پی  در  که  داد: مشکلاتی  توضیح  نیز  کرونا  دوران  در  افسردگی  درباره  وی 
قرنطینه های کرونایی و اعمال محدودیت ها ایجاد می شود اصطلاحاً مشکلات 
سازگاری می گویند، چرا که واکنشی است که در پی ایجاد مشکل و یا مسئله ای 
علائم  و  نشانه ها  به  ناکامی ها  از  مجموعه ای  چنانچه  البته  می شود.  ایجاد 

افسردگی مبدل شود، نیازمند مداخلات پزشکی است.
این روانشناس بالینی دانشگاه یادآور شد: بیشترین نکته ای که عموم مردم در 
دوران پاندمی کرونا با آن روبرو هستند، اختلال سازگاری یا خلق افسرده است؛ به 
این معنی که نسبت به یک تغییر سخت در زندگی واکنشی به یک مسئله و بحران 

از خود نشان می دهند.
وی، تغییر دیدگاه و استفاده از پتانسیل هایی نظیر بهره مندی از فضای مجازی 
برای ارتباط با اطرافیان را یکی از راه های کاهش بار مشکلات خلقی دانست و 
ادامه داد: افراد می توانند مسائلی را وارد زندگی خود کنند که دچار خلق افسرده 

نشوند.
بختیاری با بیان این که تجربه دو هفته ای تنگی خلق و غمگینی بدون علت در 
تعریف افسردگی می گنجد، تاکید کرد: هر فردی که احساس افسردگی دارد یا 
نمی تواند فعالیت های گذشته و معمول را انجام دهد، بطوریکه عملکرد وی در 
زندگی شخصی و حرفه ای مختل شده واین موضوع به تأیید پزشک هم رسیده 
باید هر چه سریع تر مداخلات درمانی را انجام دهد. در سریع ترین زمان مداخلات 
پزشکی برای درمان افراد دچار بیماری افسردگی و یا وسواس باید انجام شود؛ چرا 

که پاسخ به این درمان ها اثربخش تر خواهد بود.
این متخصص روانشناسی بالینی در خاتمه استفاده از بستر فضای مجازی برای 
ارتباط با روانشناسان و روانپزشکان را راه حل مناسبی برای کاهش تردد در سطح 

شهر در دوران شیوع ویروس کووید 19 ذکر کرد.

یک روانشناس بالینی عنوان کرد؛

خلق تنگ در دوران کرونا را با افسردگی 
اشتباه نگیرید

جوش یا آکنه تحت تأثیر عوامل متعددی مانند سن، ژنتیک، استرس، سبک زندگی 
نادرست، مصرف برخی داروها و غیره بروز می کند. در این میان نقش تغذیه همیشه 
محل بحث و جدل بوده است. تا جایی که گفته می شود مصرف زیاد محصولات لبنی 
و شیرینیجات باعث بروز جوش می شود. در هر حال نمی توان گفت که رژیم غذایی 
معجزه گری وجود دارد که پوست را عاری از هر نوع جوش و آکنه ای می کند. اما برخی 
مواد غذایی باعث کاهش این مزاحم های کوچک شده و التهاب پوست را کاهش 
می دهند. قانون کلی این است که از مصرف مواد غذایی با شاخص گلیسمی بالا 
بپرهیزید و مواد غذایی با شاخص گلیسمی پایین را جایگزین کنید. به خاطر اینکه هر 
چه این شاخص پایین تر باشد به هم ریختن میزان قند خون کمتر می شود. در نتیجه 

احتمال بروز جوش نیز کمتر می شود. در ادامه بیشتر در این مورد صحبت می کنیم.
کلسیم بدنتان را با مصرف محصولات گیاهی تأمین کنید

امان از محصولات لبنی! زیاده روی در مصرف محصولات لبنی تهیه شده از شیر 
گاو می تواند باعث بروز یا تشدید جوش و آکنه در برخی افراد شود. اگر به دنبال دلیل 
آن هستید باید بدانید که میزان بالای اسیدهای چرب امگا 6 در این محصولات باعث 
تشدید وضعیت التهابی در بدن شده و تأثیر آن روی واکنش انسولین و تستوسترون 
وضعیت پوست را دستخوش تغییرات زیادی می کند. البته که نمی شود از محصولات 
لبنی به دلیل غنی بودن از کلسیم صرف نظر کرد اما توصیه می شود برای کنترل 
جوش هایتان از مصرف زیاد این محصولات غذایی بپرهیزید و برای تأمین کلسیم 
مورد نیاز بدن از نوشیدنی های گیاهی که سرشار از این ماده معدنی هستند مانند 

نوشیدنی بادام، جوی دوسر، سویا و غیره استفاده کنید.
راه دیگری برای شیرین کردن غذاهایتان پیدا کنید

بدانید که قند و شکر نه تنها ارزش غذایی بالایی ندارند بلکه باعث بیشتر مشکلات 

سلامتی ما هستند. بنابراین برای بهبود وضعیت پوست و کاهش جوش هایتان بهتر 
است به جای قند و شکر از عسل طبیعی یا شربت آگاو استفاده کنید که طعم شیرین 
با شاخص گلیسمی پایینی دارند. از این گذشته، این دو ماده غذایی مفید حاوی 
مواد معدنی بالایی نیز هستند. شربت یا سیروپ آگاو یک شیرین کننده طبیعی 

است که از گیاه آگاو تهیه می شود.
غلات کامل را در اولویت قرار دهید

هر چه پاستاها، برنج، نان یا آردها تصفیه شده باشند شاخص گلیسمی آن ها بالاتر 
می رود. در نتیجه به طور مستقیم روی تشدید جوش ها و افزایش التهاب پوست تأثیر 
گذاشته و به طور غیرمستقیم تعادل هورمونی را به هم می ریزد. داشتن تغذیه ای 
سرشار از غلات کامل مانند دانه کینوا یا برنج قهوه ای که سرشار از سلنیوم بوده و 
شاخص گلیسمی پایینی دارند به کاهش احتمال بروز جوش و تشدید آن ها کمک 
زیادی می کند. این مواد غذایی همچنین حاوی میزان قابل توجهی پروتئین، 
منیزیم، ویتامین B و همچنین آنتی اکسیدان ها هستند که برای سلامتی بدن نیز 

مفید ارزیابی می شوند.
مغزهای خوراکی را دریابید

پسته و گردوی برزیلی حاوی میزان قابل توجهی ویتامین E هستند و به شادابی 
پوست و همچنین کنترل میزان انسولین کمک می کنند. این میوه های خشک 
همچنین دارای زینک، ویتامین A، C و E و همچنین سلنیوم هستند که باعث 

کاهش التهاب پوست می شوند.
روغن کلزا را با روغن زیتون مخلوط کنید

بهتر است در تهیه غذاهایتان روغن کلزا و زیتون را به میزان مساوی با هم مخلوط 
کنید. این کار باعث حفظ تعادل امگا 3 و سایر اسیدهای چرب می شود و همچنین 

به حفظ رطوبت پوست کمک کرده و به نوعی التیام بخش زخم های پوستی است.
قانون کلی این است که از مصرف مواد غذایی با شاخص گلیسمی بالا بپرهیزید و 
مواد غذایی با شاخص گلیسمی پایین را جایگزین کنید. به خاطر اینکه هر چه این 
شاخص پایین تر باشد به هم ریختن میزان قند خون کمتر می شود. در نتیجه احتمال 

بروز جوش نیز کمتر می شود
در مصرف میوه و سبزیجات خوب  ترها را انتخاب کنید

میوه و سبزیجات برای حفظ سلامت بدن و همچنین شادابی پوست لازم و ضروری 
انتخاب های  باید  اما افرادی که خود را قربانی جوش و آکنه می دانند  هستند. 
سنجیده تری داشته باشند. باید بدانید که سیب، گیلاس، موز و انگور قرمز و تمشک 
سرشار از ویتامین ها و مواد مغذی هستند که در حفظ سلامت پوست نقش مؤثری 
دارند. نتایج بررسی های متعدد نشان داده است که این میوه ها و هسته های آن ها 
سرشار از فیبرها و آنتی اکسیدان هایی هستند که تأثیر ضدالتهابی دارند. یادتان 
باشد که آووکادو نیز برای تثبیت میزان قند خون و همچنین استفاده به عنوان ماسک 
پوست توصیه می شود. برای اینکه طعم بهتری به غذاها بدهید بهتر است به سراغ 
سبزی های معطر بروید. جعفری، آویشن، نعنا و غیره به صورت تازه یا خشک با حالت 
اسیدی بدن مقابله کرده و علاوه بر طعم دهی به مواد غذایی به سلامت پوست نیز 

کمک می کنند.
سبزیجات مناسب برای کاهش جوش را بشناسید

اسفناج، کاهو، کلم پیچ و کلم بروکلی جزو بهترین ها برای تهیه غذا و استفاده روزانه 
هستند چون سرشار از ویتامین ها، آنتی اکسیدان ها، آهن و کلسیم هستند. این 
سبزیجات سبزرنگ، پوست را در برابر اثرات زیان بار رادیکال های آزاد که باعث نابودی 
کلاژن می شوند محافظت می کنند. سبزیجات نارنجی رنگی مانند سیب زمینی شیرین 

و هویج نیز به احیای کلاژن کمک کرده و انسداد منافذ پوستی را کاهش می دهند.
برای کاهش آکنه هورمونی چای بنوشید

نتایج برخی پژوهش ها نشان داده است که نوشیدنی چای نعنا به کاهش آکنه های 
هورمونی کمک می کند. نتایج پژوهشی که در Medical Daily  چاپ شده است نشان 
می دهد این نوشیدنی باعث کاهش میزان آندروژن می شود. باید بدانید که این هورمون 
در تشدید آکنه نقش دارد. چای زردچوبه نیز به دلیل دارا بودن خواص ضدالتهابی 
بودن  دارا  دلیل  به  نیز  سبز  چای  براین  علاوه  می شود.  توصیه  آکنه  کاهش  برای 
آنتی اکسیدان ها می تواند از بروز آکنه پیشگیری کند. چون با رادیکال های آزاد مقابله 
کرده و آسیب هایی که به سلول ها و بافت های پوستی وارد می شود را ترمیم می کند. نه 
تنها باید دور نوشابه های گازدار و نوشیدنی های شیرین صنعتی خط قرمز بکشید بلکه 
لازم است مصرف آب را افزایش دهید. آب یک نوشیدنی سالم برای بدن و کاهش دهنده 
آکنه است. یادتان باشد که پوست برای قرار گرفتن در وضعیت بهتر باید به خوبی مرطوب 

شود. بنابراین همیشه و در همه حال باید یک بطری آب دم دستتان باشد.
ماهی میل کنید

اگر پوست زیبا و بدون جوش می خواهید به سراغ غذاهای دریایی بروید. این مواد 
غذایی سرشار از زینک هستند که به کاهش تولید چربی کمک می کنند. ماهی ها 
منبع خوب امگا 3 و ضدالتهاب بوده بنابراین برای داشتن پوستی صاف و زیبا لازم 

هستند.
مکمل های غذایی به کمکتان می آیند

انواع  کنید.  استفاده  پوستتان  وضعیت  بهبود  برای  مکمل ها  از  می توانید 
مولتی ویتامین ها بسیار مؤثر هستند. مصرف قرص ویتامین E و سلنیوم البته با نظر 

پزشک نیز برای بهبود وضعیت پوست کمک کننده است.

چه بخوریم تا جوش نزنیم؟

اندر فواید خواب نیمروزی!نکات تغذیه ای برای جوش نزدن

چطور چُرت بزنید که خواب شبتان 
به هم نریزد؟

خیلی وقت ها در میانه ی روز دلمان می خواهد چند دقیقه ای چُرت بزنیم اما 
شاید نگران این هستیم که مبادا شب خوابمان نبرد.

این روزها با توجه به استرس های زیادی که مجبوریم تحملشان کنیم و البته 
پاندمی ویروس کرونا و اضطراب های مضاعف آن، باعث شده استراحت کردن 

بیشتر از هر زمان دیگری برای ما ضرورت پیدا کند.
در برخی از کشورها مانند ایتالیا و اسپانیا و البته ایران، چُرت نیمروزی جزوی 
از فرهنگ است. چُرت زدن در هر مرحله ای از زندگی، از کودکی گرفته تا 
سالمندی، می تواند واقعاً مفید و سالم باشد. اما شاید شما جزو افرادی باشید 
که تصور می کنید چُرت های نیمروزی فقط مخصوص بچه هاست یا این که اگر 
طی روز چُرت بزنید، خواب شبتان به هم می ریزد. پس این مطلب را بخوانید 
تا متقاعد شوید چُرت زدن چقدر مفید است و چگونه باید باشد تا خللی در 

خواب شبتان ایجاد نکند.
چرا چُرت زدن این قدر مفید است؟

یک فرد بزرگسال معمولی 18 تا 65 ساله نیاز دارد هر شب هفت تا نُه ساعت 
بخوابد؛ اما خیلی از افراد در سراسر دنیا با مشکل بی خوابی های شبانه روبرو 
هستند و با تبعات ناشی از آن دست وپنجه نرم می کنند. دلایل بی خوابی 
می تواند بسیار زیاد باشد. خیلی از ما به خاطر آپنه خواب )ایست ناگهانی 
تنفس در خواب(، و یا صرفاً عادت های محیطی دچار بی خوابی هستیم و 
شب ها تا دیروقت ناچارا بیدار می مانیم. علت هر چه که هست، تلاش و تقلا 
برای خواب کافی در شب می تواند تأثیر بزرگی بر چگونگی عملکرد ما طی 

روز داشته باشد.
چُرت زدن جایگزین خواب شب نمی شود اما شواهد مستدلی وجود دارند 
که نشان می دهند چُرت زدن می تواند میزان هشیاری و عملکرد را بهبود دهد. 
مروری که در سال 2017 بر چند مطالعه انجام شد و در Sleep Medicine به 
چاپ رسید توضیح می دهد که شما هر چه مدت طولانی تری بیدار باشید، 
حافظه و سایر توانایی های ادراکی تان بیشتر دچار افت می شود؛ اما یک چُرت 
نیمروزی می تواند کمکتان کند با رفع کردن بخشی از احساس خواب آلودگی 

و خستگی تان، افت ادراکی را تا حدودی جبران نمایید.
و  خوب  بسیار  احساس  می تواند  زدن  چُرت  که  این  و  دلیل  همین  به 
لذت بخشی به شما بدهد، باید آن را در برنامه داشته باشید. اما مسئله ای که 
وجود دارد این است که چُرت مرغوب زدن یک هنر است! چُرت زدن می تواند 
کند،  خوش اخلاقتان  و  برساند  حداقل  به  را  روز  طی  خواب آلودگی  تأثیر 
تمرکزتان را افزایش دهد و قدرت پردازش هیجانی و ادراکی تان را بالاتر ببرد. 
اما خواب زیاد می تواند باعث شود شب ها بیدار بمانید و اگر مشکلی در خواب 
شبتان داشتید، آن را تشدید کنید. به همین دلیل، وقتی کسی دچار مشکل 
خواب می شود، یکی از اصلی ترین توصیه ها این است که طی روز چُرت نزند.

برای اینکه طی روز چُرت مرغوب بزنید و در خواب شبتان اختلالی ایجاد 
نشود چند توصیه برایتان داریم:

کوتاه چُرت بزنید
طبق توصیه ی مرکز کنترل و پیشگیری ها، قبل از این که چُرت بزنید آلارم 
ساعت را روی 15 تا 30 دقیقه تنظیم کنید. چرا؟ چون هر چه بیشتر چُرت 
بزنید، احتمال این که بعد از بیدار شدن احساس آشفتگی و کسالت کنید 

بیشتر خواهد بود.
 هدفتان را روی چُرت های کوتاه مدت تر بگذارید تا با احساس بهتری از 
خواب بیدار شوید و باقی روزتان را بهتر ادامه دهید. اگر کارتان جوری است که 
شیفت های شبانه دارید، مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها توصیه می کند 
چُرت های یک ساعت و نیمه، راهی بسیار مؤثر برای کمک به حفظ سطح 

هشیاری اند.
جوری برنامه ریزی کنید که نزدیک به شب چُرت نزنید

یکی از دلایل این که چُرت زدن می تواند در خواب شب اختلال ایجاد کند، 
دیروقت بودن آن است. اگر سعی کنید در ساعات پایانی صبح یا ساعات 
اولیه بعدازظهر چُرت بزنید )قبل از 3 بعدازظهر(، احتمال این که شب دچار 

بی خوابی شوید خیلی خیلی کمتر خواهد شد.
دراز کشیده چُرت بزنید

تا به حال پیش آمده آن قدر خسته باشید که نشسته چُرت بزنید؟ هر چند 
شما در هر وضعیتی که راحت هستید می توانید چُرت بزنید، اما بهترین حالت 
این است که دراز بکشید و چُرت بزنید تا در وضعیت سخت و ناراحت کننده ای 
بیدار نشوید. مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها توضیح می دهد که وقتی 
دراز می کشید، به مغزتان اجازه می دهید به خواب عمیق تری برود و ناگهان 

از خواب نپرید.
نور و سروصدای پیرامونتان را محدود کنید

پژوهش های زیادی نشان داده اند نور و سروصدا، خواب را مختل می کنند. 
اگر فقط 30 دقیقه فرصت دارید چُرت بزنید، حتماً همین 30 دقیقه را در 
سکوت و نور کم چرت بزنید. اگر نمی توانید جایی کم نور و بی سروصدا پیدا 

کنید، چشم بند و گوش بند بزنید.
وقتی بیدار شدید، کاری انجام دهید که انرژی بگیرید

اگر چرتتان کوتاه باشد، باید نسبتاً هشیار و باانرژی بیدار شوید، اما اگر 
چرتتان طولانی شد، احتمالًا نیاز دارید کاری کنید تا سرحال شوید. فوراً سر 
کارتان برنگردید یا مثلًا پشت فرمان اتومبیل قرار نگیرید. آبی به صورتتان بزنید 

و خودتان را در معرض نور خورشید قرار دهید.
قبل از چرت زدن کمی کافئین مصرف کنید

اگر فکر می کنید بیدار شدن بعد از چُرت زدن برایتان واقعاً سخت است، قبل 
از چُرت زدن مقداری قهوه یا نوشیدنی کافئین دار بنوشید. 100 میلی گرم 

کافئین کافی است که معادل یک فنجان قهوه می شود.
شاید ضدونقیض به نظر برسد اما مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها 
می گوید، کافئین به 30 دقیقه زمان نیاز دارد تا بیدار و هشیارتان کند. بنابراین 

دقیقاً زمانی که باید بیدار شوید، کافئین بیدارتان خواهد کرد!
از چرتتان لذت ببرید

گاهی شاید سخت باشد بخواهید خودتان را متقاعد کنید که باید بیشتر 
مراقب سلامتی تان باشید. شاید به خودتان القا کرده باشید که نیازی به 
استراحت و ریلکسیشن نیمروزی ندارید، یا این که وقت کافی ندارید تا بتوانید 
30 دقیقه چُرت بزنید. قرار نیست خودتان را وادار به چُرت زدن کنید و عذاب 
بکشید؛ بلکه قرار است از چُرت زدنتان لذت ببرید و انرژی بگیرید. شما به 
استراحت نیاز دارید؛ حتی اگر مشغله های زیادی داشته باشید. چُرت زدن 
باعث می شود با انرژی که کسب می کنید و خستگی که از بدن و ذهنتان کم 
می شود، کارآمدتر شوید و به کارهایتان سرعت دهید و مؤثرتر به باقی کارهای 

روزتان بپردازید.

توصیه های تغذیه ای برای روز کنکور 
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معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم، با تاکید بر اینکه هیات های عزاداری 
باید جمعیت متراکم  را دارند، گفت:  آمادگی رعایت مسائل بهداشتی  استان 
عزاداران دراین ایام توزیع شود که در این راستا، تمام فضاهای باز قابل استفاده در 

استان درحال شناسایی است. 
یونس عالی پور، روز چهارشنبه درچهل و نهمین جلسه ستاد مقابله با کرونای 
استان درسالن کرامت استانداری قم، افزود: با توجه به شیوع کرونا امکان برگزاری 
مراسم های عزاداری ایام محرم و صفر مانند سال های گذشته وجود ندارد، بنابراین 

برنامه ریزی شده تا این مراسم با رعایت دستورالعمل های بهداشتی برگزار شود.
وی با بیان اینکه برنامه ریزی عزاداری ها نباید تنها به دهه اول محرم محدود شود، 
ادامه داد: برنامه ریزی عزاداری ها باید در سه مقطع از اول تا هشتم محرم، تاسوعا و 

عاشورا و از یازدهم محرم تا پایان ماه صفر صورت گیرد.
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم، گفت: توزیع مراسم ها درسطح 
استان نیاز به تمهیدات ویژه امنیتی نیز هست که استفاده از ظرفیت بسیج و نیروی 

انتظامی بسیار ضروری است.
وی گفت: محور فعالیت در ایام محرم سازمان تبلیغات است و تمام دستگاه های 
اجرایی استان نیز باید کمک کار این سازمان برای برگزاری هر چه بهتر این مراسم 

با رعایت پروتکل های بهداشتی باشند.
وی با اشاره به وجود حجم زیاد شبهه های ایجاد شده پیرامون عزاداری اباعبدالله 
در فضای مجازی گفت: استفاده از ظرفیت دستگاه های تبلیغی و دینی استان 

برای پاسخگویی به این شبهه های ضروری است.
مدیرکل ورزش و جوانان قم، نیز در ادامه این جلسه با اشاره به آمادگی این اداره 
کل برای واگذاری تمام فضاهای ورزشی موجود در استان برای برپایی مراسم 
عزاداری گفت: مکان های ورزشی که شرایط لازم را دارند و از فضای باز مناسب 

برخوردار هستند در اختیار هیات های عزاداری قرار می گیرد.
رسول منعم، اظهار داشت: به غیر از 2 مکان ورزشی از جمله مجموعه ورزشی 
حیدریان که نیاز به تعمیرات دارد، برای واگذاری باقی مکان های ورزشی برای 

برگزاری مراسم عزاداری محدودیتی وجود ندارد.
وی گفت: مجموعه ورزشی تختی، پردیسان و مجموعه جوادالائمه نیروگاه از 
جمله مکان هایی است که این آمادگی وجود دارد تا برای برگزاری هیات های 

عزاداری در اختیار هیات های مذهبی قرار گیرد.
معاون خدمات شهری شهردار قم نیز در این جلسه، با بیان اینکه فضاسازی 
شهری در شکل ، فرم و محتوا در ایام محرم در دستور کار است، گفت: بوستان ها 
و پارکینگ هایی که قابل استفاده برای برگزاری مراسم های عزاداری، پیش بینی 

شده است.
سید امیر سامع، ادامه داد: ضروری است آدرس مدارس، سالن های ورزشی، 
بوستان ها و پارکینگ های پیش بینی شده برای برگزاری مراسم هیات ها، در اختیار 

سازمان تبلیغات اسلامی قم به عنوان متولی برگزاری مراسم ایام محرم قرار گیرد.
وی افزود: هیات هایی که مکان و فضای باز برای برگزاری مراسم می خواهند، این 
درخواست را از طریق سازمان تبلیغات اسلامی پیگیری کنند تا فرایند واگذاری 

مکان با هماهنگی سازمان تبلیغات انجام شود.
سامع با تاکید بر اینکه با توجه به ممنوعیت ایستگاه های صلواتی و دسته های 
ظرفیت  تمام  گفت:  است،  ضروری  سازی  فرهنگ  و  رسانی  اطلاع  عزاداری، 

ایمنی، آتش نشانی و حمل و نقل شهرداری درایام محرم به میدان می آید.
رئیس دانشگاه قم نیز در این جلسه با بیان اینکه این دانشگاه و همچنین 
دانشگاه حضرت معصومه)س( امکان برگزاری هیات های مذهبی در فضای باز 
وجود خود را دارند گفت: تمام ملزومات این موضوع توسط دانشگاه ها در این ز 

مینه مورد توجه است.
حجت الاسلام و المسلمین عسکر دیرباز با تاکید بر لزوم پاسخگویی به شبهه های 
مطرح شده پیرامون عزاداری در ایام شیوع کرونا افزود: پاسخ های عقلانی و مستند 

در این باره وجود دارد که ظرفیت حوزوی استان آماده پاسخ به این شبهه هاست.
اداره کل تبلیغات اسلامی،مرجع صدور مجوزها و ناظر بر عملکرد هیئات

استاندار قم  نیز در این جلسه گفت:اداره کل تبلیغات اسلامی مسئولیت ایجابی 
نظارت و اجرای دستورالعمل های بهداشتی در ماه محرم از سوی هیئت های 

عزاداری را دارد.
بهرام سرمست افزود: امسال با شرایطی که استان قم دارد مراسم ماه محرم در 
مقایسه با سال های گذشته متفاوت خواهد بود باید برای محرم در قم تدابیر ویژه 
ای در ستاد ملی کرونا اتخاذ شود پروتکل های خاص ماه محرم تدوین شده و باید 
سهم استان قم هم در انعکاس نظرات و پروتکل ها در ستاد ملی در نظر گرفته شود.
سرمست با اشاره به تصمیمات اتخاذ شده برای ماه محرم امسال گفت: در مراسم 
عزاداری امسال باید ساعت مراسم کوتاه تر و تعداد عزاداران هم کم باشد هم چنین 
رویکرد عزاداری در فضاهای روباز باشد چرا که فضاهای سرپوشیده خطر شیوع 

بیماری در آن بیشتر است.
وی با تاکید بر اینکه امسال شیوه توزیع نذورات هم تغییر می کند و شیوه های 
نمی تواند  هیئتی  یا  و  موکب  داد: هیچ  ادامه  می شود،  آن  جایگزین  جدیدی 
ایستگاه صلواتی برگزار کند و ماسک زدن هم از سوی عزاداران الزامی است و اداره 
کل تبلیغات اسلامی هم مسئولیت نظارت و اجرای پروتکل های بهداشتی در ماه 

محرم از سوی هیئت های عزاداری را دارد.

مدیر طرح و برنامه آستان مقدس بانوی کرامت  خبرداد:

تدوین برنامه میان مدت پنج ساله برای 
حرم حضرت معصومه)س(

مدیر طرح و برنامه آستان مقدس بانوی کرامت گفت: استقرار و پیاده سازی 
نظام جامع آماری به عنوان مبنایی برای برنامه ریزی صحیح و همچنین تدوین 
برنامه پنج ساله به عنوان برنامه میان مدت با نگاه به برنامه چشم انداز آستان، در 

دستور کار قرار گرفته است. 
مهدی غلامرضایی با تشریح فعالیت های مدیریت طرح و برنامه آستان مقدس 
بانوی کرامت اظهار کرد: در مدیریت طرح و برنامه وظایف مختلفی در راستای 
توسعه و بهبود عملکرد آستان مقدس با رویکرد دستیابی به اهداف تعالی 
سازمانی بر اساس ماموریت و چشم انداز مصوب دنبال می شود که  اقدامات 
مربوط به بودجه آستان در هر سال یکی از آنها است. وی اضافه کرد: وظایف 
در این خصوص تهیه پیش نویس بخشنامه داخلی بودجه و در ادامه تدوین 
بودجه سالیانه به تفکیک سرفصل ها، ردیف ها و مراکز مختلف هزینه با همکاری 
اعضاء کمیسیون تنظیم و تخصیص بودجه و با بررسی پیشنهادهای مدیریت ها 
و معاونت های مختلف در آستان مقدس، تا تهیه گزارش های عملکرد دوره ای 
6 ماهه، 9 ماهه و 12 ماهه برای ارائه به معاونت نظارت و حسابرسی است که 
بسیار مهم بوده و صرف زمان و دقت، لازمه آن کار است. مدیر طرح و برنامه 
حرم مطهر بانوی کرامت گفت: گزارش های مقطعی و موردی نیز به همراه 
در  که  مقدس  آستان  بودجه  مصارف  و  منابع  حوزه  در  آماری  تحلیل های 
برخی برهه های زمانی مورد نیاز است در دستور کار این مدیریت قرار می گیرد 
و همچنین این مدیریت به عنوان دبیر کمیسیون تنظیم و تخصیص بودجه، 
ارسال دعوتنامه و پیوست های مورد نیاز کمیسیون، تشکیل جلسات ماهیانه 
برای تخصیص اعتبارات، تهیه صورتجلسه، ابلاغ و پیگیری اجرای مصوبات را به 
عهده دارد. وی گفت: از آنجایی که ایجاد تحول در هر سازمان با بررسی و تحلیل 
وضعیت موجود یک سازمان و برنامه ریزی برای رسیدن به وضعیت مطلوب به 
منظور نوآوری و کارایی بیشتر آغاز می شود شناسایی نقاط ضعف، قوت، تهدید، 
فرصت و زمینه های بهبود از مهم ترین نتایج تهیه و تدوین گزارش های عملکرد 
به شمار می آید و تهیه و تدوین و انتشار گزارش عملکرد، به عنوان یک مستند 
عینی و روشن می تواند فعالیت و تلاش جمعی هر سازمان و زیرمجموعه های 
آن را نمایان سازد. غلامرضایی ادامه داد: در این خصوص نیز مدیریت طرح و 
برنامه با تدوین گزارش های مختلف مورد نیاز در حوزه عملکرد آستان مقدس با 

جمع آوری اطلاعات از تمام مدیریت ها این مهم را پیگیری می کند. 
عملکرد  گزارش  شده،  تدوین  گزارش های  جمله  از  کرد:  تصریح  وی 
تفصیلی آستان شامل تلخیص، ادغام و اصلاح گزارش های دریافتی و ارسال 
بر  منطبق  سالیانه  عمومی  وضعیت  و  عملکرد  گزارش  بهره برداری،  برای 
قالب دریافتی از معاونت نظارت و حسابرسی که متفاوت با گزارش عملکرد 
تفصیلی است. گزارش مالی – برنامه ای درخواستی از طرف معاونت نظارت 
و  آستان  مجمع  جلسه  در  ارائه  برای  مصور  عملکرد  گزارش  حسابرسی،  و 
از  و گزارش های درخواستی  تحلیلی سنواتی  همچنین سایر گزارش های 
سوی استانداری و یا سایر مراکز استانی می باشد. غلامرضایی عنوان کرد: 
در ادامه مقوله ارزیابی عملکرد دومین بخش از فعالیت های ما بحث نظارت و 
ارزیابی برنامه ها و خدمات ارائه شده در حرم مطهر از سوی مدیریت حرم مطهر 
و معاونت فرهنگی و معارف قرآن و عترت است که در مناسبت های ویژه انجام 
می شود؛ به طور مثال ایام نوروز، دهه کرامت، ماه مبارک رمضان )با تأکید بر 
شب های قدر(، و همچنین دهه اول ماه محرم و دهه آخر ماه صفر به صورت 
ویژه مورد توجه قرار می گیرد. وی افزود: در برخی از مناسبت های ویژه ما 
نظرسنجی از زائران هم داریم؛ یعنی بر اساس برنامه ای که در ابتدا تصویب شده 
و به تأیید ستاد آیین های فاطمی رسیده است، کارشناسان ما به صورت میدانی 
مراجعه می کنند و خدماتی که متولی آن مدیریت حرم و برنامه های فرهنگی که 
متولی آن معاونت فرهنگی است را ارزیابی می کنند و گزارش نظارت و ارزیابی 
حاصله را به اعضای ستاد آیین های فاطمی ارائه می دهیم. اجرای طرح های 
نظرسنجی در راستای تکریم زائر در برخی مناسبت های ویژه به صورت گسترده 
و استاندارد از دیگر فعالیت های این حوزه است. غلامرضایی خاطرنشان کرد: 
سومین وظیفه ای که مدیریت طرح و برنامه به صورت کلی بر عهده دارد مقوله 
تدوین آیین نامه ها و دستورالعمل های مورد نیاز آستان است، که به دو شکل 
انجام می شود، در حالت اول نیاز به یک آیین نامه، دستور العمل یا شیوه نامه 
در آستان مقدس احصاء می شود و این مدیریت نسبت به تدوین آنها اقدام 
نموده و برای نظر خواهی به مدیریت یا معاونت های ذیربط ارسال می کنیم 
سپس سیر مراحل تصویب و ابلاغ گذرانده می شود. مدیر طرح و برنامه حرم 
مطهر گفت: در حالت دوم مدیریت یا معاونتی پیش نویسی را برای آن آیین نامه 
یا دستورالعمل تهیه می کند و برای مدیریت طرح و برنامه ارسال می کند سپس 
طرح و برنامه از نظر قالب و معیارهایی که باید یک آیین نامه یا دستورالعمل در 
آستان مقدس داشته باشد آن پیشنویس را بازنگری و اصلاح یا در صورت لزوم 

ادغام کرده و به کمیسیون مربوطه برای تصویب ارجاع می دهد.
نظام جامع آماری را در آستان مقدس تدوین می شود 

وی گفت: مدیریت طرح و برنامه علاوه بر فعالیت های ثابت یادشده، عضو 
برخی از کمیسیون ها، کمیته ها یا کارگروه های آستان مقدس هم می باشد 
از قبیل کمیسیون منابع انسانی که اقداماتی از جمله بررسی، بهینه سازی و 
اصلاح ساختار تشکیلاتی مدیریت ها و معاونت های مختلف آستان مقدس، از 
اهم وظایف آن است. عضویت در کمیسیون های سرمایه گذاری و کمیسیون 
آموزش و همچنین عضویت در کمیته برنامه ریزی خدام افتخاری ذیل کمیسیون 
منابع انسانی نیز به این مدیریت سپرده شده است که موارد مطروحه در این 
کمیسیون ها برای بررسی کارشناسی به این مدیریت ارجاع داده شده و در 
جلسات در مورد موضوعات مربوطه نظرات تخصصی ارائه می شود. غلامرضایی 
عنوان کرد: با نظر به اینکه هر سازمان به عنوان بخشی از چرخه عمر خود 
به طور مداوم، در چهار وظیفه اصلی مدیریت که شامل برنامه ریزی، رهبری، 
سازماندهی و کنترل می باشد، فعالیت می کند و مهم ترین آن ها برنامه ریزی 
است.  وی ادامه داد: قصد داریم نظام جامع آماری را در آستان مقدس تدوین 
کنیم. همچنین تکمیل برنامه راهبردی آستان مقدس که برخی از مراحل 
همکاری  با  که  داریم  کار  دستور  در  را  نرسیده  نتیجه  به  اما  شده  انجام  آن 
مدیریت های مختلف انجام دهیم. علاوه بر آن تدوین برنامه پنج ساله آستان 
مقدس که به عنوان برنامه میان مدت در دستور کار ما است. مدیر طرح و برنامه 
آستان مقدس تصریح کرد: در خصوص آیین نامه و دستورالعمل  سرشماری از 
تمامی آئین نامه های موجود و مورد نیاز و بالطبع بازنگری و بروز رسانی موارد 
موجود و تدوین برخی دیگر از آئین نامه های مورد نیاز آستان مقدس را در دستور 
کار داریم تا به استانداردی نسبی در این حوزه برسیم. وی ادامه داد: همچنین 
پیاده سازی نظام انگیزشی و ارزیابی عملکرد واحدها در مجموعه آستان مقدس، 
تدوین اصول و ضوابطی که برای تهیه ساختار و اصلاح ساختار تشکیلاتی 
آستان مورد نیاز است، بازنگری و به روزرسانی شرح وظایف پست های مختلف 

آستان مقدس نیز از دیگر اهداف پیش روی این مدیریت است.
 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم :

برای برگزاری مراسم عزاداری باید مجوز 
گرفته شود 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت:همه هیئت ها چه هیئت هایی که 
نزد ما ثبت شده اند وچه هیئت هایی که ثبت نشده اند با توجه به ابلاغ ستاد 
مقابله با کرونا برای برگزاری مراسم باید مجوزبگیرند. حجت الاسلام عزت زمانی 
با اشاره ضرورت اخذ مجوز هیأت های مذهبی و عزاداری برای برگزاری مراسم 
عزاداری محرم و صفر گفت: همه هیئت ها چه هیأت هایی که قبلًا از ما مجوز 
گرفته اند و چه هیئاتی که مجوزی ندارند با توجه به ابلاغ ستاد ملی مقابله با کرونا 
برای برگزاری مراسم باید از اداره کل تبلیغات اسلامی مجوز بگیرند. مدیرکل 
تبلیغات اسلامی استان قم افزود: برای تعامل با هیأت ها مرکز تماسی راه اندازی 
شده تا با همه مسئولین هیأت ها تماس بگیرد. مسئولین برگزاری مراسم عزاداری 

می توانند جهت اخذ مجوز به سامانه اینترنتی بیرق مراجعه کنند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم اعلام کرد:

۲۸۱ میلیون مترمکعب حجم آب ذخیره 
شده در سدهای قم 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت:  حجم آب ذخیره شده در سدهای 
کوچری و 15 خرداد به عنوان مهم ترین سدهای استان تا ابتدای هفته جاری 281 

میلیون متر مکعب برآورد شده است. 
احمد حاجی حسینی مسگر بیان کرد: تا ابتدای هفته جاری حجم آب ذخیره 
 شده درسد 15 خرداد 108.5میلیون مترمکعب و سد کوچری 172.5 میلیون 

مترمکعب بوده است.
وی بیان کرد: دو سد 15 خرداد و کوچری مهمترین سدهای تامین آب مورد نیاز 
استان دربخش های مختلف هستند و به همین دلیل وضعیت مناسب ذخیره آب در 

آن ها نقش مهمی در پایداری فعالیت های اجتماعی و اقتصادی قم دارد.
وی با اشاره به این که با توجه به شیوع ویروس کرونا و افزایش میزان مصرف آب در 
میان شهروندان،  باید صرفه جویی بیش از گذشته مورد توجه باشد،  ادامه داد:  تامین 
منابع آبی برای قم دشوار و پرهزینه است و رعایت الگوی مصرف آب در این استان 
اهمیت زیادی دارد. مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: کشاورزی از جمله 
مهمترین بخش هایی است که رعایت الگوی مصرف آب در آن باید مورد توجه بهره 
برداران باشد تا سهم آب تخصیص یافته به این حوزه مطابق استانداردهای تعیین 

شده مورد استفاده قرار گیرد.
حاجی حسینی مسگر همچنین با اشاره به تامین آب مورد نیاز بخش صنعت 
قم، گفت:  در بخش صنعت استان نیز باید الگوهای مورد نظر در مصرف آب رعایت و 
استفاده بهینه از آن مورد توجه باشد تا فعالیت های اقتصادی با سهمیه آب اختصاص 
یافته توسعه یابد. سد کوچری در هشت کیلومتری جنوب غرب شهرستان گلپایگان 
شهریورماه 1395 باهدف تامین آب شرب درازمدت شهرهای دلیجان، ساوه ، قم، 
خوانسار، خمین، گلپایگان، محلات، نیمور، سلفچگان وشهرک پردیسان قم به طور 

رسمی به بهره برداری رسید.
برای تنظیم آب انتقال یافته از حوضه دز، در پایین دست سد گلپایگان، سد کوچری 
با ارتفاع 73 متر از کف و 96.5 متر از پی، با حجم بدنه 5.2 میلیون مترمکعب و با 
حجم مخزن 207 میلیون مترمکعب ساخته شد. آب ذخیره شده در سد کوچری 
توسط خط لوله ای به طول 108 کیلومتر به تصفیه خانه »دودهک« و ازآنجا توسط 

خط لوله ای به طول 72 کیلومتر به شهر قم می رسد.
سد 15 خرداد در شمال شرقی شهرستان دلیجان و در فاصله 5 کیلومتری آن قرار 
دارد، این سد با حداکثر ارتفاع از کف رودخانه 30.54 متر و ارتفاع از روی پی 96 متر، 
طول تاج 320 متر و عرض آن در تاج 10 متر است. حجم آب مفید آن 165 میلیون 
مترمکعب است. این سد به وسیله آب های جاری الیگودرز لرستان تحت عنوان 
رودخانه قمرود تغذیه می شود. سد قدیمی کبار در دشت کبار در نزدیکی زنبورک 
روستای خورآباد از توابع بخش کهک قم قرار دارد، بخش کهک درجنوب استان قم 

قرار دارد و فاصله آن تا قم  30 کیلومتر است.

معاون جهاد کشاورزی استان قم:

اصلاح ساختار واحدهای مرغداری قم 
درحال انجام است

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم با اشاره به این که صنعت 
پرورش طیور استان درحال تحول است،  گفت: اصلاح ساختار فنی واحدهای 
مرغداری فعال درقم که از مدت ها قبل آغاز شده با همکاری بهره برداران در حال 

انجام و تکمیل است. 
علی اصغر همت ، بیان کرد: این اقدامات باهدف پیشگیری از شیوع بیماری های 

واگیر و افزایش بهره وری در واحدهای مرغداری استان انجام می شود.
وی افزود: وضعیت نامناسب تجهیزات و تاسیسات مرغداری ازنظر فنی و بهداشتی 
یکی از مهمترین عوامل تشدید بیماری در میان طیور است که برای جلوگیری از 
آن، با همکاری فعالان این صنعت نوسازی و تحول در ساختار مرغداری های استان 
را دنبال می کنیم. وی ادامه داد: اصلاح سیستم آبرسانی و سوخت رسانی به منظور 
جلوگیری از ورود تانکرها به داخل واحد و ازبین بردن امکان انتقال بیماری، اصلاح 
انبار و اتاق ضدعفونی مناسب در ورودی  سیستم تهویه سالن ها،  احداث محل 
واحدهای مرغداری،  محصور نمودن کامل واحدها، اصلاح سیستم انتقال دان از 
انبار به سالن ها و احداث محل جمع آوری کود ازجمله اقداماتی است که در این رابطه 
انجام می شود. همت گفت: تمامی این اقدامات در قالب برنامه مشخص تدوین شده 
و با همراهی فعالان این صنعت در حال پیاده شدن است تا استان قم همچون 
گذشته در بخش پرورش طیور به عنوان یکی از قطب های مهم کشور خودنمایی کند. 
ساختار  اصلاح  با  تا  گرفت  کارخواهیم  به  را  خود  تلاش  تمام  کرد:  بیان  وی 
مرغداری های استان از شیوع بیماری و وارد آمدن خسارت سنگین به این صنعت 

جلوگیری کنیم.
 

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق قم:

همکاری مشترکان برق مانع از خاموشی 
در قم شده است

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: همکاری مشترکان 
برق به ویژه در بخش صنعتی و کشاورزی مانع از اعمال خاموشی در سطح این استان 

شده است. 
از  جلوگیری  برای  داریم  درخواست  مشترکان  همه  از  افزود:  سلیمانیان  داود 

خاموشی های احتمالی، دست کم 10 درصد مصرف برق خود را کاهش دهند.
وی اضافه کرد: استفاده از دور کند کولرآبی، تنظیم دمای کولرگازی بر روی 26 
درجه و عدم استفاده از لوازم برقی پرمصرف مانند ماشین لباسشویی و ظرف شویی، 
جاروبرقی و اتو از ساعت 12 الی 18 از جمله مواردی است که رعایت آن ها می تواند 
به کاهش مصرف برق کمک کند. وی با تاکید بر حفظ پیک مصرف برق، ادامه داد: 
خوشبختانه با اعمال مدیریت کارآمد بر مصرف برق و تفاهم نامه هایی که با مشترکان 

منعقد شد، در طول تابستان امسال استان قم در منطقه سبز قرار داشت. 
سلیمانیان ابراز امیدواری کرد: با کاهش دما در هفته آینده، مصرف برق نیز کاهش 

یابد و شاهد خاموشی  در سطح استان نباشیم.
 در حال حاضر بیش از 570 هزار مشترک برق در استان قم وجود دارد؛ 13 درصد 
برق قم در بخش کشاورزی، 28.4 درصد در بخش صنعت، 36.55 درصد در بخش 
خانگی، 10.4 درصد در بخش عمومی، 9.78 درصد سایر مصارف و 1.83 در بخش 

روشنایی معابر مصرف می شود.
 

در رزمایش کمک مومنانه مسجد مقدس جمکران صورت گرفت ؛

درمان 300 خانواده محروم وبی بضاعت
از آغاز طرح درمان 300 خانواده  مسؤول دارالشفای مسجد مقدس جمکران 
محروم در قالب رزمایش همدلی و کمک مومنانه با همکاری خادمان این مکان 

مقدس در قرارگاه »گامی به سوی جامعه مهدوی« خبر داد.
دکتر علی بیگدلی با اشاره به اینکه دارالشفای مسجد مقدس جمکران در قالب 
رزمایش همدلی و کمک مومنانه با همکاری خادمان این مکان مقدس در قرارگاه 
گامی به سوی جامعه مهدوی اقدام به خدمت رسانی به خانواده های بی بضاعت از 
چند منطقه محروم قم کرده است، اظهار کرد: در مرحله نخست این طرح خدمات 
پزشکی رایگان شامل ویزیت، آزمایشگاه و اقلام دارویی به خانواده های تحت پوشش 

ارائه می شود.
وی با اشاره به اینکه در این مسیر برخی خیرین سلامت نیز به ما کمک خواهند 
کرد، گفت: در مرحله اول ویزیت عمومی انجام می شود و اگر نیاز به درمان تخصصی 
تر بود بر اساس تشخیص پزشکان این کار انجام و بیماران به پزشکان متخصص ارجاع 

می شوند تا درمان تکمیلی بر روی آنان انجام شود.
مسئول دارالشفای مسجد مقدس جمکران خاطرنشان کرد: این حرکت در پاسخ 
به امر رهبر معظم انقلاب برای کمک مومنانه به محرومین انجام می شود و تلاش می 

کنیم این کار با حفظ شان بیماران صورت بگیرد و مثمر ثمر واقع شود.

اجتماعی

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم :

تمام فضاهای بازقابل استفاده دراختیار 
هیات های عزاداری قرارمی گیرد

رئیس مرکز تخصصی و فوق تخصصی چشم پزشکی  
مواد  خرید  اینکه  وجود  با  گفت:  قم  جوادالائمه)ع( 
مصرفی این مرکز متناسب با نرخ روز دلار است اما هیچ 
افزایشی در قم هزینه های جراحی نداشتیم و با همان 

تعرفه سابق، بیماران جراحی می شوند.
دکتر حامد کرمانی  پیش از ظهر روزچهارشنبه  در 
نشست خبری با اصحاب رسانه  استان قم که در درمانگاه 
حضرت جوادالائمه)ع( برگزار شد، به شکل گیری این 
مرکز درمانی اشاره کرد و گفت: مرکز تخصصی و فوق 
تخصصی چشم پزشکی جوادالائمه)ع( از سال 1383 
با عنایت آیت الله العظمی سیستانی و با همت نماینده 

ایشان آیت الله شهرستانی آغاز به کار کرد.
پشتیبان  همواره  شهرستانی  الله  آیت  افزود:  وی 
پزشکی  چشم  مرکز  در  درمانی  خدمات  بهترین  ارائه 
جوادالائمه)ع(، بیمارستان زابل، بیمارستان خرمشهر، 
درمانگاه ایلام و مناطق محروم هستند و در حال حاضر 
عملیات سفت کاری ساختمان 11 طبقه مرکز تخصصی 

قلب)نور( نیز در قم به پایان رسیده است.
رئیس مرکز تخصصی و فوق تخصصی  چشم پزشکی 

مرکز  این  درمانی  خدمات  کیفیت  به  جوادالائمه)ع( 
اشاره کرد و گفت: این مرکز سال گذشته در سمینار 
عمل  تعداد  نظر  از  پزشکی،  چشم  کشوری  سالانه 

جراحی مفتخر به کسب رتبه نخست شد.
کرمانی همچنین به هزینه های پایین عمل جراحی در 
مرکز چشم پزشکی جوادالائمه)ع( اشاره کرد و گفت: 
با وجود اینکه خرید مواد مصرفی این مرکز متناسب با 
نرخ روز دلار است اما هیچ افزایشی در قم هزینه های 
جراحی نداشتیم و با همان تعرفه سابق، بیماران جراحی 

می شوند.
فوق  و  متخصص  پزشک  چشم   23 طبابت  از  وی 
تخصص در درمانگاه جوادالائمه)ع( خبر داد و گفت: به 
دلیل امکانات مطلوب، پزشکان معتبری از تهران به این 

مرکز درمانی می آیند.
فوق تخصصی  و  مرکز تخصصی  تجهیز  به  کرمانی 
و گفت:  کرد  اشاره  اتاق عمل  پنج  به  جوادالائمه)ع( 
روزانه 400 مراجعه و ماهانه 1200 عمل جراحی چشم 
از جمله شبکیه، پیوند قرنیه، آب مروارید، لیزیک، تیشو و 

لازک در این مرکز انجام می شود.

۴۴ درصد مراجعه کنندگان از کشورهای 
مختلف هستند

 رئیس مرکز تخصصی و فوق تخصصی جوادالائمه)ع( 
به نقش مؤثر این مرکز در توسعه توریسم درمانی در قم 
اشاره کرد و افزود: تا پیش از شیوع کرونا، 25 درصد 
بیماران این مرکز را اتباع کشور عراق، 8 درصد از اتباع 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و 8 درصد از افراد مقیم 

در کشورهای اروپایی و استرالیا بودند.
کرمانی به پایین بودن تعرفه عمل جراحی چشم در 
این مرکز اشاره کرد و گفت: به همین دلیل، بیماران 
کشورهای اروپایی و به ویژه از استرالیا به این مرکز درمانی 

مراجعه می کنند.
وی با اشاره به تجهیز مرکز تخصصی و فوق تخصصی 
مرکز  این  افزود:  عمل،  اتاق  پنج  به  جوادالائمه)ع( 
مجهزترین دستگاه های چشم پزشکی را در اختیار دارد 
و با تلاش و خدمات درمانی مطلوب این مرکز، خط سفر 

از قم به تهران برای عمل چشم بسته شده است.
کرمانی با بیان اینکه مرکز تخصصی چشم پزشکی 
جوادالائمه)ع( مورد وثوق مراجع و علماست، تصریح 
کرد: شخصیت های دینی بزرگ شیعه از جمله آیت الله 
وحید  العظمی  آیت الله  زنجانی،  شبیری  العظمی 
مصباح  آیت الله  امینی،  آیت الله  مرحوم  خراسانی، 
برای  دینی  برجسته  شخصیت های  سایر  و  یزدی 
درمان بیماری چشم به این مرکز مراجعه کرده یا مورد 
جراحی قرار گرفتند. وی با تأکید بر اینکه مرکز چشم 
پزشکی جوادالائمه)ع( صدای بین المللی دارد، افزود: 
نمایندگان  از جمله  برجسته سیاسی  شخصیت های 
سفرای  و  کردند  جراحی  مرکز  این  در  عراق  مجلس 
کشورهای استرالیا، فرانسه، ایتالیا، اتریش، نیوزیلند و 
عراق از این مرکز بازدید داشتند. رئیس مرکز تخصصی 
و فوق تخصصی جوادالائمه)ع( افزود: با عنایت ائمه 
معصومین)ع( و تلاش پزشکان، تاکنون حتی یک مورد 

تخلیه چشم یا مرگ و میر در این مرکز نداشتیم.
تمامی  کرونا،  شیوع  آغاز  از  کرد:  خاطرنشان  وی 
متوجه  خطری  تا  کردیم  رعایت  را  لازم  پروتکل های 

بیماران نشود و جراحی چشم بیماران به تعویق نیفتد.

رئیس مرکز تخصصی و فوق تخصصی چشم پزشکی  جوادالائمه)ع( قم :
هیچ افزایشی در هزینه های جراحی نداشته ایم

مدیر درمانگاه شبانه روزی دی ازافتتاح بخش تخصصی رادیولوژی و سونوگرافی 
در این درمانگاه شبانه خبرداد.

دکتر سید روح الله طاهایی مدیر این درمانگاه در گفتگویی با اعلام این موضوع 
افزود:درمانگاه  و  رادیولوژی و سونوگرافی  خبر داد  افتتاح بخش تخصصی  از 
شبانه روزی دی به عنوان اولین درمانگاه خصوصی در استان قم در سال 1379 
راه اندازی گردید و اکنون بعد از گذشت حدود 20 سال از آغاز به کار با بخش 
های داروخانه،آزمایشگاه،رادیولوژی و سونوگرافی، فیزیوتراپی، دندانپزشکی و 
دندانسازی و نیز اورژانس به صورت شبانه روزی، اکوکاردیوگرافی و تست ورزش به 

صورت 24 ساعته آماده خدمت رسانی به همشهریان می باشد.
مانند  پزشکی  تخصصهای  کلیه  دارای  درمانگاه  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
قلب و عروق، اطفال،داخلی،پوست و مو،گوش و حلق و بینی،ارتوپدی،زنان و 
زایمان،عفونی،اعصاب و روان،کلیه و مجاری ادراری جراحی عمومی،مغز و اعصاب 
و چشم پزشکی می باشد گفت: در حال حاضر حدود 80 نفر پرسنل در بخش های 
مختلف درمانگاه شامل 13 پزشک عمومی، 25 پزشک متخصص و فوق تخصص، 

20 پرستار و 20 نفر در بخش های دیگر مشغول فعالیت می باشند.

دکتر طاهایی در پایان اظهار کرد : درمانگاه شبانه روزی دی واقع در خیابان 19 
دی بعد از کوی 71 با کلیه بانک ها ، بیمه های پایه،جانبازان، خانواده محترم شهدا 

و روحانیت دارای قرارداد ارائه خدمت می باشد.

مدیر درمانگاه شبانه روزی دی  خبرداد:

افتتاح بخش تخصصی رادیولوژی و سونوگرافی درمانگاه دی
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 با توجه به روند پر فراز و نشیب شاخص بورس در معاملات چند روز گذشته 
بازار، بیشتر کارشناسان معتقدند روند صعودی شاخص بورس با شیبی کمتر 
از چهارماه گذشته ادامه دار است و نوسان اخیر حاکم در بازار، موقتی خواهد 

بود. 
شاخص بورس که از دو روز گذشته به دلیل انتشار خبر منتفی شدن عرضه 
صندوق دارا دوم وارد فاز اصلاحی شده بود،  در روز چهارشنبه شتاب بسیاری 
را به خود گرفته بود، اما صحبت فرهاد دژپسند، وزیر اقتصاد و دارایی و دارایی 
مبنی بر عرضه صندوق »دارا دوم« در نخستین چهارشنبه شهریور ماه و نیز خبر 
سازمان خصوصی سازی در راستای توقف عرضه بلوکی سهام پالایشگاهی 
دولت، امید را به بازار بازگرداند و بر این اساس، برخی از کارشناسان پیش بینی 

مثبتی را نسبت به معاملات بورس ارائه دادند.
بازار روز چهارشنبه طبق پیش بینی برخی از کارشناسان، معاملات خود را 
در واکنش به وعده وزیر اقتصاد، مثبت آغاز کرد و نخستین دقایق معاملات 
خود را با بیش از 30 هزار واحد رشد به ثبت رساند، به مرور و با نزدیک شدن 
به نیمه دوم معاملات از حجم صعود شاخص بورس کاسته و شاخص بورس 
با بیش از 12 هزار و 879 واحد افت دوباره به کانال یک میلیون و 986 هزار 

واحد بازگشته است.
صعود دوباره شاخص بورس از ماه مهر 

»مصطفی صفاری« در گفت و گویی به روند کنونی معاملات بورس اشاره 
کرد و گفت: به طور معمول برگزاری مجامع شرکت ها در خرداد و تیر ماه، 
تقسیم سود مجامع و افزایش سرمایه شرکت ها برای سال آینده باعث می شود 

تا در مرداد و شهریور ماه با آرامش و تعادلی در معاملات بازار همراه شویم.
وی با بیان اینکه در این دو ماه نمی توان در انتظار رشد پرشتاب شاخص 
بورس مانند چهار ماه گذشته بود، افزود: روند معاملات در بازار در برخی از 
روزها منفی و در دیگر روزها مثبت است اما در کل براساس پیش بینی های 

صورت گرفته روند بازار با شیبی آرام صعودی خواهد بود.
صفاری اظهار داشت: مسیر معاملات بورس در مهر و آبان ماه که گزارش 6 

ماه شرکت ها منتشر می شود تغییر می کند و می توان پیش بینی کرد که بازار 
در آن زمان دوباره در مسیر صعودی پرشتابی قرار گیرد.

این کارشناس بازار سرمایه به حمایت دولت از بورس اشاره کرد و گفت: اگر 
در چند وقت اخیر شاهد حمایت های دولت و مجلس از بازار نبودیم، قطعا بازار 
با برخی از التهابات تاثیرگذار و روند نزولی همراه می شد اما این روند صعودی 
به دلیل عرضه های جدیدی که دولت وعده آن را داده است ادامه دار خواهد 

بود.
در  افزود:  و  کرد  اشاره  بورس  معاملات  تهدیدکننده  ریسک های  به  وی 
وضعیت کنونی نرخ بهره، تنها خطر اقتصادی محسوب می شود که بازار 
را مورد تهدید قرار داده است، افزایش مجدد نرخ بهره از طریق بانک ها را 

می توان به عنوان خطرناک ترین ریسک در معاملات بازار تلقی کرد.
بازار کوتاه مدت  اینکه وجود ریسک های سیاسی در  با اشاره به  صفاری 
خواهد بود و اثر آن در چند روز نخست خنثی می شود، گفت: در صورتی 
که بانک مرکزی اقدام به کاهش نرخ بهره کند، اقتصاد کشور را می توان از 

بانک محوری به سمت سرمایه محوری پیش برد.
پیش بینی دقیق معاملات بورس، دشوار است

به  توجه  با  گفت:  سرمایه  بازار  کارشناس  رحمتی«،  »محسن  ادامه  در 
وضعیت کنونی و متغیرهای بنیادی، روند معاملات بورس صعودی است و 
شاخص بورس بر کانال دو میلیون واحد ماندگار است اما در این میان ممکن 

است در بازار با برخی از نوسان ها همراه شویم.
وی با بیان اینکه در وضعیت کنونی نگرانی چندانی بابت ریزش بازار وجود 
ندارد، گفت: برخی از سهام با مسایلی همراه هستند که ممکن است برای 
بازار تهدید کننده باشند، همچنان فرصت های خوبی برای خرید در برخی 
از سهام وجود دارد که بر این اساس می توان بورس را در میان فعالان  بازار به 

عنوان بهترین بازار برای سرمایه گذاری قلمداد کرد.
رحمتی پیش بینی خود از روند بازار را اینگونه بیان کرد: شاخص بورس برای 
نخستین بار با چنین رشد پر شتابی به این سطح از معاملات رسیده است؛ 

بنابراین در موقعیت کنونی نمی توان به سادگی پیش بینی دقیقی را از این بازار 
ارائه داد.

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه در وضعیت فعلی نگرانی از بابت 
ریزش شاخص بورس در بازار وجود ندارد، اظهار داشت: در برخی از سهام 
با برخی از مسایل همراه خواهیم بود که ممکن است سرمایه گذاری در آنها 

خطراتی را به لحاظ ضرر و زیان با خود به همراه داشته باشد.
وی خاطرنشان کرد: با توجه فرصت های خوبی که برای سرمایه گذاری در 
برخی از سهام وجود دارد بنابراین می توان همچنان بورس را در بین فعالان 

بازار به عنوان بهترین گزینه برای سرمایه گذاری معرفی کرد.
به گفته رحمتی، شاخص بورس برای نخستین بار به این سطح از رشد 
رسیده است، به همین دلیل نمی توان به سادگی پیش بینی دقیقی را از این 

بازار ارائه داد.
با  را که  انتظار رشدهای اخیر  بازار  از  اکنون نمی توان  اینکه  بیان  با  وی 
صف های خرید طولانی همراه بوده است را داشت، گفت: به طور حتم بازار، 

روند آرام تری را نسبت به قبل در پیش خواهد گرفت.
رحمتی افزود: با توجه به روند بنیادی موجود در بازار، ورود شاخص بورس 
به کانال دو میلیون و 500 هزار واحد تا دو میلیون و 700 هزار واحد تا پایان 

شهریور ماه دور از ذهن نیست.
یک مقام مسوول:

دست کاری هسته معالات بورس صحت ندارد
 سرپرست مرکز نظارت بر امنیت اطلاعات بازار سرمایه تاکید کرد: هیچگاه 
عمدی در عملکرد هسته معاملات و اختلال ایجاد نمی شود،بلکه اشکالات 
فنی، بخشی از ذات فعالیت های مبتنی بر IT است و همواره در همه جای 

دنیا این سیستم ها با اختلال روبرو می شوند. 
فیلمی در چند روز گذشته فیلمی با موضوع احتمال دست کاری هسته 
معالات در فضای مجازی منتشر شد و در این ارتباط حامد سنجری، گفت: 
رشد بی سابقه بازار سرمایه کشور افزایش بار هسته معاملات را در پی داشت 
مدت  بلند  و  کوتاه  مدت  های  اقدام  تحریم  از  ناشی  مشکلات  باوجود  و 
گسترده ای با هدف رفع اختلال هسته معاملات انجام شد. اما با توجه شرایط 
و همچنین باگ های ذاتی حوزه فعالیت های مبتنی بر آیتی، رفع حداکثری 
مشکلات زمان بر است.  وی افزود: در این شرایط فیلمی با موضوع احتمال 
دست کاری هسته معالات در فضای مجازی منتشر شد که به هیچ عنوان 
مطالب طرح شده در آن صحت نداشت. پس از انتشار این فیلم و ادعای 
بازار سرمایه  بر امنیت اطلاعات  دستکاری هسته معاملات، مرکز نظارت 

موضوع را پیگیری و بررسی های لازم را انجام داد. 
حامد سنجری افزود: بررسی این مرکز نشان می دهد در سیستم شبکه 
اینترنت برخی ISP ها به سمت سرور "ایزی تریدر" حدود 30 دقیقه اختلال 
وجود داشت.  سرپرست مرکز نظارت بر امنیت اطلاعات بازار سرمایه افزود: 
این اختلال باعث شد ترافیک داخل شبکه ایران و فعالیت برخی از اپراتورهای 
اینترنتی کشور محدود شود، اما در این نوع اختلال درصورت استفاده از 
vpn مسیر ارتباط شبکه ای سامانه )ایزی تریدر( تغییر پیدا می کند و مشکل 

ارتباطی برطرف می شود.
وی ضمن تاکید براینکه این موضوع هیچ ارتباطی با هسته معاملات و اقدام 
عمدی ندارد، از همه ذینفعان بازار سرمایه درخواست کرد نسبت به موارد 
تخصصی و مشکلات ناشی از حوزه آیتی با احتیاط اظهارنظر کنند و گفت: 
به هیچ عنوان و در هیچ زمانی عمدا در عملکرد هسته معاملات اختلال ایجاد 
نمی شود و امیدوارم افراد با تهمت زدن و تشویش اذهان عمومی اعتماد مردم 

به بازار سرمایه را خدشه دار نکنند.

دست کاری هسته معالات بورس صحت ندارد؛

علی نیکزاد :بورس دوباره صعودی می شود؟

نگذاریم مسکن به کالای
 سرمایه ای تبدیل شود 

نایب رئیس دوم مجلس با اشاره به تصویب قانون اخذ مالیات از خانه های 
خالی، از سه قانون مکمل دیگر به عنوان مالیات بر معاملات مکرر به منظور 

جلوگیری از فرار های مالیاتی خبرداد.
علی نیکزاد درباره اینکه گفته می شود برخی از مالکان و بنگاه های املاک در 
ازای مبالغی اقدام به قرارداد های صوری ودریافت کد رهگیری مبنی بر اجاره 
خانه های خالی می کنند تا از پرداخت مالیات معاف شوند گفت: مجلس 
شورای اسلامی دو موضوع را درباره مسکن همزمان پیش می برد تا تولید انبوه 
داشته باشیم. وی با بیان اینکه 165 میلیون هکتار وسعت کشور ماست، اما 
متاسفانه جوانان ما آرزوی داشتن یک منزل 75 متری را دارند افزود: در شرایط 
فعلی دولت تنها طرح اقدام ملی را در دستور کار دارد و امیدواریم کار را تسریع 

و در این زمینه سیستم بانکی به وظایف خودش عمل کند.
اقای نیکزاد ادامه داد: باید هماهنگی بین دولت بیش از گذشته باشد در غیر 

این صورت این کار ابتر می ماند.
نماینده مردم اردبیل در مجلس گفت: هر چه میزان تولید را بالا ببریم به 
قوانین بازدارنده نیز نیاز داریم ما توانستیم قانون مالیات و قوانین بازدارنده را 

اخیرا به تصویب برسانیم.
وی اضافه کرد: همانگونه که در حال حاضر در مناطق 1، 2 و 3 در شهر تهران 
عمده ساختمان ها را محتکران و بانک ها ساختند، اما مردم قدرت خرید ندارند 
چرا که هر متر بین 50 تا 70 میلیون تومان است و ما قانونی را در مجلس تحت 
عنوان مالیات بر خانه های خالی که راه فرار مالیاتی را خواهد بست تصویب 

کردیم که مردم نگران نباشند.
نایب دوم مجلس از ارائه سه طرح دیگر در کنار مالیات بر خانه های خالی 
به صحن  از طریق کمیسیون عمران  خبر داد و گفت: ما سه طرح دیگر 
مجلس خواهیم آورد که یکی از آن ها قانون مالیات بر معاملات مکرر است و 
کاملًا امنیت اقتصادی به مردم می دهد یعنی مردم می توانند یک بار بخرند و 

بفروشند یا یک تا سه بار می توانند منازل خود را خرید و فروش کنند.
اقای نیکزاد افزود: همچنین افرادی که معاملات مکرر دارند و بعبارتی منازل 
را خرید وفروش و یا زمین های بایر را فقط خریداری و از ان استفاده نمی کنند 

با طرح پیشنهادی بر آن ها مالیات خواهیم بست.
وی گفت: کسانی که از قِبَلِ زمین و مسکن، ثروت های آنچنانی در کشور به 
دست می آورند و نمی خواهند مالیات آن را پرداخت کنند با طرح پیشنهادی 
مالیات بر معاملات مکرر که تکمیل کننده قانون مالیات بر خانه های خالی 
است و در آینده ای نه چندان دور از طریق کمیسیون عمران به صحن خواهد 

آمد از فرار مالیاتی آنان جلوگیری خواهیم کرد.
نایب رئیس دوم مجلس در پایان یاداور شد: برای تولید انبوه مسکن در سال 
جهش تولید مشوق های خوبی دیده شده است می توانیم هم نظارت جدی 
و هم تولید انبوه مسکن داشته باشیم و نگذاریم مسکن به کالای سرمایه ای 

تبدیل شود بلکه کالای مصرفی باشد.

سخنگوی انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی :

تولید لوازم خانگی ارزان امکان پذیر است
لوازم  تولید  است:  معتقد  لوازم خانگی  تولیدکنندگان  انجمن  سخنگوی 

خانگی ارزان از نظر فنی امکانپذیر است.
»حمیدرضا غزنوی« بیان داشت: وزارت صنعت در ماه های گذشته با مکاتبه 
با همه انجمن ها و تولیدکنندگان، اعلام کرد که از تولید لوازم خانگی ارزان 

حمایت می کند و تنها تعداد اندکی از تولیدکنندگان از آن استقبال کردند.
وی اظهار داشت: از آنجایی که بسیاری از شرکت ها تولیدکننده یک یا دو 
محصول هستند، باید برای محصولات ارزان به تولید مشترک روی آورند تا هزینه 
هایشان کاهش یابد. غزنوی ادامه داد: هرچند ایجاد یک محصول جدید 
دست کم یک سال طول می کشد، اما یکی از گروه های داخلی طی مدت 
حدود 6 ماه به این مهم دست یافت و برای این منظور، حتی برخی قالب های 
تولید را به فوریت با هواپیما وارد کشور کرد. سخنگوی انجمن تولیدکنندگان 
لوازم خانگی گفت: مطابق برنامه ریزی انجام شده، یکی از واحدهای تولیدی 
بزرگ کشور تا پایان امسال یک میلیون و 500 هزار دستگاه لوازم خانگی ارزان 
تولید و در اختیار گروه های هدف قرار می دهد. وی افزود: این لوازم خانگی، هر 
چند با امکانات کمتر اما با کیفیت مناسب خواهند بود که تلاش شده »بدون 
یک ریال سود« به دست اقشار آسیب پذیر برسد. به گفته این مقام صنفی، 
تولید پنج قلم جنس شامل یخچال، اجاق گاز، لباسشویی )اتوماتیک و دوقلو(، 
تلویزیون 32 و 43 اینچ و جاروبرقی در این طرح پیش بینی شده که در قالب دو 
سبد، یکی با قیمت 9 میلیون و 700 هزار تومان و دیگری 15 میلیون و 800 
هزار تومان به دست جامعه هدف خواهد رسید. وی بیان داشت: 1.5 میلیون 
دستگاه یاد شده معادل 20 درصد سهم کل کشور است، اما مطابق مصوبه 
ستاد تنظیم بازار در بازار عرضه نمی شوند، بلکه با نظارت معاونت بازرگانی 

داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت توزیع می شود.

رییس اتحادیه گوشت گوسفندی کشور:

قیمت گوشت قرمز افزایش نداشته است
رییس اتحادیه گوشت گوسفندی کشور گفت: با پشت سرگذاشتن عید 
برای  هزینه  افزایش  اما  است،  نکرده  تغییری  قرمز  گوشت  قیمت  قربان 

نهاده های دامی می تواند بر قیمت نهایی این محصول نیز اثرگذار باشد. 
»علی اصغر ملکی« با اشاره به اینکه در حال حاضر گوشت قرمز به میزان 
کافی در بازار عرضه می شود، اظهار داشت: از اوایل هفته و بعد از برگزاری آیین 
روز عید قربان افزایشی در قیمت گوشت قرمز نداشتیم و قیمت این کالای 
اساسی تغییر نکرده است. رییس اتحادیه گوشت گوسفندی کشور با بیان 
اینکه از نیمه تا پایان هر ماه تقاضا برای خرید گوشت قرمز کاهش می یابد، 
خاطرنشان کرد: در سال های گذشته با صادرات دام و واردات گوشت یخی، 
تعادل عرضه و تقاضا بر هم می خورد زیرا گوشت با کیفیت داخلی صادر و 
گوشت بی کیفیت خارجی وارد می شد اما امسال این بازار از ثبات لازم برخوردار 
است. وی با اشاره به گران شدن نهاده های دامی تصریح کرد: بر همین اساس 
دامدار، پرورش دام را به صرفه نمی داند زیرا به عنوان مثال قیمت هر کیلو کاه 
1700 تومان و یونجه سه هزار تومان تعیین شده است که با توجه به اتمام 
فصل چرا در پایان تابستان، پرورش دام با هزینه بالاتری مواجه می شود که بر 

روی قیمت گوشت نیز اثر خواهد گذاشت.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 
۱۳۹۸۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰7۲۳/۱

تولد:  تاریخ  ناصر  پدر:  نام  جهانگیر  علیرضا  آقای  به  بدینوسیله 
ازدواج  سند  بدهکار  قم  از   ،28862 شناسنامه:  شماره   1362/11/19
شماره 2161 مورخ 1386/04/07 دفتر ازدواج 16 قم ابلاغ می گردد که 
خانم فاطمه کاوندی نام پدر: قاسمعلی، باستناد سند مذکور جهت وصول 
مهریه به میزان تعداد 800 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور 
اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139804030011000723/1 )با 
شماره بایگانی 9800766( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون 
نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته 
شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه 
اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر میگردد لذا لازم 
است ظرف مدت 10 روز از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( 
نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب 
خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز 

مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد. )م الف 12885(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روزخوش

تعیین قیمت منطقه ای از سوی برخی افراد به عنوان راهکاری برای سر و سامان دادن 
به بازار مسکن ارائه می شود و این در حالی است که برخی دیگر معتقدند نرخ گذاری اگر 

جواب میداد دلار نباید از 4200 تومان فراتر می رفت. 
بازار مسکن در ماه های اخیر تحت تاثیر بازارهای موازی با رشد قیمت مواجه بوده 
است. این موضوع انتقاد برخی کارشناسان و نمایندگان مجلس را در پی داشت تا اینکه 
دولت برای اجاره بها سقف 25 درصد در تهران، 20 درصد در دیگر کلانشهرها و 15 
درصد در سایر شهرها تعیین کرد؛ سقف هایی که بنا به گفته برخی مستاجران بعضاً به 
رعایت نمی شود. با اینکه برای بخش خرید و فروش مسکن نرخ گذاری نشده، دستگاه 
قضایی از اردیبهشت ماه امسال درج قیمت در آگهی های فروش مسکن را ممنوع کرد. 
اما این ممنوعیت هم مانع افزایش نرخها نشد و دو ماه پس از آن شاهد دو افزایش 11.6 
درصد و 10 درصد ماهیانه قیمت در بازار مسکن شهر تهران بودیم. بر این اساس برخی 
کارشناسان معتقدند که تنها راهکار تعادل بخشی به بازار مسکن تنظیم نظام عرضه و 
تقاضاست و دستورالعمل برای بازاری که با فشار تقاضا مواجه است جوابگو نخواهد بود.   
حتی تجربه بازار طلا و ارز هم نشان داد که دستگیری و بگیر و ببند مانع رشد قیمت ها 
نشد. تولید مسکن متناسب با تقاضای واقعی و تعیین مالیات بر خرید و فروش های 

سفته بازانه از جمله راهکارهایی است که در بسیاری از کشورهای جهان انجام می شود. 
احداث واحدهای کوچک متراژ صنعتی در مقیاس های انبوه در کشورهای جنوب شرق 
آسیا، اروپا و کانادا در دستور کار قرار دارد. در ایران با وجود آنکه تعداد مسکن بیشتر 
از تعداد خانوار است به دلیل خالی بودن 2.6 میلیون مسکن و نیمه خالی بودن 2.1 
میلیون مسکن که عمدتاً در اختیار اقشار بالا است با تقاضای حدود 5 میلیون واحدی در 
خانوارهای متوسط و پایین مواجه هستیم. به همین دلیل وزارت راه و شهرسازی از حدود 
1.5 سال پیش احداث 400 هزار واحد در قالب طرح اقدام ملی مسکن و تکمیل 500 
هزار مسکن مهر را برنامه ریزی کرده که البته بخش 400 هزار تایی آن تا تحقق کامل 
فاصله دارد. با همه این تفاسیر، رها کردن بازار مسکن به حال خود نیز منطقی نیست. اگر 
تولید به اندازه کافی باشد و سیاست های مالیاتی نیز به عنوان عامل بازدارنده در احتکار 
مسکن عمل کند، در گام بعدی میتوان با نرخ گذاری بر اساس منطقه قرارگیری، کیفیت 
و امکانات بنا به تدریج آرامش را در بازار مسکن به وجود آورد. مهدی سلطان محمدی، 
کارشناس اقتصاد مسکن در پاسخ به این سوال که آیا نرخ گذاری می تواند منجر به 
آرامش قیمتی در بازار مسکن شود به ایسنا گفت: بازار مسکن مثل بازار خودرو که در 
دست دولت قرار دارد نیست. نرخ در بازارهای انحصاری مثل خودرو می تواند توسط 

عرضه کننده های عمده کنترل شود؛ هرچند دیدیم که در همین حوزه انحصاری نیز 
مداخلات دولت منجر به کنترل نرخ خودرو نشد و نهایتاً از طریق قرعه کشی 1200 
میلیارد تومان رانت بین برندگان توزیع کرد. اما مصرف کننده نهایی قطعاً مجبور است با 
نرخ روز بازار، خودرو را خریداری کند. وی افزود: حال تصور کنید بازار مسکن با آن حجم 
گسترده و بازیگران کثیری که دارد با صدها هزار نفر عرضه کننده و متقاضی در سراسر 
کشور چگونه می تواند کنترل شود. نقش دولت ها همواره در عرضه مسکن پنج درصد 
بوده است. بنابراین مداخله امنیتی یا تعیین قیمت در بازار مسکن نمی تواند کارساز 
باشد. همچنین رحمت الله فیروزی پوربادی، عضو کمیسیون عمران مجلس بیان می 
کند: تنها راهکار مدیریت بازار مسکن، متعادل کردن نظام عرضه و تقاضا در بازار مسکن 
است که این مسئله تنها با تولید انبوه مسکن اتفاق می افتد، وزارت راه و شهرسازی می 
تواند مکانیزمی را برای شناسایی افراد فاقد مسکن طراحی کند تا بر اساس آمارهای 
حاصله نسبت به تولید مسکن اقدام کند. وی افزود: برخی کارشناسان معتقدند که برای 
بازار مسکن متناسب با منطقه قرار گرفتن واحد مسکونی، کیفیت و عمر ساختمان باید 
حداقل و حداکثر قیمت در نظر گرفته شود تا مالکان نتوانند خارج از این محدوده قیمت 

تعیین کنند. اما به نظر من این راه کار اثرگذار نخواهد بود.

قیمت گذاری برای بازار مسکن جوابگو است؟

اجرای کامل سند ملی کار شایسته پس از قانون کار یکی 
از مطالبات اساسی جامعه کارگری به شمار می رود. رعایت 
نیروی  امنیت  و  با معیشت، کرامت  حداقل مزد متناسب 
انسانی و منع تبعیض در اشتغال و حرفه از ویژگی هایی است 
که سند کار شایسته بر آن استوار است و وزارت کار پیگیری و 
نظارت بر روند اجرای صحیح سند را بر عهده دارد.  به گزارش 
ایسنا، سند کار شایسته با هدف دستیابی به رشد و توسعه 
اقتصادی، مهارت افزایی و ارتقای دانش حرفه ای، حمایت از 
مشاغل کوچک خانگی و دانش بنیان بر مبنای کاهش نرخ 
بیکاری حداقل به میزان سالانه 0.8 درصد در طول سالهای 
اجرای قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه تنظیم شده است.

حل مسایل حوزه روابط کار با کار شایسته
هادی ابوی فعال حوزه کار در گفت وگو با ایسنا، می گوید: 
سند ملی کار شایسته به حل بسیاری از مسائل حوزه روابط 
کار اعم از دستمزد کارگران و قراردادهای کار کمک می کند و 
شاخصه هایی همچون دستمزد شایسته، کار شایسته و شأن 
و کرامت کارگر و نیروی کار را حفظ می کند. او می افزاید: 
درست است که سند ملی کار شایسته تصویب شده و هم 
اکنون تحت پایش و نظارت وزارت کار در حال اجرا است 
ولی نباید توقع داشته باشیم که اقتصاد کشور به سرعت 
مراحل رشد و پویایی خود را طی کند. این فعال حوزه کار 
معتقد است این سند علاوه بر مقوله دستمزد و معیشت 
وری،حقوق  بهره  و  تولید  مباحثی همچون  به  کار  نیروی 
بنیادین کار، ثبات و امنیت شغلی و اشتغال می پردازد و 
مجموعه ای از راهبردهای مختلف و بسته کاملی از کسب 
و کارهای خرد و کوچک، تأمین مالی بنگاهها، بهبود فضای 
کسب و کار و سیاستهای موثر در بازار کار است،به همین 
دلیل لازم است همه دستگاهها به میدان بیایند و در قبال 

تحقق اهداف سند کار شایسته به وظایف خود عمل کنند. 
بر اساس تعریف سازمان جهانی کار، کار شایسته به منزله  
دسترسی به فرصتهای برابر برای زنان و مردان در رسیدن 
کار  است.  انسانی  کرامت  با حفظ  مولد  و  مناسب  کار  به 
شایسته بر ابعاد مختلف کمی و کیفی کار در جامعه تأکید 
دارد که آزادی انتخاب شغل، ترویج کار مولد و سازنده، رعایت 
حرمت و کرامت انسانی، تضمین امنیت نیروی کار در محیط 
کار و داشتن درآمد مکفی و مزد مناسب در کنار ساعات کار 

مطلوب از ویژگی های بارز آن به شمار می رود.
 ۹ راهبرد اساسی در سند ملی کار شایسته

سند کار شایسته از چهار محور "ایجاد و توسعه فرصت های 
اشتغال مولد، برخورداری از حمایت های اجتماعی، تضمین 
حقوق بنیادین کار و تقویت گفت وگوهای اجتماعی" تشکیل 
مالی،پولی ،  سیاست های  کردن  محور  "اشتغال  و  شده 
تجاری و ابزارهای حمایتی و تشویقی، بهسازی نهادی در 
حوزه اشتغال و بهبود فضای کسب و کار، بهسازی نظام 
تأمین مالی کسب و کارهای خرد و کوچک و مشاغل خانگی، 
توسعه  بهبود مهارتی،  و  انسانی، کارآفرینی  منابع  توسعه 
مشاغل سبز، توسعه اشتغال زنان، ایجاد اشتغال از طریق 
مشارکت های مردمی، ایجاد ساز و کارهای لازم برای گذر 
از اشتغال غیررسمی به رسمی در حوزه قانون کار، توسعه و 
سرمایه گذاری معطوف به نیروی کار  و طرح های عمومی 
کار،  9 راهبرد این سند به شمار می رود که وزارت کار وظیفه 

پایش و نظارت بر اجرای آنها را برعهده دارد.
نظارت بر روند اجرای سند از سوی وزارت کار

با توجه به نقش فعالانه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
حوزه سیاستگذاری اشتغال و نقش نظارتی آن بر روند اجرای 
اجرای  پیگیری  کار موظف است ضمن  وزارت  این سند، 

صحیح برنامه، گزارش سالانه اقدامات و درصد پیشرفت را 
بر اساس شاخصهای مندرج از دستگاهها و نهادهای مرتبط 
دریافت و وضعیت اثربخشی برنامه را در بازه های زمانی سه 
ماهه و وضعیت اثر بخشی سند را همه ساله به هیأت وزیران 
ارائه کند. بر این اساس، کمیته هماهنگی اجرای سند ملی 
کار شایسته و  سیاست های اشتغال مبتنی بر این سند به 
با  برنامه  این  های  خروجی  و  دستاوردها  سنجش  منظور 
حضور نمایندگان تمامی دستگاهها و ذینفعان آن در وزارت 
کار تشکیل شده و اعضای کمیته بر اساس ماموریت ابلاغی 
یا  دو  تخصصی  های  کمیته  تشکیل  به  نسبت  باید  خود 

جندجانبه اقدام کنند.
کار شایسته سندی پویا و بالادستی

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر کار، سند ملی کار 
شایسته را یک سند بالادستی و پویا دانسته و می گوید: 
در تنظیم این سند، تمام موارد مربوط به کارشایسته مورد 
توجه قرار گرفته و سازوکارهای مناسب برای تحقق اهداف 
این برنامه اندیشیده شده است. وی می گوید: در ارتباط با 
اشتغال محور کردن سیاست های پولی، ایجاد سازوکارهای 
مناسب برای تعیین تعرفه ترجیحی و تجارت آزاد با تأکید بر 

رسته های پرظرفیت مورد توجه واقع شده که به صورت سالانه 
در شورای عالی اشتغال پیشنهاد خواهد شد؛ همچنین با 
توجه به آنکه بخشی از اشتغال ایجاد شده در زمره مشاغل 
غیررسمی و فاقد بیمه هستند، تدوین راهکارهای مناسب 
پایه  حمایت  و  رسمی  به  غیررسمی  مشاغل  تبدیل  برای 
اجتماعی،  حمایتهای  گسترش  حوزه  سه  در  شاغلان  از 
تضمین حقوق بنیادین کار و تقویت گفت وگوهای اجتماعی 
در دستور کار قرار دارد. هیأت دولت اردیبهشت ماه سال 
گذشته به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اتاق 
تعاون ایران و سازمان برنامه بودجه و به استناد قانون برنامه 
ششم توسعه، سند ملی کار شایسته را به تصویب رساند.  
علیرغم آنکه برخی کارشناسان و فعالان حوزه کار اجرای 
مفاد سند کار شایسته را نیازمند داشتن اقتصادی پویا و رو 
به رشد و مبتنی بر نرخ بیکاری پایین و تعادل میان عرضه و 
تقاضا در بازار کار می دانند، در مقابل برخی دیگر تاکید دارند 
که این سند، ترسیمی از چشم انداز آینده بازار کار ایران است 
و همه بخشها و دستگاهها باید با همراهی و همفکری یکدیگر 
در جهت تحقق اهداف آن گام بردارند و به وظایف خود در 

قبال این سند عمل کنند.

 ۹ راهبرد اساسی در سند ملی کار شایسته

سند کار شایسته؛ ترسیم چشم انداز بازار کار ایران 
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پرونده بدهی های  آخرین وضعیت  با تشریح  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 
خارجی این باشگاه تاکید کرد که این باشگاه بزودی بدهی خود به برانکو ایوانکوویچ 

را پرداخت خواهد کرد.
مهدی رسول پناه دیروز در گفت و گویی به تشریح آخرین وضعیت این باشگاه 
پرداخت و در مورد بدهی هایی که این باشگاه دارد توضیح داد. وی که در برنامه 
ورزش و مردم حضور پیدا کرده بود ابتدا به حضورش در این باشگاه پرداخت و از 

حجم بالای بدهی ها گلایه کرد.
وی در ابتدا گفت: زمانی که ما وارد باشگاه شدیم، بدهی هایی که وجود داشت 
وضعیت بحرانی را برای باشگاه پرسپولیس بوجود آورده بود. هیات مدیره تقسیم 
بندی کار کرد و در مرحله اول مدیریت پرونده های خارجی را در دستور کار قرار 

دادیم که متاسفانه 16 پرونده خارجی داشتیم که همه زمان ما سررسیدش بود.
وی ادامه داد: پرونده کادر فنی تیم فوتبال پرسپولیس به پرونده برانکو مربوط می 
شد. زمانی که باید حق و حقوق او را پرداخت می کرد با وجود اینکه پول هم بود اما 
پرداخت نکردند. مدیران قبلی می توانستند مبلغ را پرداخت کنند اما نمی دانم چرا 

این کار را نکردند. طبیعتا باید خودشان در این مورد پاسخ بدهند.
رسول پناه در مورد میزان بدهی به برانکو گفت: یک میلیون 600 هزار یورو را در 
نظر گرفته بودند که فیفا یک میلیون و 50 هزار یورو را اعلام کرد. فرصت زمانی را 

به باشگاه پرسپولیس دادند که اعتراض کنیم. اگر می خواستیم شکایت کنیم باید 
رقم زیادی پرداخت می کردیم که چون می دانستیم بالاخره بازنده هستیم این 
کار را نکردیم. با این حال نیاز داشتیم که زمان را بخریم چون بدهی های زیادی 
داشتیم.  وی ادامه داد: ما داشتیم مدیریت می کردیم کار را. مصاحبه هم نمی 
کردیم چرا که رقیبان ما زیر نظرمان داشتند. ایستادیم تا رای نهایی صادر شد. 
برانکو هم حق داشت چرا که در حق او ظلم شده بود. وقتی رای نهایی صادر شد 
تصمیم گرفتیم که این پول را پرداخت کنیم. ما مطالباتی از محل فیفا داشتیم. از 
محل انتقال بیرانوند هم درآمد داشتیم. از محل مطالبات مان از فیفا پول دستیاران 

برانکو را دادیم.
وی ادامه داد: پنج درصد باقی مانده را خودمان پرداخت کردیم و بخشی از 
مطالبات برانکو را هم خودمان پرداخت کردیم. 330 هزار یورو را به حساب عمان 

برانکو پرداخت کردیم. 
رسول پناه در مورد اینکه پانادیچ دریافت پول از باشگاه را رد کرده است گفت: فیفا 
نامه ای را به ما داده که عنوان کرده پرداخت به دو دستیار برانکو را قبول می کنیم.  
مشکل اینجاست که ما نامه می زنیم به فیفا که به کمیته انضباطی اعلام کنید که 
از محل مطالبات ما پرداخت کنیم. فیفا می پذیرد اما باید فرم هایی پر شود که این 
انتقال صورت بگیرد. ما منتظر بودیم که ایگور و زلاتکو هم فرم را پر کنند که مسیر به 

درستی انجام شود اما این دو نفر هنوز فرم را پر نکرده اند. 
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در مورد مشکل انتقال پول به حساب سرمربی 
پیشین خود گفت: برانکو به ما حسابی در عمان را معرفی کرده بود. ما نامه زدیم 
به ایشان که حساب ریالی خود را معرفی کند که ایشان کتبا نوشت که باید مابه 
التفاوت تبدیل ریال به یورو را هم پرداخت کنید که ما این را پذیرفتیم. زمانی که 
می خواستیم این پول را پرداخت کنیم عید قربان بود که عمان تعطیلی بود و ما 
بدشانسی آوردیم. کارگزاری که می خواست پول را بدهد ما در 17 حواله پرداخت 

کردیم. 
وی در مورد رای جدیدی که برای باشگاه پرسپولیس آمده است گفت: دریافت 
این پول از سوی طلبکاران ما زمانبر است. فیفا به ما یک ماه زمان داده است که این 
پول ها را بدهیم. ما تا روز 16 شهریور فرصت داریم که این بدهی را بدهیم. ما به فیفا 
نامه زدیم که از محل مطالبات ما این پول را بپردازد. دستیاران برانکو باید فرمی را 
پر کنند که مشکل حل شود اما اگر اینها فرم را پر نکنند ماجرا متفاوت خواهد شد.

مهدی رسول پناه ادامه داد: ما می توانستیم دوباره زمان بخریم اما وقتی دیدیم 
که هواداران پیگیری این موضوع هستند تصمیم گرفتیم در یک ماه آینده این پول 
را پرداخت کنیم که قطعا هم پرداخت خواهیم کرد تا هواداران هیچ نگرانی نداشته 

باشند. 
وی در مورد قرارداد با کارگزار باشگاه پرسپولیس گفت: قرارداد اول ما برای ماه 
آبان 98 بود که ایرادهایی داشت. بعد که بنده سرپرست شدم با کارگزار دوباره 
صحبت کردیم که برخی اصلاحات صورت بگیرد. به همین خاطر اعلام فسخ 
کردیم و دوباره پای میز مذاکره نشستیم و یک الحاقیه اضافه کردیم. خیلی ها به 

این الحاقیه ایراد گرفتند. 
رسول پناه ادامه داد: قرار بود که خرداد 30 میلیارد پرداخت کنند که آنها به 
تعهدشان عمل کردند. تاکنون 45 میلیارد تومان به ما پرداخت کرده اند که جای 
تشکر دارد. بندی در قراردادش وجود دارد که اگر به تعهداتش عمل نکند ما می 
توانیم از قرارداد خارج شویم. برای پرداخت بدهی به برانکو بازهم کارگزار دارد از ما 
حمایت می کند که جا دارد از آنها تشکر کنم. با همه مشکلات اقتصادی و کرونا و 

نبود تماشاگران بازهم کارگزار توانسته است به تعهداتش عمل کند. 
وی در مورد کارگزار دیگری که قرار بود بیشتر از این پرداختی داشته باشد گفت: 
اصلا چنین چیزی نیست و من آن را تکذیب می کنم. قرارداد ما طوری بود که اگر 
می خواستیم سراغ کارگزار دیگر برویم همین کارگزار فعلی از ما شکایت می کردیم. 
رسول پناه در مورد احضار یکی از معاونین باشگاه پرسپولیس گفت: روز اولی که 
مسئولیت گرفتم در پرسپولیس مبارزه با فساد را در دستور کار قرار دادم. همه باید 
پاسخگو باشند. حتی مدیران قبلی باید پاسخگو باشد. حتی گزارشی از تخلفات را 
به سازمان بازرسی اعلام کردیم. در این زمینه پرچمدار بودم و باید پاسخگو باشم. 
همه مدیران باشگاه باید پاسخگوی عملکردشان باشند. خصوصا در مورد ورودی و 

خروجی مالی ما همه باید در جریان باشند. 
وی ادامه داد: ممنونم از دستگاه های امنیتی که به این موضوع ورود کردند. 
اینها باید زودتر از این وارد می کردند. ما به بارزسی کل کشور اعلام کرده ایم. خیلی 
مشکل داریم که باید سازمان بازرسی ورود کند. همه مدیران باشگاه پرسپولیس هم 

باید پاسخگو باشند. 

رسول پناه عنوان کرد: 

تشریح آخرین وضعیت پرونده برانکو و دستیارانش

برای  خارجی  داوران  از  استفاده  شایعه  کشورمان  فوتبال  داوری  کارشناس   
شهرآورد پایتخت را اشتباه خواند و گفت: سرخآبی ها با قضاوت داوران داخلی 
به قهرمانی و نایب قهرمانی لیگ برتر رسیده اند و استفاده از داوران خارجی برای 

شهرآورد محکوم به شکست بوده و بازگشت به داوران خارجی خودزنی است. 
پس از تصمیمات بحث برانگیز داوری در دیدارهای گذشته لیگ برتر و به تازگی 
در جام حذفی، شایعاتی مبنی بر دعوت از داوران خارجی جهت قضاوت این 
دیدار مهم و حساس به گوش می رسد. براساس اظهارات »هوشنگ نصیرزاده« 
مدت هاست دیگر برای قضاوت دیدارهای لیگ برتر و جام حذفی از داوران خارجی 
استفاده نمی شود و پای آنان از قضاوت در فوتبال کشور بریده شده است. این 
کارشناس داوری دراین خصوص به اشتباهات تاثیر گذار داوران آلمان و سوریه در قضاوت این دیدار اشاره کرد و افزود: هنوز 
فراموش نکرده ایم داوران خارجی شهرآورد چه اشتباهات تاثیر گذاری در قضاوت این دیدار داشته  و با این اشتباهات نتایج 
این دیدار تاریخی را دگرگون کرده اند. وی ادامه داد: از این رو استفاده از داوران خارجی دیگر به صلاح ما نبوده و پس روی به 
شمار می رود بنابراین باید از ورود دوباره داوران خارجی برای قضاوت در لیگ و جام حذفی جلوگیری شود. نصیرزاده اضافه 
کرد: فدراسیون چندین و چندبار این راه را رفته است و چوب آن را هم بارها  خورده ایم پس نباید درباره قاضی شهرآورد 
پیش داوری کرده و از انتخاب داوران ایرانی ناراحت باشیم. هر کسی ممکن است اشتباه کند اما درحال حاضر معتقدم 
داوری ما سطح قابل قبولی دارد و با انتخاب قاضی خارجی برای قضاوت در شهرآورد غرور آنان را لکه دار کنیم. به گفته وی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا قضاوت داوران ایرانی را تایید و با سپردن قضاوت های قاره ای، بین المللی و جهانی از آن 

حمایت می کنند پس چرا ما باید خودزنی می کنیم و خود را کمتر از دیگران ببینیم؟!

سخنگوی فدراسیون فوتبال ضمن تاکید بر ادامه فعالیت دراگان اسکوچیچ به 
عنوان سرمربی تیم ملی، گفت: برنامه های تیم ملی از جمله بازی با ازبکستان در 
زمان مقرر انجام می شود. امیرمهدی علوی درباره برنامه های تیم ملی فوتبال ایران 
بعد از تعویق بازی های انتخابی جام جهانی 2022 گفت: در این مدت سرمربی 
تیم ملی در ارتباط کامل با فدراسیون بوده و امور مربوطه را برنامه ریزی کرده است. 
اسکوچیچ بازی های زیادی از فوتبال ایران را از نزدیک تماشا و تمام مسابقات را 
آنالیز ویدئویی هم کرده است. طبق برنامه قبلی اردوی شهریورماه تیم ملی انجام 
می شود و دیدار تیم کشورمان با ازبکستان در زمان مقرر در تاشکند برگزار خواهد 
شد. سخنگوی فدراسیون فوتبال تاکید کرد: به صورت مشخص کلیه برنامه های 

از قبل تعیین شده طبق روال انجام می شود و امیدواریم این اردو برای شروع دوباره برنامه های تیم ملی کمک شایانی به 
این تیم کند. علوی در پاسخ به این سئوال که آیا با تعویق یک ساله مسابقات، برنامه جدید و بلندمدتی برای تیم ملی در 
نظر گرفته می شود؟ اظهار کرد: هفته بعد جلسه ای با حضور رئیس دپارتمان تیم ملی، نبی دبیر کل فدراسیون و دراگان 
اسکوچیچ برای به روز رسانی برنامه ها برگزار می شود تا در این مورد برنامه ریزی شود. وی همچنین در پاسخ به این سئوال که 
آیا دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی باقی می ماند؟ تاکید کرد: بله؛ اسکوچیچ ان شاءالله طبق روال قبل سرمربی می ماند. 
سخنگوی فدراسیون فوتبال که با شبکه خبر گفتگو می کرد، یادآور شد: از شهریور برنامه تیم ملی شروع می شود. همین الان 
هم اسکوچیچ و کادر فنی در ساختمان پک حضور دارند. تغییرات ایجاد شده خللی در برنامه ریزی های تیم ملی ایجاد نکرده 
است. علوی در پایان درباره احتمال تداخل فینال جام حذفی با دیدار تدارکاتی ایران و ازبکستان گفت: در جلسه ای که هفته 

بعد برگزار می شود، دوستان سازمان لیگ هم حضور دارند و جمع بندی نهایی را خواهند داشت که تداخلی صورت نگیرد.

هوشنگ نصیرزاده:

بازگشت داوران خارجی برای شهرآورد خودزنی است
سخنگوی فدراسیون فوتبال:

اسکوچیچ سرمربی تیم ملی می ماند

رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام استان قم با بیان اینکه زیرساخت رشته 
پاورلیفیتینگ قم تقویت می شود،  گفت: خانه بدنسازی استان بستر مناسب برای 
احیای رشته پاورلیفتینگ و فعال سازی رشته های مغفول مانده را فراهم می کند. 
سعید آمده با اشاره  به اهمیت راه اندازی خانه بدنسازی در استان افزود: باشگاه 
های استان در برخی رشته های زیرمجموعه این هیات به دلیل استحلاک بالای 
وسایل و تجهیزات، رغبتی برای فعالیت ندارند. وی اظهار داشت: این موضوع 
موجب شده تا در رشته ای مانند پاورلیفیتینگ تنها 10 درصد ظرفیت استان در 

این رشته فعال باشد که راه اندازی خانه بدنسازی می تواند این خلاء را برطرف 
کند. رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام قم ادامه داد: در خانه بدنسازی 
استان تجهیزات اولیه برای رشته های پاورلیفتینگ ومچ اندازی ایجاد شده است 
که به مرور این تجهیزات تکمیل و تجهیزات استاندارد همه رشته های زیرمجموعه 
هیات بدنسازی و پرورش اندام در این مکان مستقر می شود. آمده افزود: طبق 
برنامه ریزی انجام شده، مشاوره و استعدادیابی برای کلیه رشته های ورزشی 
در تمام سنین، زیر نظر متخصصین مجرب در خانه بدنسازی استان قم انجام 

خواهد شد. وی اظهار داشت: خانه بدنسازی محلی برای اشتغال پاره وقت کلیه 
مربیان رسمی فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام در استان قم خواهد بود و کلیه 
مربیان استان می توانند طبق قوانین خانه بدنسازی، از این مکان برای تمرین و 
پرورش ورزشکاران خود استفاده نمایند. آمده تاکید کرد:خانه بدنسازی برای بهره 
برداری اولیه آماده است ولی با توجه به وضعیت قرمز شیوع کرونا در استان، آیین 
افتتاحیه آن به تعویق افتاده است.هم اکنون بیش از 4800 ورزشکار سازمان یافته 

ذیل هیات بدنسازی و پرورش اندام مشغول فعالیت حرفه ای هستند.

رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام استان قم :

زیرساخت رشته پاورلیفیتینگ قم تقویت می شود 

کنایه شاهین بیانی به صحبت های پیروانی؛

برخی می خواهند خودشان را نشان دهند
کاپیتان پیشین استقلال با بیان اینکه اگر دیدار استقلال و پرسپولیس در فینال برگزار 
می شد جذاب تر بود گفت: برخی ها می خواهند با حرف های غیرمنطقی خودشان 

را مطرح کنند. 
شاهین بیانی  در مورد تقابل استقلال و پرسپولیس در مرحله نیمه نهایی جام حذفی 
گفت: باید بگویم که خوشبختانه یا متاسفانه باز هم به پرسپولیس برخورد کردیم. البته 
تاسف من بیشتر در این است که چرا این دو تیم در فینال با یکدیگر بازی نمی کنند زیرا 
دربی در فینال جذاب تر و هیجان انگیز تر بود اما حالا قسمت این بوده که دو تیم در 

نیمه نهایی رو در روی یکدیگر قرار بگیرند.
وی در پاسخ به این سوال که شانس کدام یک از دو تیم برای پیروزی در این دیدار 
بیشتر است افزود: از این دیدار یک تیم سربلند بیرون خواهند آمد. همین مسئله باعث 
خواهد شد که حساسیت ها بالا ببرد. استرس ها زیاد شده و به طبع اشتباه هم وجود 
خواهد داشت. هر تیمی که بازنده باشد از گردونه رقابت حذف می شود. بنابراین شرط 
اصلی دو تیم احتیاط است و با تجربه ای که از جام حذفی وجود دارد. هر تیمی که از 

موقعیت هایش بهتر استفاده کند برنده این بازی خواهد بود.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: خیلی زود است که بخواهیم در مورد تاکتیک دو تیم در 
این بازی صحبت کنیم. زمان زیادی تا شروع این دیدار باقی مانده و هر دو تیم باید دو 
بازی دیگر در لیگ برتر انجام دهند. بنابراین باید منتظر بمانیم و ببینیم آمادگی نفرات 
تیم چگونه است. آیا مصدومیتی ناخواسته پیش می آید و یا اتفاقاتی بوجود خواهد آمد 

که دو تیم نتوانند از مهره های اصلی شان استفاده کنند.
بیانی در مورد صحبت های افشین پیروانی بعد از قرعه کشی جام حذفی که گفته 
بود امیدوارم اتفاقات غیرمنتظره  رخ ندهد گفت: بعضی ها عادت کرده اند که با حرف 
زدن خودشان را مطرح کنند و بدنبال حاشیه سازی باشند. بنابراین اصلا نباید به آنها 
توجهی کرد و اعتقاد دارم کادر فنی استقلال ابتدا تمرکزش را بر روی بازیهای باقیمانده 

در لیگ بگذارد و سپس آماده دربی 92 شود.

اکبرپور:

 استقلال برای بردن پرسپولیس در جام 
حذفی انگیزه دارد

پیشکسوت آبی پوشان گفت: استقلال برای پیروزی مقابل پرسپولیس و رفتن به 
فینال جام حذفی برنامه های ویژه ای دارد و آنها می خواهند هر طور شده در این فصل 

یک جام بگیرند. 
»علی رضا اکبرپور« اظهار داشت: به هر حال طبیعی بود که استقلال و پرسپولیس 
در جام حذفی با یکدیگر روبرو شوند چرا که اگر این اتفاق در این مرحله رخ نمی داد آنها 

در فینال جام حذفی روبروی یکدیگر قرار می گرفتند.
وی افزود: استقلال چند هفته ای است شرایط بسیار خوبی پیدا کرده و به یک نظم 

تاکتیکی رسیده و این به آنها برای شهرآورد در جام حذفی کمک زیادی می کند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد:استقلال برای پیروزی مقابل پرسپولیس و 
رفتن به فینال جام حذفی برنامه های ویژه ای دارد و آنها می خواهند هر طور شده در 
این فصل یک جام بگیرند. اکبرپور تصریح کرد: به طور حتم با بهبودی شیخ دیاباته، 
ارسلان مطهری و فرشید اسماعیلی قدرت استقلال برای جدال با پرسپولیس افزایش 
پیدا خواهد کرد. وی تاکید کرد: جام حذفی متفاوت با لیگ برتر است و استقلال باید 

با تمرکز بالا در این جدال حساس به میدان برود.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: بازی استقلال و پرسپولیس یک حسرت بزرگ 
دارد و آن هم عدم حضور تماشاگران به دلیل شیوع ویروس کرونا و رعایت پروتکل های 

بهداشتی در این جدال ویژه است.

ملی پوش کشتی آزاد: 

امیدوارم لیگ برگزار شود
ملی پوش وزن 97 کیلوگرم ایران در پیکارهای جهانی سال 2019 قزاقستان گفت: 
امیدوارم با تدابیر فدراسیون هر چه زودتر لیگ شروع شود و کشتی گیران هم بهره آن 

را ببرند. 
»علی شعبانی« در رابطه با اهمیت برگزاری لیگ برای کشتی گیران اظهار داشت: 
تنها منبع درآمد کشتی گیران از لیگ است. اگر لیگ هم برگزار نشود، یعنی ما هیچ 
درآمدی نداریم و کشتی گیران باید در این فاصله 2 ساله از جیب بخورند که اصلا شدنی 
نیست. امیدوارم با تدابیر فدراسیون هر چه زودتر لیگ شروع شود و کشتی گیران هم 
بهره آن را ببرند. وی افزود: از نظر فنی هم برگزار نشدن لیگ ضربه بزرگی به کشتی 
می زند. اگر چند ماه دیگر هم مسابقات را آغاز کنیم، حدود یک سال بین رقابت ها 
فاصله می افتد که اصلا منطقی نیست. این فاصله یک ساله حتی کار را برای بازگشت 
کشتی گیران قدر هم سخت می کند. وی با بیان اینکه کشتی گیر باید دائما در تمرین و 
مسابقه باشد، تصریح کرد: اما تعطیلی که کرونا به وجود آورده، به سود کشتی نیست. 
البته کادر فنی تیم ملی و فدراسیون به ما برنامه تمرینی دادند، اما کشتی گرفتن روی 
تشک متفاوت است.   دارنده مدال برنز مسابقات امیدهای جهان در سال 2018 در 
پایان گفت: انشالله که تلاش های رییس فدراسیون و مسوولان سازمان لیگ جواب 
دهد و هر چه زودتر شاهد برگزاری لیگ با رعایت پروتکل های بهداشتی باشیم. بازهم 
تاکید می کنم تنها درآمد ما از همین راه است و اگر لیگ تعطیل شود، هیچ درآمدی 

نداریم.  

سرپرست پیشین تیم ملی کشتی آزاد:

کشتی برای پویایی و خروج از بلاتکلیفی 
نیاز به راهکار دارد

 سرپرست پیشین تیم ملی کشتی آزاد معتقد است کشتی برای استارت مجدد 
رویدادها و برنامه های آماده سازی، نیازمند برنامه و راهکارهای مناسب است.

هادی حبیبی در گفتو گویی با تاکید بر لزوم استارت مجدد برنامه ها و رویدادهای 
کشتی اظهار داشت: اینکه همه چیز را تعطیل کنیم و منتظر بمانیم تا در آینده چه 
اتفاقی رخ خواهد داد، چندان منطقی و مفید نیست. بلکه باید راهکاری مناسب پیدا 
کرد تا کشتی گیران بتوانند از این ابهام و بلاتکلیفی خارج شوند. این بدان معنا نیست 
که سلامتی قهرمانان و اهالی کشتی را فدای تصمیمات نادرست و عجولانه کنیم، بلکه 
می توان کاری کرد تا همه چیز طبق اصول و رعایت دقیق بهداشت، آغاز و پیگیری 
شود. وی افزود: فدراسیون کشتی می تواند به کمک انستیتو کشتی در این عرصه وارد 
عمل شود و با تدوین دستورالعمل و برنامه ای ویژه ، زمینه آغاز مسابقات کشتی را مهیا 
کند. مطمئنا می توان با اجرای دقیق پروتکل های بهداشتی، احتمال خطر را تا حد 

فراوانی کاهش داد و دوباره تنور رویدادهای کشتی را مثل گذشته روشن کرد.
سرپرست تیم کشتی آزاد دریاچه ارومیه در خصوص حضور این تیم در رقابتهای لیگ 
هم گفت: فعلًا که همه چیز تحت تاثیر ویروس کروناست و باید منتظر صدور مجوز 
برگزاری لیگ باشیم. ما هم به تبع همین مسایل در انتظار قرعه کشی لیگ و حضور 

در لیگ هستیم.

مذاکره تیم سمپدوریا ادامه دارد؛

شرط انتقال مجید حسینی به لیگ ایتالیا 
مشخص شد

باشگاه ترابوزان اسپور ترکیه برای فروش سیدمجید حسینی مدافع ایرانی خود 
خواهان دریافت 5 میلیون یورو از تیم سمپدوریا ایتالیا شده است.

به گزارش خبرنگار مهر و به نقل از سایت فوتو اسپور ترکیه، باشگاه سمپدوریا ایتالیا 
خواهان به خدمت گرفتن سیدمجید حسینی مدافع تیم ملی فوتبال ایران شده است.
ترابوزان که این فصل قرارداد حسینی را تمدید کرده بود برای فروش این مدافع ایرانی 
خود و انتقالش به لیگ ایتالیا مبلغ 5 میلیون یورو از تیم سمپدوریا درخواست کرده 
است. طبق ادعای سایت فوتو اسپور مسئولان باشگاه سمپدوریا این هفته برای انجام 
مذاکرات با تیم ترابوزان راهی ترکیه خواهند شد و امکان دارد رئیس ترابوزان هم قیمت 

را پایین تر بیاورد. 

تیم فوتبال اتلتیکومادرید با قبول شکست دو بر یک مقابل 
لایپزیگ از گردونه رقابت های لیگ قهرمانان اروپا کنار رفت. 
پنجشنبه شب در دومین دیدار مرحله یک چهارم نهایی 
در حال  پرتغال  لیسبون  در شهر  که  اروپا  قهرمانان  لیگ 
پیگیری است، اتلتیکومادرید اسپانیا به مصاف لایپزیگ 
آلمان رفت و در نهایت متحمل شکست دو بر یک شد تا وداع 

ناباورانه ای با این مسابقات مهم داشته باشد.
بازی با حملات نماینده آلمان آغاز شد و این تیم می توانست 
در دقیقه سوم به گل دست یابد که »هالستنبرگ« این بخت 

طلایی را با بی دقتی از دست داد.
شاگردان »دیگو سیمئونه« در تیم اتلتیکو همچون همیشه 
به دفاع در زمین خودی مشغول بودند تا در ضد حملات و 
ضربات ایستگاهی به خواسته خود برسند. در طرف مقابل 

لایپزیگ با حرکت از جناحین حملاتش را طراحی می کرد.
در نهایت نیمه نخست بدون رخ دادن اتفاق خاصی با 

تساوی بدون گل همراه شد.
حرکات ترکیبی لایپزیگ در دقیقه 50 جواب داد و ارسال 
»سابیتزر« را »دنی اولمو« با ضربه سر درون دروازه اتلتیکو 

جای داد.
بلافاصله سیمئونه دست به تعویض زد و »فیلیکس« ستاره 
جوان پرتغالی را به میدان فرستاد تا توان تهاجمی تیمش را 

افزایش دهد.
لایپزیگ  مدافع  توسط   70 دقیقه  در  مهاجم  همین 
سرنگون شد تا داور نقطه پنالتی را نشان دهد. فیلیکس 

پشت توپ ایستاد و گل تساوی را به ارمغان آورد.
در دقیقه 88 پاس »آنجلینو« به »تیلور آدامس« هافبک 
به  برخورد  از  پس  او  ضربه  که  رسید  لایپزیگ  وارد  تازه 
»ساویچ« درون دروازه اتلتیکو جای گرفت تا لایپزیگ به گل 

دوم و برتری دست یابد.
در نهایت شاگردان »ناگلزمن« با ارائه نمایشی تهاجمی 
و هوشمندانه به بردی ارزشمند رسیده تا برای نخستین بار 

راهی نیمه نهایی لیگ قهرمانان شوند.
اتلتیکومادرید هم با هدایت سیمئونه بازهم در یک دیدار 
مهم با اتخاذ روشی تدافعی به میدان آمد و شکست خورد 

تا ثابت شود در فوتبال روز دنیا، جایی برای ترسوها نیست.
سیمئونه: اسیر عملکرد حریف شدیم

لیگ  از  تیمش  وداع  از  پس  اتلتیکومادرید  سرمربی 
قهرمانان اروپا، گفت: اسیر عملکرد فوق العاده حریف شدیم 

و لایپزیگ نمایش بسیار بهتری از ما در زمین داشت. 
»دیگو سیمئونه« سرمربی آرژانتینی اتلتیکو پس از این 
ناکامی بزرگ، اظهار داشت: می دانم که اکثر کارشناسان 
شانس اتلتیکو را برای کسب برتری و رسیدن به نیمه نهایی 

رقم  زمین  در  نتیجه  فوتبال،  در  اما  می دانستند  بیشتر 
می خورد و آمار و ارقام سودی ندارد.

این مربی مطرح تصریح کرد: لایپزیگ بازی را هجومی 
آغاز کرد و در نیمه نخست اجازه کاری به ما ندارد. در بین دو 
نیمه صحبت های زیادی با نفرات تیم خود انجام دادم اما آنها 

اسیر بازی حریف شده بودند.
وی ادامه داد: لایپزیگ فعال تر و بهتر بازی کرد و ما هم 
باید از خواب بیدار شویم و به فکر فصل آینده باشیم. باید یاد 

بگیریم و به عملکرد بهتر حریفان، احترام بگذاریم.
سرمربی اتلتیکو تاکید کرد: وقتی تیمی شور و اشتیاق 
می کند.  سخت  حریف  برای  را  کار  باشد،  داشته  زیادی 
شد  موجب  و  داشت  انگیزه  بسیار  برتری  برای  لایپزیگ 
نیز  گذشته  شب  پنجشنبه  باشیم.  پذیرا  را  شکست  تا 
پاری سن ژرمن فرانسه با برتری دو بر یک مقابل آتالانتای 
ایتالیا راهی نیمه نهایی شد. با این اوصاف، پاری سن ژرمن و 

لایپزیگ در نیمه نهایی رو در روی هم قرار می گیرند.

وداع اتلتیکو از لیگ قهرمانان؛

تاریخ سازی لایپزیگ
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فرمانده جنگ اقتصادی را تنها نگذاریم؛

تداوم تقابل به جای تعامل 
تأکید بر همدلی و همراهی با دولت در سال پایانی خود بویژه با توجه به شرایط 
سخت کشور در این یک سال، از نکات مهمی است که رهبری در سخنان اخیر 
خود به آن اشاره کردند. موضوعی که از نگاه برخی کارشناسان و فعالان سیاسی، 
ضرورتی است برای حفظ انسجام ملی و بی توجهی و تقابل با آن، پیامدی جز دامن 

زدن به تلاطمات در کشور و دوچندان شدن مشکلات نخواهد داشت. 
شرایط کشور باتوجه به بی سابقه ترین تحریم های اعمال شده، مشکلات اقتصادی 
را به همراه داشته و در این اوضاع کرونایی، فشار مضاعفی بر مجموعه دولت وارد 

شده است.
هرچند دولت با اقدامات انجام شده توانسته گام های مختلفی برای رفع مشکلات 
بردارد اما آنچه مشاهده می شود، نگاه منفی و جهت دار برخی افراد در مسئولیت های 
مختلف علیه دولت است، از جمله شماری از نمایندگان  مجلس که تاکنون سیاست 

تقابل به جای تعامل با دولت را در پیش  گرفته اند و بر طبل آن می کوبند.
در این رابطه می توان به رفتارهای روز چهارشنبه )22 مرداد( شماری از نمایندگان 
در جلسه رای اعتماد به حسین مدرس خیابانی گزینه پیشنهادی دولت برای وزارت 
صمت اشاره کرد که در این وضعیت تحریمی و کرونایی و مشکلات متعدد، به جای 
تعامل، رویکرد تخریبی در پیش گرفته اند. برخی نیز دغدغه های مردم را بهانه ای 
برای منافع جناحی خود کرده  و همراه با رسانه های همسو با خود، در هر موضوعی، 

انگشت اتهام کم کاری را به سوی دولت نشانه می روند.
اما در آن سو، تحلیلگران و صاحب نظران با یادآوری جنگ اقتصادی راه افتاده 
علیه کشورمان، معتقدند دولت یک تنه در مقابل ناملایمت های داخلی و خارجی 

ایستاده  است.
رئیس جمهوری چندی پیش در سخنانی به مساله تحریم ها و تأثیر عوامل بیرونی بر 
مشکلات کشور اشاره کرد و گفت: بخشی از مشکلات کشور ناشی از تحریم هاست؛ 
میدان جنگ، تحریم ها و واقعیات را ببینم اما بعضی ها می خواهند تحریم ها را نبینند 
و می گویند دولت چرا اینکار را کرده و یا نکرده  است؛ تحریف گاهی دردناک تر از 
تحریم  است. حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی همچنین چهارشنبه 22 
مرداد در جلسه هیات دولت با تاکید بر اینکه با فحاشی و ردیف کردن جملات 
درشت، مشکلی از کشور حل نمی شود، گفت: کسی که به طرح دولت ایراد می گیرد 
بگوید که راه حل چیست؟  وی افزود: دشمنان در تبلیغات می خواهند مردم را از قرار 
گرفتن کنار دولت در سخت ترین شرایط تحریم اقتصادی تاریخ کشور غافل کنند و در 
داخل نیز متاسفانه گاهی اوقات نسبت به آن بی توجهی می شود. رهبر معظم انقلاب 
نیز جمعه دهم مردادماه در سخنرانی زنده تلویزیونی، تحریف واقعیات را خط ثابت 
تبلیغاتی رسانه های غربی در طول چهل و یک سال گذشته خواندند و خاطرنشان 
کردند: در این خط تبلیغاتی، نقاط قوت به طور کلی انکار و یا در مورد آن سکوت 
می شود اما اگر نقطه ضعفی باشد، ده ها و حتی صدها برابر بزرگ نمایی می شود. 
ایشان با تأکید دوباره بر صبر، ثبات و کار جهادی، افزودند: دولت در اواخر دوران 
مسئولیت خود قرار دارد؛ البته در طول این 7 سال هر چه توانستند تلاش کردند و 

در برخی بخش های دولت نیز واقعاً کارهای خوبی انجام گرفت،
 منافع حزبی  مانع از فهم درست واقعیت ها

محمود میرلوحی، فعال سیاسی درباره نگاه تقابلی برخی افراد و جریان ها با دولت 
به جای همراهی در رفع مشکلات کشور به ایرناپلاس گفت: مشکلات و تنگناهایی 
وجود دارد و این موضوع را همه قبول دارند. مردم نیز در شرایط سختی  قرار دارند که با 
مسائل اقتصادی درگیرند اما علل و عوامل این مشکلات تک عاملی نیست. مسائل ما 
انباشتی از تحریم ها، مشکلات داخلی، فرهنگی، سیاسی و ... هستند. بنابراین همه 
کسانی که در این شرایط سخت، دولت را که فرمانده جنگ در مبارزه با تحریم است 
را تنها می گذارند اشتباه می کنند. دولت بی نقص نیست اما اینکه بعضی همه چیز را 
به دولت نسبت می دهند در شرایط کنونی به نفع کشور، مردم و حتی جناح خودشان 
نیست. وی ادامه داد: منصفانه نقد کنیم و پیشنهادها و راه حل های اصلاحی برای 
بهبود وضعیت را به دولت بدهیم. بعضی از دوستانی که اکنون نسبت به دولت هجمه 
دارند، همان کسانی هستند که در دولت پیشین معتقد بودند مشکلات کشور فقط 
ریشه خارجی دارد اما حالا همه مسائل کشور را به ریشه های داخلی نسبت می دهند. 
میرلوحی اضافه کرد: آن ها براساس علاقه شان به دولت گذشته، مشکلات کشور در 
آن زمان را به مدیریت کشور نسبت نمی دادند و اکنون نیز همه مصائب را به مدیریت 
کشور نسبت می دهند؛ بنابراین در برخی موارد منافع جناحی و گروهی، مانع از فهم 
درست واقعیت ها می شود. میرلوحی با یادآوری مشکلات سخت کنونی و اقدامات 
دولت برای برون رفت از آن تاکید کرد: تحریم، مشکلات کرونا و مسائل اقتصادی، 
شرایط سختی ایجاد کرده است. اگر بعضی حساسیت ها، ضرورت ها و ... را لحاظ 
نکنیم، می تواند پرهزینه شود و کشور را با مشکلات دوچندانی روبه رو کند. به جای 
تقابل و سنگ اندازی در امور جاری، به دولت به عنوان فرمانده جنگ اقتصادی کمک 

کنیم و نقدها نیز منصفانه و مسئولانه باشد.
 شرایط حساس کشور را درک کنیم

کاظم انبارلویی فعال سیاسی اصولگرا نیز در همین زمینه به ایرناپلاس گفت: باید 
از دولت حمایت کرد؛ رهبری نیز به تازگی به تعامل قوا تأکید کردند. دشمنان زیادی 
در دنیا داریم که در ماجرای برجام ثابت کردند از هیچ چیزی برای خصومت علیه 
ما دریغ نمی کنند. وی افزود: البته انتقادهایی به دولت وجود دارد اما باید شرایط 

حساس امروز جامعه و کشور را درک و از توصیه های رهبری پیروی کرد.

رئیس دیوان عالی کشور:

مدیران نالایق از صحنه مدیریت 
حذف شوند

رئیس دیوان عالی کشور گفت: مردم با پاسکاری در ادارات گرفتار شده اند، 
بسیاری از مدیران که جواب سربالا می دهند انقلاب را دوست نداشته و لیاقت 

مدیریت ندارند و باید از صحنه مدیریت حذف شوند. 
حجت الاسلام والمسلمین سیداحمد مرتضوی مقدم پنجشنبه 23 مردادماه 
در آیین رونمایی از اسامی ساختمان ها و سالن های دادگستری همدان مزین به 
نام شهدای والامقام، تبیین کرد: شهدا دین خود را به اسلام ادا کردند و جمهوری 

اسلامی را تحویل ما دادند و الان وظیفه سنگینی بر دوش ما است.
وی با بیان اینکه شهدا دین خود را به اسلام ادا کردند و در دستگاه قضا وظیفه 
سنگین اجرای حق و عدالت به عهده ما است، ادامه داد: در دستگاه قضا وظیفه 
سنگین اجرای حق و عدالت به عهده ما است و اگر توانستیم حق را اجرا کنیم موفق 
هستیم و راه شهدا را رفته ایم. مرتضوی مقدم با بیان اینکه نظام جمهوری اسلامی 
در دست ما امانت است، خاطرنشان کرد: عده ای شعارهای اسلامی می دهند اما 
راه شهدا را نمی روند. اگر می خواهیم نظام را برای ظهور امام زمان)عج( مناسب 
کنیم باید راه شهدا را برویم. وی افزود: عده ای از مسئولان با اعمال خود مردم را به 
نظام بدبین می کنند و آنچه امام راحل و شهدا گفته اند انجام نمی دهند، این افراد 
ضدانقلاب هستند، در مقابل آن که در عمل به دنبال راه انداختن کار مردم است، 
انقلابی است. مرتضوی مقدم با بیان اینکه مسئولان باید نسبت به مردم محبت 
داشته باشند، تبیین کرد: امروز مردم ما فقر کشیده اند و ظلم دیده اند و احتیاج به 
لطف و محبت دارند بنابراین مسئولان باید نسبت به مردم مرحمت و محبت داشته 
باشند. وی ادامه داد: مردم با پاسکاری در ادارات گرفتار شده اند، بسیاری از مدیران 
که جواب سربالا می دهند انقلاب را دوست نداشته و لیاقت مدیریت ندارند و باید از 
صحنه مدیریت حذف شوند. رئیس دیوان عالی کشور در پایان تأکید کرد: به برکت 
افراد مومن و مخلصی که جان برکف گذاشته اند انقلاب به این جا رسیده و مدیران 
باید حداکثر بهره را به مردم بدهند. نماینده ولی فقیه و امام جمعه همدان نیز با بیان 
اینکه اسم شهدا محتوا دارند و توخالی نیستند، گفت: برخی اوقات اسامی توخالی 
هستند و هیچ مسمایی ندارند اما نام شهدا حافظ اسم رب است و محتوا داشته و 
حتی امروز که نیستند نیز برای جامعه حرف دارند.حجت الاسلام والمسلمین 
حبیب الله شعبانی موثقی ادامه داد: از این کار مسئولان تشکر می کنم،  این کار 

فقط یک نامگذاری ساده نیست چراکه این اسامی حقایق و آرمان هایی دارند.
وی با بیان اینکه بارها مسئله عدالت از طرف حضرت امام)ره( مطرح شده است، 
توضیح داد: ترازوی دستگاه قضا باید تنظیم شود تا عدالت رعایت شود. امیدواریم 

خدای تعالی شفاعت شهدا را در تحقق عدالت و قسط برای همه ما بپذیرد.

سیاسی

 رئیس قوه قضاییه گفت: شوراهای شهر و روستا باید اولین سد در مقابل زمین 
خواران، رانتخواران و تخریب کنندگان محیط زیست و کسانی که حقوق عامه را 

ضایع می کنند باشند، دادستانی و قوه قضاییه آخرین مرحله است. 
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی روز پنجشنبه در جلسه شورای 
عالی استانها افزود: ما در اسلام واژه امت را داریم که نشانه حرکت و پویایی در شهر 
و روستاست. افرادی که مثلا در کار در یک روستا در کار دامداری هستند و در کنار 
آبی زندگیشان را تشکیل می شد، یک طایفه را تشکیل می دهند و بعد از آن در 
یک سرزمین یک ملت شکل می گیرد که به یک ریشه اجدادی واحد می رسند 
اما خداوند در واژه های اسلامی واژه امت را قرار داده است. امت واژه ای است که 

حرکت مردم به دنبال یک هدف و مقصد واحد را نشان می دهد.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: در واژه امت عنصر حرکت وجود دارد. امت پویاست. 
هیچ وقت ایستا نیست. عنصر امام و مقتدا در آن دیده شده است. تمام ظرفیت 
های امت در جهت رسیدن به اهداف بزرگ است و آن هدف بزرگ حرکت به سمت 

خداوند متعال و جامعه ربانی ساختن است.
رئیسی گفت: در همین مسیر شهر سالم یا آرمانشهر را داریم. هر آبادانی مد 
نظر است. شاید بزرگان در قدیم هر کدام برای آرمانشهر یک شاخص بیان کرده 
باشند اما از مجموع آموخته ما این است که شهر سالم و شهر اسلامی ویژگی هایی 
دارد، مهمترین ویژگی شهر سالم یا شهر اسلامی این است که مبتنی بر معنویت، 

عقلانیت، اخلاق و عدالت است.
وی افزود: اساس روابط در شهر سالم بر اخلاق و معنویت و عدالت است. هر 
چیزی در این شهر باید جای خودش باشد. یک نوع عقلانیت در آبادی باید حاکم 
باشد و معنویت باید جزو پایه های اساسی شهر باشد. در قانون اسلامی ایران نیز 
در اصل 101 و 102 و به ویژه در اصل 100 در فلسفه تشکیل شوراها اشاره شده 
است که برای پیشرفت امور اقتصادی و اجتماعی، فرهنگی و عمرانی شهرها 
شوراها تشکیل شود. در واقع تشکیل شوراها برای پیشرفت امور اقتصادی شهرها 

و روستاهاست و برای پیشرفت امور فرهنگی و خدمات رسانی به مردم است.
رئیسی گفت: باید تلاش کرد این فلسفه و این جهت و هدف هیچ زمانی گم 
نشود و همراه این هدف به عنوان هدف اساسی برای پیشرفت شهر و روستا از 
نظر اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی بهداشتی، خدماتی و عمرانی باشد. همه 
دستگاهها باید در ا ین مسیر تدبیر کنند، عموم مردم هم باید مشارکت داشته 
باشند و شوراها جلوه حضور مردم و نقش آفرینی مردم در خدمات اجتماعی، 

اقتصادی و فرهنگی است.
وی ادامه داد: هدف اساسی تشکل شوراها باید همواره مد نظر و توجه باشد. 
اعضای شوراها باید دژ محکمی در برابر فساد و را نتخواری و هر امری که حقوق 
شهر و روستا را ضایع می کند باشند. این دژ محکم و مستحکم باید سدی در مقابل 
هر نوع کژی که حقوق عامه  را ضایع می کند و به منابع طبیعی و ذخایر کشور 
ضربه وارد کند باشد و اجازه ندهد منافع شخصی حقوق مردم را با زمین خواری ها 

و دست اندازی در مراتع از بین ببرد و باید مانع شود.
رئیس قوه قضاییه گفت: اعضای شوراها باید همکار همه بخش ها در کشور 
باشند و در مقابل زیاده خواهی ها، فساد و رانتخواری ها ایستادگی کنند. در این 
مسیر همکاری با دستگاه قضایی لازم است ما شوراها را همکار قوه قضاییه می 

دانیم نباید اجازه دهیم یک فرد یا شرکت حق یک شهر را روستا را ضایع کند.
وی افزود: هیچ کس نبایدحق استفاده از محیط زیست، آب و خاک سالم را 
ضایع می کنند. هیچ کس چنین حقی ندارد نباید حقوق عامه به دست افراد 
زیاده خواه ضایع شود با توسعه اقتصادی و اجتماعی موافق هستیم اما در جامعه 
پیشرفته هر گونه توسعه اقتصادی فرع بر حفظ محیط زیست است اصل حفظ 
محیط زیست است. در مورد هر نوع توسعه یافتگی که محیط زیست را از بین ببرد 

باید تجدید نظر شود.
رئیسی گفت: ظرفیت زیادی قانون اساسی برای شوراها قرار داده است. حق 
ارائه طرح به مجلس دارید کنار آن تکلیف هم هست. هر جا که قانون اساسی به 
کسی حقی داده تکلیف هم از آن می خواهد. باید از این ظرفیت قانونی اساسی 

به درستی استفاده شود.
وی افزود: تغییر کاربری در اراضی کشاورزی باید با دقت انجام شود. نباید در 
یک روستا ویلاسازی غیر اصولی انجام شود. مخالف این نیستیم که در یک جای 
خوش آب و هوا  افرادی ساخت و ساز کنند اما باغات باید حفظ شود. حریم شهر 
و روستا و باغ ها باید حفظ شود. هیچ کمیسیون ماده و تبصره و انواع قوانین نباید 

باعث از بین رفتن حقوق عامه شود.
رئیس قوه قضاییه گفت: دادستان ها و مسئولان قضایی در همه استانها و 
مجموعه های نظارتی باید برای قانون مداران مامن باشند و برای قانون شکنان 
خوف ایجاد کنند. شوراها هم باید همین طور باشند. اگر کسی بخواهد به حقوق 
مردم و بیت المال دست اندازی کند اولین مانع باید شورا باشد دادستان آخرین 

مرحله است.دستگاه قضایی آخرین راهکار است.
وی افزود: اولین جایی که در برابر فرد متخلف و زمین خوار می ایستد باید شورای 
روستا باشد. اعضای شوراها باید نفوذ ناپذیر باشند. نباید خریدنی باشند تا نوبت 
به دادستان برسد. شاید به دادستان نوبت نرسد. ما می خواهیم نوبت رسیدگی به 
تخلفات به دادستان نرسد.شورا درست نشده که تخلف کند شورا ایجاد شده که 
حافظ حقوق مردم باشد هر چه که مانع پیشرفت باشد شورا باید مانع آن باشد.
شوراها باید حامی و حافظ جنگل، مراتع و محیط زیست باشد.اگر دستگاهها و به 

ویژه شوراها کارشان را درست انجام دهند کار به دادستان نمی رسد.
 لزوم تدبیراندیشی در خصوص درآمد شهرداری ها 

رئیس قوه قضاییه در ادامه با تاکید بر لزوم تدبیراندیشی در خصوص درآمد 
شهرداری ها بیان کرد: در خصوص درآمد شهرداری ها باید فکری کرد که منابع 

درآمد شهرداری ها از کجا باشد.
وی اظهار کرد: تخلفاتی که رخ می دهد مسائلی است که دارد حقوق عمومی 
را ضایع می کند، حق تنفس را از مردم می گیرد و شش های شهر را مورد تهدید 
قرار می دهد. حجت الاسلام والمسلمین رئیسی ادامه داد: هر شهر و روستایی 
شش هایی دارد که بسیار مهم است، نمی شود با خریدن و پول، مساله را حل کرد.
رئیس دستگاه قضایی اذعان کرد: امیدواریم هم اشکالات ساختاری با توجه به 
ظرفیتی که شورا ها در قانون اساسی دارند و هم اشکالات رفتاری دنبال شود. ما 
هم به عنوان دستگاه قضایی امیدواریم شورا ها در خط مقدم برخورد با تخلفات، 

فساد و زیاده خواهی ها و قانون شکنان قرار گیرند.
وی عنوان کرد: اگر یک نفر از اعضای شورا ها به هر دلیلی دارد آلوده می شود، 
قبل از اینکه کس دیگری بخواهد این آلودگی را دنبال کند، اولین مدعی این 
آلودگی خود مجموعه شورا ها باشد نه اینکه در شهر بپیچید فلان فرد از وقتی که 
عضو شورا شده چنین اتفاقاتی افتاده است. قطعا شما هم می دانید و در شهر و 
بازار نیز می گویند و لازم نیست همیشه دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی بگویند و 

بعد برخورد صورت گیرد.
وی تاکید کرد: شهرداری ها نهادی هستند که شورا باید بر عملکردشان نظارت 
کند. شهرداری ها امکاناتی دارند و این امکانات باید در جهت گره گشایی از زندگی 

مردم باشد.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی خطاب به حاضران گفت: هر اقدام قانونی 
شما در جهت گره گشایی از زندگی آحاد مردم، کشاورزان، فعالان اقتصادی و 

کارآفرینان، حتما مورد حمایت است.
رئیس قوه قضاییه بیان کرد: برای همه ما عمر خدمت محدود است. باید در 

این مدت نهایت استفاده را در جهت خدمت به مردم و گره گشایی از زندگی مردم 
کنیم.

وی افزود: این خدمت ماندگار است و امری است که هرگز با گذشت زمان از 
بین نخواهد رفت و نزد خداوند اجر و پاداش دارد؛ اما اگر زمان گذشت و تبدیل به 

خدمت و گره گشایی از زندگی مردم نشد، موضوع متفاوت است.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی با اشاره به جایگاه شورا های شهر و روستا، 
گفت: این قدرت یک نفر نیست و اراده مردم آن شهر است که تبلور در اعضای 
شورای آن شهر پیدا کرده است. شورا ها خیلی کار ها می توانند انجام دهند، این 

گشایش به دست شما پیگیری و انجام می شود.
 ضرورت نهادینه سازی نظارت درون شورایی 

وی خطاب به اعضای شورا ها افزود: باید ساز و کار هایی ایجاد کنید که در درون 
خود شورا ها این نظارت نهادینه شود. اگر شورا ها با یک تخلف مواجه شدند، 
فریادشان بلند شود و زنگ خطر به صدا دربیاید؛ این زنگ خطر در درون خود شما 

باید به صدا درآید و آسیب را خودتان حل کنید.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی با بیان اینکه یکی از افتخارات ما در نظام 
اسلامی این است که با رای مردم همه نهادهایش شکل می گیرد، عنوان کرد: 
مردم با یک انتظاری پای صندوق رای می آیند و با یک امیدی به اعضای شورا ها 

رای می دهند.
آبادانی، بهداشت و مسائل  اتفاقاتی در جهت  وی گفت: مردم می خواهند 

اجتماعی بیفتد؛ اگر انتظارشان محقق نشود، ناامید می شوند.
رییس قوه قضاییه ادامه داد: در ارتباط با شورا ها اگر نیاز به اصلاح ساختار 
داریم؛ پیشنهاد قوانین دست خودتان است و در این جهت پیشنهاد کنید تا 

مقررات و قوانین مورد نیاز به ویژه در امر نظارت دیده شود.
رئیس شورای عالی استان ها: 

کمیسیون ماده ۱۰۰ شهرداری ها باید ملغی شود
 رئیس شورای عالی استان ها  نیز در این جلسه به آسیب ها و عوارض کمیسیون 

ماده 100 شهرداری اشاره کرد و گفت: این ماده باید کان لم یکن )ملغی( شود. 
علیرضا احمدی اظهار داشت: ما کارهای اساسی در مورد کمیسیون ماده 100 
انجام دادیم. در شورای عالی استان ها طرح جامعه مدیریت یکپارچه شهری و 

روستایی را تصویب شد و دیروز هم دو فوریت آن به رای گذاشته شد.
احمدی ادامه داد: از ماده 50 تا 64 این طرح به فضاهای ساختمانی پرداخته 
است و اگر این 15 ماده تصویب شود کلا کمیسیون ماده 100 شهرداری ملغی 

می شود.
وی با اشاره به اینکه اصلاح کمیسیون ماده 100 شهرداری هم آفت دارد، گفت: 

این ماده در سال 1332 تصویب شده و تاکنون به ندرت تغییر کرده است.
رئیس شورای عالی استان ها ادامه داد: در کشور حدود 250 هزار رای قطعی 
شده قلع و قمع بنا داریم و این بناها در کشور معطل مانده و کسی هم نمی تواند 

برای آن تصمیم بگیرد.
تبعات  رای ها  این  اجرای  که  می کنند  اعلام  شهرداری ها  داشت:  بیان  وی 
اجتماعی و اقتصادی خواهد داشت و  از طرفی این بناها مجوز ندارند و بودن آنها 

هم مشکلاتی ایجاد می کند.
افراد تبعیض ایجاد  از طرفی کمیسیون ماده 100 بین  احمدی ادامه داد: 

می کند و عده ای جریمه شده و برای عده ای قلع بنا صادر می شود.
 درآمدهای شهرداری ها باید دیده شود

وی با اشاره به اینکه درآمدهای شهرداری ها باید دیده شود، گفت: هرچند شهر 
نباید به این درآمد وابسته باشند، اما اگر درآمد پایدار نداشته باشند، نمی توانند 

حقوق به کارمندان بدهند و هم خدمات به مناطق ارائه کنند.
رئیس شورای عالی استان ها یکی از دغدغه های اعضای شوراها را رسیدگی 
جدی به موضوع تخلفات اعلام کرد و گفت: در این راستا سامانه ملی ثبت شکایات 
و تخلفات راه اندازی شده است. کوچک ترین تخلفی در هر نقطه از کشور رخ 
دهد، در این سامانه ثبت می شود. ما شعب نظارت تشکیل دادیم و به عبارتی قوه 
نظارتی را راه اندازی کردیم. وی از رئیس قوه قضائیه درخواست کرد که در شورای 
حل اختلاف موجود، شعبه خاصی برای شوراهای سراسر کشور اختصاص پیدا 
کند. احمدی با اشاره به اینکه 125 هزار از 999 نفر از اعضای شوراهای اسلامی 
سراسر کشور به شکل شبکه هدفمند تشکیل شده اند که این شورا براساس 
قانون اساسی و قوانین مجلس وضع شده است، گفت: اما چون شوراها دیرتر از 
دستگاه های دیگر تشکیل شدند هنوز دستگاه ها نمی دانند چطور باید از ظرفیت 

آنها استفاده کنند.
رئیس شورای عالی استان ها با اشاره به اینکه در سطح کشور می توانیم از این 
طریق برنامه های کلان را کاربردی کنیم، گفت: شوراهای شهر و روستا دهیاری ها 

و شهرداری ها 50 درصد مدیریت کشور را برعهده دارند.
وی به تخلفات تعداد اندکی از اعضای شورا اشاره کرد و گفت: براساس آمار 
حدود 2 ماه پیش 50 عضو شورا بابت تخلفات دستگیر شدند و به عبارتی 4 صدم 
درصد جامعه شورا بوده است. هرچند این مقدار هم زیاد است و باید با متخلف 

برخورد شود اما نباید خدمات شایان شورای شهر و روستا نادیده گرفته شود.
رئیس شورای عالی استان ها تاکید کرد که در هر دستگاهی می تواند تخلف 
وجود داشته باشد، اما دلیلی ندارد به خاطر تخلفات یک نفر جایگاه نظام تضعیف 

شود.

رئیس قوه قضاییه در جلسه شورای عالی استا  ن ها :

نباید هیچ کمیسیون، ماده و تبصره ای باعث از بین رفتن حق مردم شود 
شوراها باید اولین سد مقابل زمین خواران باشند

 یک فعال سیاسی اصولگرا، گفت: مطالبی که از 
زبان فتاح شنیده شد، اگر در آستانه انتخابات ریاست 
جمهوری نبود ارزش بیشتری داشت که به دلیل مطرح 
میان  در  انتخابات،  به  نزدیک  فاصله  در  آن ها  شدن 
اذهان فعالان سیاسی به عنوان رفتار انتخاباتی تعبیر 

شد. 
دبیرکل  و  اصولگرا  سیاسی  فعال  عزیزی  وهاب 
با  گفت وگو  در  اسلامی،  ایران  جهادگران  جبهه 
بنیاد  رئیس  اخیر  اظهارات  بازتاب   درخصوص  ایلنا، 
مستضعفان در یک برنامه تلویزیونی، گفت: مطالبی که 
از زبان آقای فتاح شنیده شد، اگر در آستانه انتخابات 
ریاست جمهوری نبود، ارزش بیشتری داشت که به 
دلیل مطرح شدن آن ها در فاصله نزدیک به انتخابات، 
در میان اذهان فعالان سیاسی به عنوان رفتار انتخاباتی 
تعبیر شد که برای من هم چنین ذهنیتی ایجاد شد 
در واقع با این حرف ها به نظر رسید که خیز فتاح برای 
انتخابات 1400 با شیب تند و سرعت غیرمجاز بوده 

است.
وی ادامه داد: اگر فتاح به مواردی همچون اینکه چه 
کسانی در بنیاد مستضعفین و با چه ساز و کاری املاک 
را واگذار کرده اند؟ سهم مقصران بنیاد چقدر است؟ 
آیا گزارش دقیقی از عملکرد بنیاد از بدو تاسیس آن 
تاکنون دارد؟ گزارشی از اموال، درآمدها و محل هزینه 
دارد؟ چقدر از درآمدها و اموال بنیاد مستضعفان برای 
مستضعفین هزینه شده است؟ اشاره می کرد، شاید از 

تندی مصاحبه و شائبه انتخاباتی آن کم می شد.
این فعال سیاسی اصولگرا همچنین به تشبیه رفتار 

اخیر فتاح به رفتارهای انتخاباتی احمدی نژاد در سال 
بیشتر کارشناسان سیاسی  افزود:  و  اشاره کرد    84
دست  روی  از  را  خودش  انشای  فتاح  که  معتقدند 
احمدی نژاد کپی کرده و در حال ارائه  یک کپی ناقص 
از برنامه های او است که به نوعی می توان گفت دوره  
آن به پایان رسیده است. البته به نظر من این مصاحبه 
آنطور که فتاح انتظار داشت پیش نرفت و با واکنش ها و 

مقاومت سختی روبرو شد. 

عزیزی در ادامه با اشاره به واقعیت تلخ تک قطبی 
با  انتخابات 1400 اظهار داشت: اصولگرایان  شدن 
اطمینان از خالی بودن میدان رقابت، به رقابت درونی با 
کاندیداهای پرتعداد روی آورده اند، تحرکات برخی افراد 
که احتمال کاندیدا شدن آن ها وجود دارد مانند سعید 
جلیلی، عزت الله ضرغامی، محمد باقر قالیباف، پرویز 
فتاح و سایرین کاملا مشهود است. به ویژه مصاحبه اخیر 
فتاح نشان داد که رقابت درون جریانی بین اصولگرایان 

این  چراکه  است؛  قدرت  کسب  برای  و  جدی  کاملا 
توان  اصلاح طلب ها  که  کرده  پیدا  اطمینان  جریان 
حضور موثر در انتخابات 1400 را نخواهند داشت و با 
این اطمینان هریک جداگانه به دنبال پیروزی هستند 
اما همین اطمینان هم می تواند یک توهم باشد، زیرا 
احتمال وقوع اتفاقات زیادی وجود دارد و شاید این 

تحولات شرایط را به نفع جریان اصلاحات تغییر دهد.
وی ادامه داد: نکته دیگر این است که فارغ از زمان 
مصاحبه که در فاصله کوتاه تا انتخابات است و همچنین 
نیتی که خودش از آن حرف ها داشت، با توجه به نوع 
سخنانی که بیان کرد و حرف های او که واکنش های 
زیادی را در پی داشت، احتمال دارد شانس حمایت 

از او را برای انتخابات آینده تا حد زیادی کاهش دهد.
دبیرکل جبهه جهادگران در پاسخ به این سوال که 
چرا رسانه ملی چنین فرصتی را در اختیار فتاح یا افراد 
دیگر قرار می دهد که اینطور به سادگی در خصوص 
افراد و نهادهای غایب مطالبی را مطرح کنند، گفت: 
پاسخ این سوال یک مطالبه عمومی از صدا و سیما 
است و آن ها باید به این سوال جواب دهند، اگرچه 
بعید می دانم رسانه ملی پاسخ قانع کننده ای برای این 
پرسش داشته باشد. از نظر من در پاسخ به این سوال 
این  و قوی تر  اول  احتمال  احتمال مطرح است؛  دو 
است که رسانه ملی برخورد جناحی را آغاز کرده است و 
احتمال دیگر این است که ضعف مدیریتی موجب شده 
که کنترل از دست مجریان برنامه خارج شود. کما اینکه 
در مصاحبه چند ماه پیش فتاح با برخورد تند خود یک 

زهر چشمی از مجریان صدا و سیما گرفته بود.

دبیرکل جبهه جهادگران ایران اسلامی: 
خیز فتاح برای انتخابات ۱۴00 با شیب تند و سرعت غیرمجاز بود

اظهارات او نشان داد که رقابت درونی اصولگرایان جدی است 



طرح: پروانه ایزدخواست

کاسبان مهریه با سکه 10میلیونی!

 ابتلای ۱8۰ نفر از کادر درمان قم به کرونا 
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم گفت : از ابتدای شیوع کرونا در قم بیش از 180 نفر از کادر درمان 
قم به کرونا مبتلا شدند.دکتر سیامک محبی در جلسه ستاد استانی مقابله با کرونای قم  گفت : از ابتدای شیوع 
کرونا در اسفند ماه گذشته تاکنون تست کرونای 186 نفر از کادر درمان قم مثبت شد که روندی بسیار نگران 
کننده است.دکتر محبی افزود: در 5 روز گذشته هم 24 نفر از کادر بیمارستان به کرونا مبتلا شدند.دکتر محبی 
تاکید کرد: ابتلای برخی از این افراد براساس تست PCR و برخی دیگر براساس نتایج بالینی ، سی تی اسکن و 
آنتی بادی)IGG( مثبت اعلام شده است. دکتر سیامک محبی با بیان اینکه در روز های اخیر ، تست کرونای 50 
درصد از افراد مشکوک ، مثبت است، افزود: در صورت غفلت، وضعیت کرونا دوباره به شرایط اسفند ماه باز خواهد 
گشت. وی از بی توجهی برخی هم استانی ها به رعایت دستورالعمل های بهداشتی ابراز تاسف کرد و گفت: میزان 

رعایتدستورالعمل  ها در کافی نت ها 30 درصد، دفاتر پیشخوان و فروشگاه ها 50 درصد است.
 

کشور درروزهای برگزاری کنکور تعطیل شود !
 محمود احمدی بیغش نماینده شازند در مجلس شورای اسلامی با اشاره به لغو تعویق کنکور و برگزاری کنکور در 
موعد مقرر از چهارشنبه هفته آینده گفت: هفته آینده رقابت سالم بین بیش از 1.5 میلیون شرکت کننده در کنکور 
برگزار می شود.وی با اشاره به برگزاری کنکور از روز چهارشنبه 29 مرداد تا شنبه اول شهریور در سراسر کشور، 
افزود: پیشنهاد می شود روز های چهارشنبه، پنج شنبه و همچنین شنبه اول شهریور که کنکور برگزار می شود در 
کشور تعطیل رسمی اعلام شود تا هم خانواده ها برای تردد در سطح شهر ها دچار مشکل نشوند و هم بتوانند در 
کنار فرزندان خود در مراکز امتحان حضور یابند و یک احساس آرامشی داشته باشند.نماینده شازند در مجلس 
شورای اسلامی گفت: بحث پیرامون تعویق کنکور و لغو آن موجب استرس بین خانواده ها و دانش آموزان شد که 
می توانیم با تعطیلی کشور و همراهی خانواده ها با فرزندان شان تا حدودی این استرس را کاهش دهیم.عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تأکید کرد: تعطیلی رسمی کشور همچنین موجب خلوتی 

خیابان ها و شهر ها می شود و تأثیر مثبتی بر روند برگزاری کنکور خواهد داشت.
 

دیدار رییس دستگاه قضا با با آیت الله یزدی
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضائیه روز پنج شنبه 23 مرداد 1399 با آیت 
الله یزدی رئیس شورایعالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم دیدار و گفتگو کرد.به گزارش روابط عمومی جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم؛ رئیس محترم قوه قضائیه در این دیدار گزارشی از فعالیت های دستگاه قضا ارائه کرد.
در ادامه آیت الله یزدی رئیس شورایعالی جامعه مدرسین، ضمن تقدیر از خدمات و زحمات حجت الاسلام و 
المسلمین  رئیسی، اقدامات اخیر رییس دستگاه قضا و تحول آفرینی و چابک سازی در قوه قضائیه را ستود و 
شروع مبارزه با فساد از خود قوه قضائیه را اقدامی امید آفرین و موجب اعتماد به دستگاه و پیشرفت دانست.
نماینده مردم شریف قم در مجلس خبرگان رهبری، ضمن آرزوی موفقیت برای آیت الله رئیسی و همکاران بر 

ضرورت ادامه این روند تاکید کرد.

واکنش دفتر آیت الله سیستانی به ادعای یک نماینده
دفتر آیت الله سیستانی مرجع عالیقدر شیعیان عراق کمک یک میلیارد دلاری خود به ایران برای مبارزه 
با ویروس کرونا را تکذیب کرد. السومریه نیوز گزارش داد که دفتر آیت الله سید علی سیستانی مرجع عالیقدر 
شیعیان عراق دیشب با صدور بیانیه ای خبر منتشر شده درباره کمک یک میلیارد دلاری خود به ایران را تکذیب 
کرد. در این بیانیه آمده است: آنچه که درباره کمک یک میلیارد دلاری دفتر مرجعیت عراق به ایران برای عبور این 
کشور از بحران کرونا منتشر شده، صحت ندارد. حسینعلی شهریاری رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
پنجشنبه گذشته مدعی شده بود: »از دفتر آیت الله سیستانی حدود یک میلیارد دلار برای بحث مقابله با کرونا 
در کشور اختصاص یافته که از این منبع برای خرید تجهیزات در برخی شهرستان های سیستان و بلوچستان نیز 

هزینه شده است.«

قالیباف از میرسلیم شکایت کرد 
محمد باقر قالیباف از مصطفی میرسلیم شکایت کرد. این شکایت به واسطه اتهاماتی است که میرسلیم متوجه 
رییس مجلس کرده است.  به تازگی اسماعیلی سخنگوی قوه قضاییه عنوان کرده که بر خلاف گمانه زنی ها 
ارتباطی بین نماینده دستگیر شده مجلس و موضوع تحقیق و تفحص از شهرداری وجود ندارد و به نوعی اتهام 
میرسلیم را رد کرده است.با این حال میرسلیم اتهام بزرگ خود علیه قالیباف را تکرار کرده و از رد و بدل شدن 65 
میلیارد تومان برای انجام نشدن تحقیق و تفحص سخن می گوید. او تا کنون جز تکرار این تهمت هیچ سند و 
شاهدی ارائه نکرده است.از دستگاه قضایی انتظار می رود با توجه به شکایت قالیباف به این موضوع رسیدگی کند.

احضار ۶ وزیر به مجلس 
 حضور شش وزیر کابینه تا بررسی طرح هایی نظیر تامین کالا های اساسی اقشار آسیب پذیر و طرح ساماندهی 
سهام عدالت در دستور کار هفته جاری کمیسیون های مجلس قرار دارد. وزرای اقتصاد، نیرو، راه و شهرسازی، 
ورزش و جوانان، دفاع و امورخارجه جهت بحث و بررسی پیرامون مسائل تخصصی هر حوزه و پاسخگویی 
ایسنا،  گزارش  یافت.به  خواهند  حضور  اسلامی  شورای  مجلس  کمیسیون های  در  نمایندگان  سوالات  به 
کمیسیون های مجلس شورای اسلامی در هفته جاری از روز یکشنبه تا چهارشنبه جلسات خود را برگزار خواهند 

کرد.

سرپرست سازمان تاکسیرانی شهرداری قم  خبرداد:

آغاز طرح نوسازی تاکسی ها
 تا مدل ۱3۸۷ 

از  قم  شهرداری  تاکسیرانی  بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان  سرپرست 

آغاز طرح نوسازی تاکسی ها تا مدل 1387 خبر داد و گفت: با توجه به 
بازگشائی سایت نوسازی برای ثبت نام اولیه تاکسی داران می توانند تا پایان 

شهریورماه به واحد نوسازی سازمان مراجعه کنند.
امیر یزدی با اشاره به اهمیت نوسازی ناوگان تاکسیرانی، اظهار داشت: 
یکی از دغدغه های سازمان تاکسیرانی شهرداری قم ارائه خدمات مناسب 
ارائه خدمات مناسب به  ناوگان برای  به خانواده تاکسیرانی و نوسازی 
تاکسیرانی  بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان  سرپرست  است.  شهروندان 
شهرداری قم با ابراز تأسف از شرایط ایجادشده هنگام شیوع ویروس کرونا، 
افزود: با تصویب اعمال محدودیت های اجتماعی و لغو رفت وآمدها یکی از 

اقشار آسیب پذیر خانواده تاکسیرانی بوده است.
تاکسیرانی  ناوگان  را نوسازی  برنامه های شهرداری قم  از  یزدی یکی 
دانست و تصریح کرد: متأسفانه با افزایش قیمت دلار از دو سال گذشته و 

بسته شدن سایت، طرح نوسازی تاکسی های فرسوده نیمه تمام رها شد.
وی از آغاز دوباره طرح نوسازی تاکسی ها تا مدل 1387 خبر داد و 
خاطرنشان کرد: مالکین تاکسی های فرسوده تا مدل 1387 مشمول 

طرح نوسازی تاکسی ها شده و می توانند از این فرصت استفاده کنند. 
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم مهلت 
ثبت نام اولیه را تا پایان شهریورماه اعلام و خاطرنشان کرد: با توجه به 
بازگشائی سایت نوسازی برای ثبت نام اولیه تاکسی داران می توانند تا پایان 

شهریورماه به واحد نوسازی سازمان مراجعه کنند.
 یزدی در پایان با امید ارائه خدماتی در شان خانواده تاکسیرانی، بیان 
کرد: با همه کمبودها و کاستی ها در تلاش هستیم خدمات مناسبی را 
به خانواده تاکسیرانی ارائه داده و در شرایط بحرانی شیوع کرونا و شرایط 

خاص اقتصادی همراه آن ها باشیم.
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت ۶0 درصدی پروژه 
پیاده راه سازی خیابان انقلاب

مدیر منطقه هفت شهرداری قم از پیشرفت 60 درصدی پیاده راه خیابان 
انقلاب و اتمام این پروژه در ماه های آتی خبر داد.

مجید متین فر با اشاره به پیشرفت 60 درصدی پروژه پیاده راه سازی 
خیابان انقلاب، اظهار داشت: این پروژه تا پاییز امسال به اتمام می رسد.

مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به اینکه درحال حاضر پیمانکار 
مشغول بتن ریزی کف خیابان است، افزود: اجرای سنگفرش هم حدود 

50 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 
متین فر با اشاره به اینکه پیشرفت بتن ریزی بیش از سنگفرش این 
خیابان است، گفت: تلاش ما این است که برای محرم امسال سطح 
و  پاکسازی مصالح  به گفته وی،  باشد.  آماده حضور عزاداران  خیابان 
شست و شو همچنین رفع خطر چاله ها و ایجاد ایمنی در طول اجرای 
مسیر از جمله اقداماتی است که پیش از آغاز محرم امسال صورت خواهد 

گرفت. 
مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به گرانی های اخیر و تعدیل 
پروژه، اظهار داشت: با وجود مشکلات تورمی، این پروژه در حال حاضر 
مشکل مالی و اجرایی ندارد و با قوت در مسیر خود حرکت می کند. 
چهار مردان یا خیابان انقلاب از خیابان های دوره پهلوی شهر قم است 
که نقش حساسی در پیروزی انقلاب داشته و این روزها پیاده سازی 
این مسیر به منظور آرام سازی ترافیکی و هویت بخشی به این معبر از 
حدفاصل سه راه شیخان تا چهار راه عماریاسر توسط شهرداری قم 

پیگیری می شود.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

حذف صددرصدی آبیاری با تانکر
 در بلوار آیت الله بروجردی

حذف  از  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  عامل  مدیر 
صددرصدی آبیاری با تانکر در حاشیه بلوار آیت الله بروجردی خبر داد و 

گفت: این پروژه بااعتباری بالغ بر 11 میلیارد ریال انجام شده است.
پیام جوادیان با اشاره به اهمیت مدیریت منابع آب در  شهر قم، اظهار 
داشت: یکی از چالش های سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
کمبود منابع آب در توسعه فضای سبز بوده و باید منابع موجود مدیریت 

شود. 
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم یکی از برنامه های 
اولویت دار سازمان را حذف آبیاری تانکری در عرصه های سبز عنوان کرد 
و افزود: برنامه ریزی های لازم برای حذف آبیاری عرصه های سبز با تانکر 

انجام شده و بر طبق اولویت در حال انجام است.
آیت  بلوار  حاشیه  در  تانکر  با  آبیاری  صددرصدی  حذف  از  جوادیان 
الله بروجردی خبر داد و تصریح کرد: فضای سبز حاشیه دو طرف بلوار 
مرجعیت به صورت 1٠٠ درصدی لوله گذاری شده و دیگر نیازی به آبیاری 

با تانکر نیست. 
وی نحوه اجرای پروژه را تشریح کرد و گفت: در این پروژه 6 هزار متر 
لوله 5٠ میلی متر، 3 هزار متر لوله 11٠ میلی متر، ٨ هزار و 6٠٠ متر لوله 
9٠ میلی متر و 4 هزار و 9٠٠ متر لوله 16٠ میلی متر استفاده شده است. 
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم اعتبار این پروژه را 
عددی بالغ بر 11 میلیارد ریال اعلام و  خاطرنشان کرد: امیدواریم به زودی 
تمام عرصه های فضای سبز در شهر قم را لوله گذاری کرده و آبیاری تانکری 

به صورت 1٠٠درصدی حذف شود.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم  خبرداد:

انعقاد اولین قرارداد سرمایه گذاری با 
بخش خصوصی

مدیر منطقه چهار شهرداری قم گفت: همزمان با سالروز ولادت کریمه 
اولین  تیرماه سال جاری  اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( در 
با  خصوصی  بخش  با  چهار  منطقه  شهرداری  گذاری  سرمایه  قرارداد 
کاربری مختلط مسکونی و تجاری در عرصه ای به مساحت 1827/16 

متر مربع و با میزان اعیانی 12242 متر مربع منعقد شد.
پروژه در 10 طبقه روی  این  بیان داشت:   مهدی اصفهانیان مقدم 
همکف به انضمام 3 طبقه پارکینگ اختصاصی در یکی از بهترین نقاط 
منطقه واقع در بلوار غدیر با اعتباری بالغ بر 340 میلیارد ریال اجرایی شد. 
پروژه  این  کرد:  اشاره  ادامه  در  قم  شهرداری  چهار  منطقه  مدیر 
در  تولید  جهش  سال  در  رهبری  معظم  مقام  منویات  راستای  در 
بخش مسکن و همزمان، تحقق اهداف شهرداری قم در استحصال 
درآمدهای پایدار و استفاده بهینه از منابع بخش خصوصی و توسعه 
فرآیند مشارکت با این بخش در قالب پروژه های زود بازده طراحی و 

اجرایی شده است.
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دنیا، حلالش حساب دارد و حرامش عقاب. کجا 
شما را آسایش رسد، در حالی که هنوز به راه و رسم 

پیامبرتان اقتدا نکرده اید؟! شما چیزی )ثروت فراوان( 
را می جویید که شما را به سرکشی می کشاند، و به اندازه 

کفافتان قانع نیستید« . 

شنبه -بیست وپنجم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5095

الكافي: ج ٢ ص ٤59 ح ٢3 

استاندار قم با اشاره به وجود ذخایر معدنی در این استان گفت: قم باید در 
بخش معدن به جایگاه ویژه دست پیدا کند. 

بهرام سرمست روز پنجشنبه در جلسه شورای معادن قم طی سخنانی با اشاره 
به تدوین سند توسعه قم در حوزه معادن اظهار داشت: قم در زمینه معادن در 

طول سالیان گذشته به جایگاه خود دست نیافته است.
استاندار قم بابیان اینکه توسعه اقتصادی در بخش دریاچه نمک در دستور کار 
مسئولان استان است افزود: باید سهم قم در توسعه معادن و به ویژه دریاچه نمک 
کسب شود. وی گفت: باوجود ذخایر سرشار معدنی، درصورتی که قم بی بهره 
بماند موردپذیرش نیست و باید این مساله مورد پیگیری جدی مسئولان ملی 

و استانی قرار بگیرد.
سرمست با اشاره به طولانی شدن روند فعال سازی ظرفیت های اقتصادی 
دریاچه نمک و بهره برداری از این دریاچه در حوزه معدن و گردشگری افزود: باید 
در قرارداد و تعهدهای پیمانکار اصلاحات لازم در جهت الزام های عملیاتی شدن 

آن انجام و یا اینکه فراخوان برای جذب سرمایه گذار جدید ارائه شود.
دریاچه نمک در ناحیه شرقی قم و در حدفاصل سه استان قم، سمنان و 
اصفهان قرارگرفته و بزرگ ترین دریاچه فصلی و فراشور کشور است که حدود 
200 هزار هکتار وسعت داشته و یک سوم آن در محدوده جغرافیایی قم قرارگرفته 

است.
وی تصریح کرد: در شرایط بودجه ای دولت، منوط کردن بهره برداری از این 

دریاچه به توسعه زیرساخت ها موجب معطل ماندن این طرح می شود.
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود همکاری منابع طبیعی برای 
اکتشافات را ضروری دانست و گفت: با توجه به اینکه اکتشافات و بهره برداری 2 
مرحله کاملا جدا محسوب می شود باید در این مرحله برای تنظیم تفاهم نامه در 

خصوص مطالعات و اکتشافات تا پایان شهریورماه اقدام شود.
وی ادامه داد: در این صورت با توجه به برآوردهای اولیه که توسط سازمان 
زمین شناسی به عمل آمده است، قم می تواند با توجه به وجود ذخایر آهن، مس، 

طلا و دیگر معادن چهره فلزی پیدا کند.

تسریع در پرداخت تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا 
استاندار قم همچنین  در پنجمین جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان بر لزوم 

تسریع در پرداخت تسهیلات مربوط به مشاغل آسیب دیده از کرونا تاکید کرد.
بهرام سرمست، با اشاره به اهمیت شناسی دلایل بی رغبتی مشاغل به دریافت 
وام و نیز پرداخت نشدن وام پرونده های تشکیل شده، گفت: در مرحله نخست 
باید هر چه سریعتر تکلیف پرونده های باقیمانده در بانک های عامل مشخص 
میزان  بین  فاصله  به  اشاره  با  پرداخت شود. سرمست  مربوطه  تسهیلات  و 
تسهیلات درخواستی با حجم کل تسهیلات پیش بینی شده، افزود: باید علل 
این موضوع و چگونگی افزایش جذابیت این تسهیلات برای مشاغل آسیب 
دیده در کارگرو های مربوطه احصاء و به صورت ملی پیگیری شود. سهم استان 
قم برای تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا 642 میلیارد تومان است که 
تاکنون از 73 میلیارد تومان درخواست ارائه شده به بانک های عامل تسهیلاتی 
معادل 17 میلیارد و 860 میلیون تومان پرداخت شده است.  پایان مرداد ماه 
آخرین مهلت ثبت نام برای دریافت این تسهیلات با نرخ 12 در صد و بازپرداخت 

24 ماهه است که پرداخت اقساط آن از ابتدای مهر آغاز می شود.
عبور از وضعیت قرمز کرونا جز با همراهی مردم ممکن نیست

 استاندار قم همچنین در حاشیه چهل و نهمین جلسه ستاد مقابله با کرونای 
استان در گفت وگو با خبرنگاران بابیان این که تمام تصمیم ها برای مهار کرونا و 
عبور از شرایط قرمز، زمانی موفق است که با همراهی و همدلی مردم مواجه 
ترددهای  از  و دیگران  برای سلامتی خود  تقاضا داریم  از مردم  باشد گفت: 

غیرضروری اجتناب و از حضور در اجتماعات پرهیز کنند. 
بهرام سرمست با تاکید بر این که هر موقع رعایت بهداشتی مردم کمتر شده 
است با شرایط بحرانی مواجه بوده ایم افزود: امروز اگر شاهد شیوع مجدد کرونا 
در استان هستیم به دلیل عدم رعایت عده کمی است که سلامتی شهروندان 
را به خطر می اندازند. وی با تاکید بر رعایت فاصله گذاری اجتماعی و استفاده 
کرونا،  شیوع  ازنظر  استان  قرمز  وضعیت  به  توجه  با  داد:  ادامه  ماسک  از 
 محدودیت هایی برای برخی صنوف که موارد بهداشتی را رعایت نمی کنند 
و یا ازنظر رعایت پروتکل ها ضعیف هستند با نظارت اصناف و مرکز بهداشت 
و فرمانداری قم اعمال می شود. استاندار قم افزود: بر این اساس واحدهای 
صنفی که مسائل بهداشتی را رعایت نمی کنند در مرحله اول به آن ها تذکر 
داده می شود و در صورت عدم توجه به این تذکرات موارد بازدارنده ای از جریمه 
تا تعطیلی و پلمب واحد در دستور کار قرار می گیرد. استاندار قم بابیان اینکه 
روزانه 350 هزار ماسک در قم تولید می شود گفت: اگر این میزان ماسک به نحو 
صحیح توزیع شود، این میزان تولید، جواب گوی نیاز روزانه استان است ضمن 
اینکه به دلیل احتمال افزایش مصرف ماسک در ایام محرم، افزایش تولید این 
محصول در دستور کار قرارگرفته است. وی با اشاره به ایجاد پویش نذر ماسک 
در استان، ادامه داد: استفاده از ماسک به وسیله هیات ها و سازمان تبلیغات با 
ایجاد پویش نذر ماسک در دستور کار قرار گرفته که فرهنگ سازی لازم در این 

زمینه در حال برنامه ریزی است.

استاندار قم:
قم باید در بخش معدن به جایگاه ویژه دست پیدا کند

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:
کشف انبار ۱0 میلیاردی چرخ خیاطی و اتوپرس قاچاق 

فرمانده انتظامی استان از کشف محموله چرخ خیاطی و اتوپرس قاچاق به ارزش 10 میلیارد ریال 
خبر داد. 

سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با تلاش کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قم یک 
انبار دپو قاچاق چرخ خیاطی و اتوپرس قاچاق در استان شناسایی شد.

فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: با هماهنگی مقام قضائی انبار مذکور توسط کارآگاهان 
مورد بازرسی قرار گرفت و 127 دستگاه چرخ خیاطي ژانومه، 374  دستگاه اتوپرس ژانومه و 383 عدد 

پایه اتو خارجي فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.
سردار میرفیضی اضافه کرد: کارشناسان ارزش کالای کشف شده را 10 میلیارد ریال اعلام که در 

ادامه به انبار سازمان تملیکي استان تحویل شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
کشف ۲ انبار ۴۰ میلیاردی احتکار لوازم خانگی 

فرمانده انتظامی استان در بخش دیگری از سخنان خود  از کشف 2 انبار 40 میلیاردی احتکار لوازم 
خانگی خبر داد.   سردار میرفیضی اظهارداشت: با تلاش کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قم 
2 انبار احتکار کالا در استان شناسایی شد. فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: هر دو انبار 
متعلق به یک نفر بود که توسط کارآگاهان و نمایندگان اداره کل صمت و سازمان تعزیرات حکومتي 
استان مورد بازرسی قرار گرفت و مقادیری لوازم خانگی مانند کولرگازی ، پکیج و ... کشف شد. سردار 
میرفیضی گفت: کارشناسان ارزش محموله کشف شده را حدود 40 میلیارد و 509 میلیون ریال اعلام 
کردند. فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: هر 2 انبار با دستور قضائی پلمب و متهم به همراه 

پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

۷۱ نفر از بیماران مبتلا به کرونا در قم بدحال هستند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تعداد بیماران مبتلا به کرونا بستری شده در بیمارستان های قم را 

336 نفردانست و گفت: متاسفانه 4 بیمار جان باختند.
 محمدرضا قدیر ظهر دیروز در گفت وگو با خبرنگاران در خصوص آخرین وضعیت مبتلایان به کوید 19 
در قم اظهار کرد: در 24 ساعت گذشته و منتهی به بیست و چهارم مرداد ماه  82 نفر دراورژانس مراکز 

درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شدند.
وی افزود: از این تعداد 50 مورد بستری جدید در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان ها انجام 

شده و همچنین  52 نفر از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند، ترخیص شدند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم یادآور شد: در حال حاضر 336 نفر بستری مشکوک به کرونا در 
بیمارستان ها بوده که حال 71 نفر آنها وخیم است. وی یادآور شد: همچنین در 24 ساعت گذشته 4 

نفر که تست کرونای آنها مثبت بود، جان خود را از دست دادند.
 

سخنگوی اورژانس قم  خبرداد:

مرگ یک شهروند قمی بر اثر حریق منزل مسکونی
سخنگوی اورژانس قم از فوت یک نفر بر اساس آتش سوزی ناشی از انفجار گاز در خیابان جوادالائمه 

قم خبر داد. 
 مهدی فراهانی با اشاره به اعلام حریق منزل مسکونی در خیابان جواد الائمه قم گفت: این حادثه 
ساعت 23 و 19 دقیقه  شب جمعه به اورژانس قم گزارش شده و به سرعت دو دستگاه آمبولانس به 
محل اعزام شدند. وی با اشاره به اینکه در این حادثه یکی از ساکنین منزل جان خود را از دست داد 
افزود: برای امدادرسانی به ساکنان این منزل مسکونی دو دستگاه آمبولانس اورژانس به مدت یک 
ساعت و نیم در محل حادثه به صورت آماده باش مستقر بودند. بر اساس این گزارش بر اساس اطلاعات 

کسب شده این آتش سوزی در نتیجه انفجار گاز رخ داده است.
تصادف کامیون با پرژو با 5 مصدوم 

سخنگوی اورژانس 115 قم  دربخش دیگری از سخنان خود گفت: ساعت 20:34 دقیقه بامداد روز 
جمعه بر اثر شدت برخورد یک دستگاه خودروی سواری پژو با کامیون در جاده نیزار، دو کیلومتر بعد از 
امامزاده عبدالله پنج تن مصدوم شدند. او ادامه داد: پس از اعلام خبر تصادف، بلافاصله 4 دستگاه 
آمبولانس اورژانس 115 قم به تناوب به محل حادثه اعزام شدند.فراهانی افزود: یکی از مصدومان 
سرپایی مداوا شد و 4 مجروح دیگر حادثه پس از دریافت اقدامات درمانی لازم  به مراکز درمانی قم 

منتقل شدند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: بر اساس تصاویر ماهواره ای، 
مساحت سطح آب تالاب حوض سلطان در تیرماه امسال حدود 64 کیلومتر 

مربع بوده و این یک رکورد برای این زیستگاه ارزشمند بشمار می رود. 
سید رضا موسوی مشکینی افزود: بر اساس گزارش سازمان فضایی ایران 
مساحت سطح آب تالاب شکار ممنوع حوض سلطان در سال 98 در حدود 
0.2 کیلومتر مربع بوده است که خوشبختانه این میزان در سال جاری رشد 

چشمگیری داشته است.
وی همچنین آخرین وضعیت دریاچه نمک قم را مورد توجه قرار داد و گفت: 
این زیستگاه حساس و شکننده که در تیرماه سال گذشته کاملا خشک و بی 
آب بوده است، در تابستان امسال دارای بیش از 58 کیلومتر مربع سطح آبی 

است که این رویداد کم نظیر دارای اهمیت فوق العاده ای بوده و باید مورد توجه 
قرار بگیرد.

وی با بیان اینکه مقدار آب کنونی تالاب حوض سلطان و ماندگاری آن تا این 
برای  نداشته است، خاطرنشان کرد:  موقع سال دردهه های گذشته سابقه 
احیای تالاب ها و دشت های استان قم، باید حداقل برای یک دهه، حقابه زیست 

محیطی تالاب ها و رودخانه های استان را به صورت کامل تخصیص دهیم.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به بروز پدیده گرد و غبار و 
افت شدید کیفیت هوای شهر قم با کمترین وزش باد، گفت: چالش کنونی گرد 
و غبار در مرکز کشور حاصل چند دهه بی توجهی به حقابه های زیست محیطی 

و برداشت بی رویه از منابع آب زیرزمینی بوده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  خبرداد:

ثبت رکورد ماندگاری آب در تالاب حوض سلطان 

قم  استانداری  اقتصادی  امور  معاون هماهنگی 
گفت: 703 میلیارد تومان تسهیلات یارانه ای ویژه 
به 27 پروژه حوزه جهش تولید پرداخت خواهد شد. 
مهرداد غضنفری روز پنجشنبه در کارگروه اقتصاد 
مقاومتی در سالن کرامت استانداری اضافه کرد: این 
27 پروژه تا پایان سال جاری به بهره برداری خواهد 
رسید. وی افزود: برای جذب این تسهیلات قرارداد 
حال  در  بانک ها  با  اجرایی  دستگاه های  عاملیت 

انجام است.
جهش  پروژه های  داشت:  اظهار  غضنفری 
و  هستند  برخوردار  قابل قبولی  پیشرفت  از  تولید 
در هر شرایطی باید تا پایان سال جاری به مرحله 

بهره برداری برسند.
وی گفت: 9 پروژه در بخش صنعت، 7 پروژه میراث 
فرهنگی به همراه 4 پروژه جهاد کشاورزی در رابطه با 

جهش تولید به بانک های قم معرفی شده ست.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با 
اشاره به احداث دهکده اقتصاد مقاومتی در اردوگاه 
سازمان  کرد:  خاطرنشان  بهاءالدینی،  آیت الله 

نظام مهندسی کشاورزی قم باید نسبت به اعطای 
مجوزهای بهره برداری اقدام کند.

ثبت نام  تمدید  برغم  کرد:  عنوان  ادامه  در  وی 
متقاضیان بنگاه های به شدت آسیب دیده از کرونا 
اما  تسهیلات  این  جذب  برای  مردادماه  پایان  تا 
همچنان استقبال قابل توجهی صورت نگرفته است.
غضنفری اضافه کرد: عدم جذابیت این تسهیلات 
از  نکردن اصناف قم  مهم ترین عامل در استقبال 
تسهیلات ویژه کرولایی بوده است. معاون هماهنگی 
میلیارد  گفت: 73  قم  استانداری  اقتصادی  امور 
تومان در این رابطه به بانک ها معرفی شده که تاکنون 

فقط 17 میلیارد تومان پرداخت شده است.
بی میلی کشاورزان قمی به تسهیلات 

مشاغل آسیب دیده
رییس سازمان جهاد کشاورزی قم نیز با اشاره به 
عوامل عدم استقبال بخش کشاورزی از تسهیلات 
کرونایی گفت: پرداخت این تسهیلات با نرخ 12 
برای  را  آن  جذابیت  عملا  خاص  شرایط  و  درصد 

متقاضیان از بین برده است.

عباس پورمیدانی یادآور شد: از 12 هزار بهره بردار 
آن ها  از  درصد  از 80  بیشتر  قم  کشاورزی  بخش 
هیچ تمایلی به چنین تسهیلاتی با شرایط ذکرشده 
ندارند. وی عنوان کرد: یکی از شرایط این تسهیلات 
است  بودن  اجتماعی  تامین  بیمه  پوشش  تحت 
و  عشایری  بیمه  قم  کشاورزان  اغلب  درحالی که 

روستایی هستند.
وی اظهار داشت: همچنین وجود معوقات بانکی 
کشاورزان و دامپروران هم عملا جذب این تسهیلات 

را برای اندک متقاضیان آن را از بین برده است.
پورمیدانی در ادامه گفت: تکمیل زنجیره تولید 
احداث  و   تومان  میلیارد   100 بااعتبار  تخم مرغ 
گلخانه به همراه بسته بندی مواد غذایی از پروژه های 

جهش تولید قم در سال جاری است.
به  اشاره  با  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
داشت:  ابراز  مقاومتی  اقتصاد  دهکده  احداث 
اقدامات انجام شده در بخش کشاورزی در این مکان 
توسط بسیج سازندگی باید منطبق با الگوهای علمی 

باشد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

۷03 میلیارد تومان تسهیلات جهش تولید پرداخت می شود

 سقف ۱۱۰ سکه هم با توجه به افزایش چند برابری قیمت 
سکه، نتوانست جلوی برخی از کاسبی ها در ازدواج را بگیرد.


